

**Департамент культури, національностей,
релігій та охорони об'єктів культурної спадщини
Одеської обласної державної адміністрації
Одеська обласна універсальна наукова бібліотека
імені М. С. Грушевського
Відділ краєзнавчої літератури і бібліографії**



Виходить з 1958 року

**Л І Т Е Р А Т У Р А
ПРО ОДЕСЬКУ ОБЛАСТЬ
за 2023 рік**

Науково-допоміжний бібліографічний показник

Одеса, 2026

ЛІТЕРАТУРА ПРО ОДЕСЬКУ ОБЛАСТЬ ЗА 2023 РІК :
наук.-допоміж. бібліогр. покажч. // Департамент культури,
національностей, релігій та охорони об'єктів культурної
спадщини Одес. облдержадмін., Одес. обл. універс. наук. б-ка
ім. М. С. Грушевського, Від. краєзнав. літ. і бібліогр ; [підгот.: Т.
О. Андросова, К. Г. Черненко ; допов. матеріалу: О. Л. Попова,
О. В. Данилюк; комп'ют. набір К. Г. Черненко ; ред. К. Г.
Черненко; відп. за вип. О. А. Булгакова]. – Одеса, 2026. – 178 с.

*До покажчика «Література про Одеську область за 2023 рік»
увійшли матеріали з місцевої преси.*

*Література, що не увійшла у цей покажчик,
є у краєзнавчій картотеці.*

*Довідковий розділ складають «Покажчик імен», «"Географічний
покажчик» та «Перелік періодичних видань, матеріали з яких
увійшли в даний випуск».*

© ООУНБ ім. М. С. Грушевського, 2026
© К. Г. Черненко, редактор, 2026

Зам. № 6 від 13.01.2026

01 БІБЛІОГРАФІЯ ТА БІБЛІОГРАФІЧНІ ПОКАЖЧИКИ

1. Букач В. М. Ректори Південноукраїнського національного педагогічного університету імені К. Д. Ушинського [Текст] : біогр. слов. / Валерій Михайлович Букач. – Одеса : ПНПУ, 2023. – 44 с. – Біогр. в кінці ст.
2. Література про Одеську область за 2020 рік [Електронний ресурс]: наук.-допоміж. бібліогр. покажч. / Департамент культури, національностей, релігій та охорони об'єктів культур. спадщини Одес. облдержадмін ; Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. Грушевського ; Від. краєзнав. літ. і бібліогр.; [підгот. Т. О. Андросова; бібліогр. матеріали підгот. Т. С. Ступаченко, К. Г. Черненко; комп'ют. набір Т. С. Ступаченко, К. Г. Черненко; ред. Т. О. Андросова; відп. за вип. О.А. Булгакова]. – Одеса, 2023. – 1 електрон. опт. диск (CD ROM).
3. Література про Одеську область за 2021 рік [Електронний ресурс] : наук.-допоміж. бібліогр. покажч. / Департамент культури, національностей, релігій та охорони об'єктів культур. спадщини Одес. облдержадмін, Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. Грушевського, Від. краєзнав. літ. і бібліогр.; [підгот. Т. О. Андросова; бібліогр. матеріал підгот. Т. С. Ступаченко, К. Г. Черненко; комп'ют. набір : Т. С. Ступаченко, К. Г. Черненко, ред. Т. О. Андросова; відп. за вип. О. А. Булгакова.] – Одеса, 2023. - 1 електрон. опт. диск (CD ROM).
4. Нові книги про Одещину за 2021-2022 роки [бібліогр. покажч. / Департамент культури, національностей, релігій та охорони об'єктів культур. спадщини Одес. облдержадмін., Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. С. Грушевського, Від. краєзнав. літ. і бібліогр.; [підгот. Т. О. Андросова; комп'ют. верстка К. Г. Черненко; верстка, худож. оформ, та ред. О. М. Ласкевич]. - Одеса, 2006. - (Серія "Що читати про край"). - Вип. 18-19 / [відп. за вип. О. А. Булгакова]. - 2023. - 15 с.

5. Олекса Сергійович Різників (Різниченко) [Текст]: біобібліогр. покажч. / М-во культури та інформ. політики України, Одес. нац. наук. б-ка ; упоряд.: А. В. Іванченко, Н. П. Анейчук ; [відп. за вип. І. О. Бірюкова] – вид. 2-ге, доп. і перероб. – Одеса : Бондаренко М. О., 2023. – 191 с.: 8 арк. іл. – (Серія біобібліогр. покажч. «Письменники Одеси», вип. 45).
6. Богдан Іванович Сушинський [Текст]: каталог видань 1972-2021 / М-во культури та інформ. політики України; Одес. нац. наук. б-ка (ОННБ); упоряд. Л. М. Бур'ян; [ред. І. С. Шелестович]. – вид. 3-тє, допов. і перероб. – Одеса: Астропринт, 2023. – 128 с. - Біобібліогр.: с. 111-113. – Хронол. перелік вид.: с. 114-126. – (Серія біобібліографічних покажчиків «Письменники Одеси», вип. 46).

02 БІБЛІОТЕЧНА СПРАВА. БІБЛІОТЕКОЗНАВСТВО

7. Бібліотека. Люди. Війна. Втрати і звершення [Текст]: зб. тез і повідомл. Всеукр. наук.-практ. конф. 8 листоп. 2023 р. / М-во культури та інформац. політики України, Нац. іст. б-ка України, Ін-т історії України НАН України та ін.; [редкол. : А. Скорохатова, Н. Волошинська, Т. Спанчак та ін.]. - Київ, 2023. - 394 с. - (Сьомі Краєзнавчі читання пам'яті Петра Тронька).
8. Бібліотечні свята: Тільки для своїх [Електронний ресурс] : [з приватного архіву М. В. Філіпчук] / Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. С. Грушевського (ООУНБ); [Наук.-бібліогр. Від.; вик. Є. В. Забіянов; відп. за вип. О. А. Булгакова]. - Одеса : [ООУНБ ім. М. С. Грушевського], 2023. – 1 електр. диск.
9. Хроніка Одеської обласної універсальної наукової бібліотеки ім. М. Грушевського 2022 [Текст] : інформ. бюл. / Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. Грушевського, від. електрон. бібл.-бібліогр. інформації; [підготув. О. А. Булгакова, верстка, заг. ред., худож. оформ. О. М. Ласкевич, відп. за вип. О. А. Булгакова] - Одеса, 2023 - Вип. 1-4(19). - 2023. - 88 с.

**027.53 Регіональні бібліотеки. Обласні, крайові, районні
(провінційні) бібліотеки**

Одеська національна наукова бібліотека

10. Алексеева Д. Говорим на украинском. Каждую среду в гостиний «Дивослово» [Текст] : [языково-лит. гостиная работает в Одес. нац. науч. б-ке для тех, кто хочет повысить уровень укр. яз.] / Дарья Алексеева // Веч. Одесса. – 2023. – 20 апр. – С. 5 : фот. – (В библиотеках города).
11. Бірюкова І. Бібліотека – твоя синергія Перемоги [Текст] : [як публ. б-ки Одещини стали важлив. осередками життєдіяльності громад під час війни] / Ірина Бірюкова // Веч. Одесса. – 2023. – 2 марта. – С. 4 : фот. – (192 сходинок).
12. Бірюкова І. Точка опори і місце сили [Текст] : [Всеукр. день б-к – свято бібл. спільноти. Чим живе сучасна б-ка і що цей день означає для бібліотекарів, читачів, книголюбів] / Ірина Бірюкова // Чорномор. новини. – 2023. – 28 верес. – С. 1,4: фот. – (30 верес. – Всеукр. день бібліотек).
13. Велика. А. У ритмах Фламенко [Текст] : [в Одес. нац. наук. б-ці під час наук. конференції слухали доповідь про відомого гітариста А. Шевченка] / Арсенія Велика // Чорномор. новини. – 2023. – 28 груд. – С.3: фот. – (Людина і час).
14. Видавничі родзинки [Текст] : [хто став переможцем конкурсу «Краща книга виставки-форуму 2023»] // Чорномор. новини. – 2023. – 15 черв. – С. 5: фот. – (Духовність. Форум. Ім'я).
15. Генік В. Відгомін Великої одеської бібліоночі [Текст] : [14 лют., у день Святого Валентина в Одес. нац. наук. б-ці відбулась Бібліоніч в умовах війни] Володимир Генік // Чорномор. новини. – 2023. – 2 бер. – С. 3 : фот. – (Культура. Імена. Пам'ять).

16. Генік В. Найсмачніший борщ – у...бібліотеці [Текст] : [Одес. нац. наук. б-ка відзначила День Незалежності України родинним святом «Борщова екскурсія Одещиною:єдність у різноманітті»] / Володимир Генік // Чорномор. новини. – 2023. – 31 серп. – С.1,3 : фот. – (Ініціатива).
17. Генік В. «Українська мова – мій обов'язок і мій захист» [Текст] : [директор укр. центру «Український клуб Одеси» Н Чайчук відвідала засідання мовно-літ. вітальні «Дивослово», що працює в Одес. нац. наук. б-ці] / Володимир Генік; фот. Сергія Гуменюка // Чорномор. новини. – 2023. – 1 черв. – С. 3: фот. – (Спадщина. Література. Імена).
18. Генік. В. Читання задля життя [Текст] : [у смт. Авангард відбулося виїзне Свято укр. книги в рамках Всеукр. вист.-форуму «Українська книга на Одещині»] / Володимир Генік // Чорномор. новини. – 2023. – 22 черв. – С. 5: фот. – (Книга – це зброя).
19. Гудима М. «Пліч – о – пліч з Україною» [Текст] : [вист. під такою назвою відкрили в голов. чит. залі Одес. нац. наук. б-ки. Малюнки амер. дітей будуть експонуватись до 12 груд.] / Марія Гудима; фот. Олега Владимірського // Веч. Одесса. – 2023. – 30 нояб. – С.8: фот. – (Виставка).
20. Дідух С. Свято української книги в Авангарді [Текст] : [10 черв. Авангард (Авангард. селищ. громада Одес. р-ну) став майданчиком проведення XXIII Всеукр. вист.-форуму «Українська книга на Одещині», яка була організована Одес. нац. наук. б-кою] / Світлана Дідух // Сучас. Авангард. – 2023. – 27 черв. – С. 1, 2 : фот.
21. Дукова Д. Как варили борщ в ... библиотеке [Текст] : [в Одес. нац. науч. б-ке в День Независимости Украины провели семейн. праздник «Борщова екскурсія Одещиною:єдність у різноманітті»] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 31 авг. – С. 3 : фот. – (Эхо события).

22. За що воює Україна? [Текст] : [в Одес. нац. наук. б-ці відбулась презентація дослідж. д-ра іст. наук Данила Яневського «За що воює Україна? Відомі історії нашої держави»] // Чорномор. новини. – 2023. – 8 черв. – С. 2: фот. – (Презентація).
23. Іванова Т. Магія словотворення Олексі Різникова [Текст] : [у від. краєзнавства «Одесика» Одес. нац. наук. б-ки відбулась зустріч з одес. письменником, мовознавцем. і просвітянином Олексієм Різниковим] / Тетяна Іванова // Чорномор. новини. – 2023. – 22 черв. – С. 5: фот. – (Книга – це зброя).
24. Книга – сила непереможної нації [Текст] : [9-11 черв. в Одес. нац. наук. б-ці відбулось свято кн. – інтелект-форум 2023, яке поєднало декілька подій] // Чорномор. новини. – 2023. – 15 черв. – С. 5: фот. – (Духовність. Форум. Ім'я).
25. Кракалія Р. Дивослово [Текст] : [в Одес. нац. наук. б-ці відбулось відкриття мовно-літ. вітальні] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 20 квіт. – С. 3: фот. – (Людина і час)
26. Кракалія Р. Новодруки у час війни [Текст] : [в Одес. нац. наук. б-ці відбулось кн. свято «Українська книга на Одещині»] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 15 черв. – С. 1,5: фот. – (Інтелект-форум).
27. Ненависть, конвертована у стратегію [Текст] : [в укритті Одес. нац. наук. б-ки відбулась зустріч з письменником С. Асєєвим, авт. кн. «Світлий шлях: історія одного концтабору»] // Чорномор. новини. – 2023. – 13 лип. – С. 3: фот. – (Духовність. Мова. Медіа).
28. Перегортаючи сторінки улюбленої газети [Текст] : [у чит. залі Одес. нац. наук. б-ки вітали ювілярів, газетярів «Вечірки»] / фот. Олега Владимірського // Веч. Одесса. – 2023. – 6 июля. – С. 4 : фот. – (В бібліотеках міста).
29. Полищук В. Нужно ли читать во время войны? [Текст] : [о результатах конкурса «книголюб» рассказали: В. Клейнбурд –

координатор конкурсу и дир. ОННБ І. Бірюкова] / Вероніка Полищук // Одес. життя. – 2023. – 27 верес. – С. 8 : фот.

30. Стягайло В. Вагома сторінка одеського краєзнавства [Текст] : [з нагоди Всеукр. Дня краєзнавства фахівці ОННБ запрошують читачів у подорож в часі] / Вероніка Стягайло // Чорномор. новини. – 2023. – 25 трав. – С. 3: фот. – (Історія. Мистецтво. Акценти).
31. Станіславів О. Свято книги на Одещині [Текст] : [9-11 черв. в Одес. нац. наук. б-ці відбулось свято кн. – інтелект-форум 2023 для фахівців б-к України та зарубіжжя] / Олег Станіславів; фот. Олега Владимировського // Веч. Одесса. – 2023. – 15 юнія. – С. 2 – (Відлуння події).
32. Чекає українська книга [Текст] : [9-11 червня Одес. нац. наук. б-ка проводить інтелект-форум з міжнар. участю] // Веч. Одесса. – 2023. – 8 юнія. – С. 1. – (Анонс).

***Одеська обласна універсальна наукова бібліотека ім.
М. Грушевського***

33. Библиотеки – культурные хабы [Текст] : [об ООУНБ им. М. Грушевского. Девиз б-ки под руководством Юлианы Сергеевны Амельченко – «Библиотека – территория безопасности»] / Всемир. одес. новости. – 2023. – сент. (№1) - С. 13 : фот.
34. Гудыма М. Проект «Триполье» : зачем нужны игры с датами? [Текст] : [в Одес. обл. универс. науч. б-ке им. М. Грушевского состоялась презентация кн. А. Красножона в соавторстве с А. Красовицким «10 разговоров о древней истории Украины»] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 23 марта. – С. 5 : фот. – (Новая книга).
35. Дукова Д. Война и дельфины [Текст] : [в Одес. обл. универс. науч. б-ке им. М. Грушевского прошло информ. мероприятие

«Защитим дельфинов – сохраним Черное море»] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 27 апр. – С. 1,2 : фот. – (Экология).

36. Дукова Д. Душевно, по-семейному [Текст] : [твор. встреча «Полстолетия рядом!» по поводу юбил. даты «Вечерки» прошла в Одес. обл. универс. науч. б-ке им. М. Грушевского] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 13 июля. – С. 1 : фот. – (В библиотеках города).
37. Дукова Д. Люди дела работают на победу [Текст] : [в Одес. обл. универс. науч. б-ке им. М. Грушевского прошло награждение лауреатов конкурса «Люди дела» по итогам 2022 г.] / Дора Дукова; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 27 июля. – С. 1,4 : фот. – (Эхо события).
38. Дукова Д. Он должен быть услышанным [Текст] : [в Одес. обл. универс. науч. б-ке им. М. Грушевского вспоминали засл. журн., публициста, общ. деятеля и основателя газеты «Вечерняя Одесса» Б.Ф. Деревянко, 6-го окт. ему бы исполнилось 85 лет] / Дора Дукова; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 12 окт. – С. 1, 2 : фот. – (Память).
39. Дукова Д. «Юго-Запад. Одессика». 33-й выпуск [Текст] : [в Одес. обл. универс. науч. б-ке им. М. Грушевского состоялась презентация извест. ист.-краевед. альм.] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 30 марта. – С. 3 : фот. – (Презентация).
40. Кракалія Р. Портрет як печать епохи [Текст] : [майстриня Ольга Погрібна відкрила виставку портретів «Час героїв» в Одес. обл. універс. наук. б-ці ім. М. Грушевського] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 27 квіт. – С. 3: фот. – (Історія. Культура. Акценти).
41. О газете, наших авторах и Самом Главном Редакторе [Текст] : [в Одес. обл. б-ке им. Грушевского прошла встреча с Валерием Боянжу – одним из автором газеты «На пенсии»] // На Пенсии. – 2023. – 31 окт. – С. 7 : фот.

42. «Південь – Захід.Одесика» № 34 [Текст] : [в обл. универс. науч. б-ке состоялась презентация очеред. вып. ист.-краевед. науч. альм.] // Веч. Одесса. – 2023. – 14 сент. – С.1: фот. – (Что нового?).
43. Різникова Я. Книги для бібліотек Херсонщини [Текст] : [в музеї укр. книги ООУНБ ім. М. Грушевського підведені підсумки благодійної акції «Українська книга бібліотекам Херсонщини»] / Ярослава Різникова // Веч. Одесса. – 2023. – 7 груд. – С. 5. – (Благодійна акція).
44. Різникова Я. Книжки для незламних Херсонців [Текст] : [завершилась благод. акція «Українська книга для б-к Херсонщини»] / Ярослава Різникова // Чорномор. новини. – 2023. – 14 груд. – С.3: фот. – (Минуле і сьогодення).
45. Різникова Я. Нові грані рідного слова [Текст] : [в День укр. писемності та мови в Одес. обл. універс. наук. б-ці писали диктант Національної Єдності. До цієї дати на Одещині відбулось безліч уроків, лекцій флеш-мобів] / Ярослава Різникова // Чорномор. новини. – 2023. – 2 листоп. – С. 3 : фот. – (Духовність .Спадщина. Акценти).
46. Різникова Я. Одеса – Ліверпуль : бібліотечна сув'язь [Текст] : [26 квіт. відбулась церемонія проголошення побратимства між Центр. б-кою Ліверпуля та Одес. обл. універс. наук. б-кою ім. М. Грушевського] / Ярослава Різникова // Чорномор. новини. – 2023. – 4 трав. – С. 1: фот. – (Партнерство).
47. Розмовний клуб запрошує всіх бажаючих [Текст] : [як в бібліотеці ім. М. Грушевського вивчають укр. мову] / спілкувалася Анастасія Єспур // Одес. життя. – 2023. – 4 жовт. – С. 4. : фот.
48. Сорокина И. Чего мы не знаем о библиотеке Грушевского [Текст] : [фотоэкскурсия по залам библиотеки] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 27 верес. –С. 8: фот.

49. Фетісова М. Більше, ніж диктант [Текст] : [слухачі укр. розмов. клубу, що працює в Одес. обл. наук. універс. б-ці ім. М. Грушевського регулярно пишуть диктанти з укр. мови] / Марія Фетісова // Чорномор. новини. – 2023. – 8 черв. – С. 2: фот. – (Ініціатива).

Центральна міська бібліотека ім. І. Франка

50. Библиотеки – культурные хабы [Текст] : [центр. гор. б-ка им. И. Франко, ООУНБ им. М. Грушевского, ОННБ] // Всемир. одес. новости. – 2023. – сент. (№ 1). – С. 13 : фот.
51. Романова О. Книги, музыка и стихи [Текст] : [в Центр. гор. б-ке им. И. Франка презентовали проект «Жахи війни», который организован студентами и аспирантами «Одесской политехники»] / Ольга Романова // Веч. Одесса. – 2023. – 16 нояб. – С. 5: фот. – (Записки на полях войны).

* * *

52. Марьина Г. Жизнь вопреки [Текст] : [в чит. зале б-ки им. Э. Багрицкого открылась выст. Светланы Скиловой. На ней представлены работы, выполн. в технике шерстяной акварели] / Галина Марьина ; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 13июля. – С. 6 : фот. – (Выставка).
53. Ищук И. В Украине и Эстонии раскрасили кота [Текст] : [в б-ке № 2 им. Г.К. Паустовского подвели итоги фестиваля одес. кота, где авторы читали свои произведения] / Инна Ищук // Веч. Одесса. – 2023. – 16 февр. – С. 5: фот. – (Международные связи).

027.53 Регіональні бібліотеки. Обласні, крайові, районні

Білгород-Дністровський район

54. Ганська О. Подвиг в ім'я Одеси [Текст] : [в Татарбунарській центр. б-ці для студентів ДНЗ «Татарбунарське професійно-

технічне аграрне училище» провели іст. годину про особливу дату – 10 квіт. 1944 р.] / Олена Ганська // Татарбунар. вісн. – 2023. – 20 квіт. – С. 3 : фот.

55. Ганська О. Теплі спогади про батька....[Текст] : [в літературно-муз. вітальні в Татарбунарській центр. б-ці лунали слова в авт. виконанні віршів Яни Бричак із зб. «Ангели світлих небес» / Олена Ганська // Татарбунар. вісн. – 2023. – 15 черв. – С. 3 : фот.
56. Кабак О. 30 вересня – Всеукраїнський день бібліотек [Текст] : [бібліотекарка Татарбунарського ліцея ім. В. З. Тура Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на – Наталя Валеріївна Меленчук – людина, яка закохана в свою справу] / Олена Кабак // Татарбунар. вісн. – 2023. – 28 верес. – С. 2 : фот.
57. Калін І. Дивовижний світ вишиванки пані Аксенії [Текст] : [в Татарбунар. централ. б-ці (Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-н) відбулася зустріч з переселенкою пані Аксенією, яка понад 27 р. займається вишивкою] / Інга Калін ; фот. Світлани Кіріяк // Татарбунар. вісн. – 2023. – 25 трав. – С. 3 : фот.
58. Корінь А. Суспільство потребує нової української книги [Текст] : [у Сарат. селищ. публ. б-ці (Білгород-Дністров. р-н) відбулася зустріч з ген. дир. вид-ва «Фоліо» Олександром Красовицьким] / Алла Корінь // Час. Люди. Події. – 2023. – 17 черв. – С. 3 : фот.
59. Мукієнко А. Основна мета пробації – безпечне суспільство [Текст] : [в приміщені район. б-ки Татарбунар. громади (Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-н) відбувся урочистий захід, присвяч. 8-річниці Закону України «Про пробацію»] / Алла Мукієнко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 лют. – С. 2 : фот.
60. Стоянова І. Про видатну особистість, що походить з села Зоря [Текст] : [у б-ки КЗ «Зорянський СБК» Сарат. селищ. громади Білгород-Дністров. р-ну відбулася визначна подія – онлайн-презентація кн. «Д. Г. Мететелов. Генерал-майор, військовий

юрист, публіцист»] / Ірина Стоянова // Час. Люди. Події. – 2023. – 15 лип. – С. 2 : фот.

Болградський район

61. Книжки від «Одеського життя» приїхали до Тарутиного [Текст] : [Тарутин. центр.б-ка для дорослих існує майже 80 років. Після територ. змін перешла під юрисдикцію Тарутин. селищ. громаді, в якій наразі працює 14 б-к] // Одес. життя. – 2023 – 12 квіт. – С. 7 : фот.
62. Мистецтво під час війни відтворює реальність та допомагає вижити [Текст] : [арт-галереї Арциз. публ. б-ки відбулася персональна вист. живопису і графіки татарбунар. худож. Петра Анатолійовича Рибіна (Білгород-Дністров. р-н)] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 04 трав. – С. 1 : фот.
63. Остапенко Л. Тетяна Славова: «Бібліотеці – сімейний затишок, читачеві – частинку серця» [Текст] : [діалог з зав. філ. б-ки с. Делень Арциз. міськ. публ. б-ки Тетяною Славовою] / Лідія Остапенко // Арциз. вісті. – 2023. – 15-21 лип. - С. 2 : фот.
64. Понад 7 тисяч користувачів відвідали бібліотеки Арцизької громади [Текст] : [у Арциз. громаді Болград. р-на функціонують 13 б-к] // Арциз. вісті. – 2023. – 22-28 квіт. – С. 5 : фот.
65. Таганский В. Тарутинской библиотеке – 75 лет ! [Текст] : [была создана в 1948 г.] / Виктор Таганский // Знамя труда. – 2023. – 29 сент. – С. 4 : фот.
66. У Арт-галереї Арцизької міської публічної бібліотеки відбулася зустріч із генеральним директором видавництва «Фоліо» [Текст] : [Болград. р-н] // Арциз. вісті. – 2023. – 17-23 черв. – С. 6 : фот.
67. Ульяновкіна М. В. Татарбунарській бібліотеці вирує життя [Текст] : [робота під час війни в КЗ «Публічна бібліотека Татарбунарської міської ради», створеному у 2021 році, до якого

увійшли 11 б-к] / Марина Ульянкінa // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 берез. – С. 1 : фот.

68. Ульянкінa М. Жива душа поезії [Текст] : [до Міжнарод. дня поезії відбулася твор. зустріч в Татарбунар. б-ці] / Марина Ульянкінa ; фот. Олени Ганської // Татарбунар. вісн. – 2023. – 30 берез. – С. 3 : фот. (творчість наших земляків)

Одеський район

69. Дідух С. Берегиня книжок [Текст] : [Чекан Олександра Федорівна бібліотечній справі присвятила 44 роки, очоливши Новодолинську б-ку Авангардів. селищ. громади Одес. р-ну) ще в 1979 р.] / Світлана Дідух // Сучас. Авангард. – 2023. – 28 верес. – С. 3 : фот.
70. Мрук М. І книгозбірня, і територія підтримки [Текст] : [як працює та якими напрацюваннями пишається б-ка в с. Холодна Балка на Одещині] / Марія Мрук // Чорномор. новини. – 2023. – 19 жовт. – С.3: фот. – (Історія. Культура. Імена).

Подільський район

71. Дарунки бібліотеці від вдови письменника [Текст] : [Антоніна Сушинська – вдова відомого укр. Письменника Богдана Сушинського – подарувала Публічній б-ці ім. Є Чикаленка Куяльницької сільської ради в м. Подільську збірку повістей, нових каталог видань та збірку добірку книжок] / Підгот. Любов Кузьменко // Одес. життя. – 2023. – 20 верес. – С. 1: фот.

Роздільнянський район

72. «Бібліотека: особливості національно-патріотичного виховання в умовах сьогодення» [Текст] : [у медіацентрі Роздільнян. публ. б-ки відбувся семінар та показана відеопрезентація з досвіду роботи б-к Роздільнян. громади «Бібліотека і війна: тримаємо інформаційний стрій»] // Вперед. - 2023. – 13-19 жовт. – С. 1. : фот. (культура)

73. Большакова В. Бібліоялінка – 2023. Від Різдва до Маланки, через Перемогу до Миру [Текст] : [у Павлівській бібліотеч. світлиці літ. – поет. клубу “Літературні обрії” відбувся фольклор. музично-поетич. вечір, присвяч. нар. традиціям (Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-н)] / Валентина Большакова // Вперед – 2023 – 20-26 – С. 4 : фот.
74. Большакова В. Подаруємо дітям майбутнє – Мир на Землі ! [Текст] : [до Дня захисту дітей відбулися святкові заходи в Павлівській б-ці Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-ну] / Валентина Большакова // Вперед. – 2023. – 9-15 черв. – С. 2 : фот. (культура)
75. Мистецькі надбання Роздільнянщини [Текст] : [до Всеукр. дня працівників культури міський голова В. Шовкалюк завітав до **Роздільнян. публ. б-ки** з привітаннями та подякою працівникам б-к та ветеранам праці бібл. справи] // Вперед. – 2023. – 17-23 листоп. – С. 2. : фот. (відлуння свята)
76. Непомяща О. Поповнення бібліотечного фонду [Текст] : [Роздільнян. публ. б-ка] / Олеся Непомяща // Вперед. – 2023. – 14-20 квіт. – С. 4 : фот. (культура)

027.625 Бібліотеки для дітей, підлітків, юнацтва. Бібліотечна робота з дітьми

77. «Краса – змагання до досконалості» [Текст] : [в універс. чит. залі центр. міськ. бібл. системи для дітей (вул. Катерининська, 67) відбудеться презентація вист., приуроч. до 152-річчя від дня народ. Л. Українки] // Чорномор. новини. – 2023. – 23 лют. – С. 3 : фот. – (Духовність. Література. Анонс).
78. «Подаруй книгу!» [Текст] : [у дитячий б-ці № 9 м. Одеси пройде акція «Подаруй книгу!». Захід присвяч. Міжнар. дню дарування книг] // Веч. Одесса. – 2023. – 9 февр. – С. 1. – (Акція).

050 СЕРІЙНІ ПУБЛІКАЦІЇ. ПЕРІОДИКА

79. Знаменні і пам'ятні дати Одещини. 2024 рік [Текст] : календар / Департамент культури, національностей релігій та охорони об'єктів культурної спадщини, Одес. облдержадмін., Одес. обл. універс. наук. б-ка імені М. С. Грушевського, Від. краєзнав. літ. і бібліогр. ; підгот. Т. О. Андросова; допов. матеріалу: К. Г. Черненко, О. М. Ласкевич; комп'ют. набір К. Г. Черненко; ред. верстка, обклад. О. М. Ласкевич; відп. за вип. О. А. Булгакова]. - Одеса, 2023. - 56 с.

061 ОРГАНІЗАЦІЇ ТА ІНШІ ТИПИ ОБ'ЄДНАННЯ

0.61.2 Недержавні організації та об'єднання

80. Ульянові М. Серце голубівника відпочиває, коли в синє небо злітає зграя його голубів [Текст] : [розповідь організатора клубу, Віктора Мурзіна, мешканця с. Білолісся Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на, Татарбунар. ГО «Клуб голубівників, любителів декоративних, екзотичних та домашніх птахів «Турман»] / Марина Ульянові ; фот. авт. та Павла Мазура // Татарбунар. вісн. – 2023. – 06 квіт. – С. 3 : фот.

069 МУЗЕЇ. ВИСТАВКИ

81. Вісник Одеського історико-краєзнавчого музею [Текст] : наук. зб. / М-во культури України, Одес. іст.-краєзнав. музей; наук. ред. В. В. Солодова; [редкол.: Л. Г. Білоусова, А. О. Добролюбський, І. М. Озерянська [та ін.]]. – Одеса : Астропринт, 2005 – № 20/2023 / [пер. на англ. мову О. Ю. Рубльова]. – 2023. – 85 с.: іл.

069 (1-21) Муніципальні музеї

Будинок-музей ім. М. Рериха

82. Марьина Г. Рисуем позитивно и ярко [Текст] : [Одес. Дом – музей им. Н. К. Рериха представляет Междунар. выстав детского рисунка «Свет мира детства»] / Галина Марьина; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 12 окт. – С. 5 : фот.

– (Виставка).

83. Марьина Г. «С любовью к Израилю» [Текст] : [выст. под таким назв. представил Дом-музей им. Н. К. Рериха] / Галина Марьина; фот. Снежаны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 26 янв. – С. 7 : фот. – (Виставки).

Музей особистих колекцій ім. О.В. Блещунова

84. Гудыма М. Птицы озера Супой [Текст] : [в Одес. муницип. музее личных коллекций им. А. В. Блещунова можно посетить выст. иллюстраций «Птицы Супоя» автора Ольги Прокопенко] / Мария Гудыма; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 2 нояб. – С. 6 : фот. – (Виставки).
85. Кудлач. В. «Ранковий художник» Геннадій Кім [Текст] : [в Одес. муницип. музеї особистих колекцій ім. О. В. Блещунова представлено 35 полотен живописця з м. Саврань] / Володимир Кудлач; фот. авт. та Григорія Вовка // Чорномор. новини. – 2023. – 4 трав. – С. 3: фот. – (Мистецтво. Література. Дослідження).
86. Марьина Г. История рукавички [Текст] : [выст. по мотивам кн. «Общество потерянных рукавичек» автора О. Масловой открыта в музее частных коллекций им. А. В. Блещунова] / Галина Марьина; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 21 груд. – С. 6. – (Виставка).

069:7 Художні музеї. Художні галереї (арт-галереї)

Одеський літературний музей

87. Гудыма М. «Портреты заговорили» [Текст] : [фотовыст. под таким назв. открылась в Одес. лит. музее. Автор снимков – фотохудож. Леся Чикарюк]/ Мария Гудыма; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 2 нояб. – С. 6 : фот. – (Виставки).

88. Дукова Д. «Дім князя Гагаріна» [Текст] : [в Золотом залі Одес. лит. музею состоялась презентація 10-го вып. сб. науч. статей и публ. «Дім князя Гагаріна»] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 21 сент. – С. 2 : фот. – (Международные связи).
89. Кудлач В. Октябрь Михаила Жука [Текст] : [в Одес. лит. музее состоялась презентация проекта «Михайло Жук – вісник Відродження», посвящ. 140-летию со дня рождения мастера кисти и пера] / Владимир Кудлач; фот. авт. // Веч. Одесса. – 2023. – 19 окт. – С. 5 : фот. – (Презентация).
90. Кудлач В. «Осінній салон» Михайла Жука [Текст] : [2-го жовт. в Золотій залі Одес. літ. музею відбулась презентація проекту «Михайло Жук – вісник відродження»] / Володимир Кудлач // Чорномор. новини. – 2023. – 12 жовт. – С. 3 : фот. – (Історія. Мистецтво. Імена).
91. Суслів О. Для тех, кому цікава історія рідного краю [Текст] : [в золотом залі Одес. лит. музею состоялась презентація 32-го вып. ист.-краеведч. Альманаха «Юго-Запад. Одессика»] / Олег Суслів ; фот. Олега Владимировского // Веч. Одесса. – 2023. – 19 янв. – С. 1 : фот. – (Презентация).
92. Туренко Є. Любимо Україну! [Текст] : [екскурсія у життя та творчість В. Сосюри провели в Одес. літ. музеї] / Єлизавета Туренко // Чорномор. новини. – 2023. – 2 бер. – С. 3 : фот.
93. Яворська О. [Літературний музей] [Текст] : [Одес. літ. музей серед сирен і вибухів. Живе, як і вся країна] / Олена Яворська // Всемир. одес. новости. – 2023. – сент. (№1). – С. 13 : фот.

Одеський музей західного та східного мистецтва

94. Брухаль В. На шляху до нових вершин [Текст] : [в Одес. музеї зах. та схід. мистецтва відкрито вист. фотохудож. С. Онишка під назв. «Непал. Мій шлях до Евересту»] / Вікторія Брухаль; фот. Сергія Онишка // Чорномор. новини. – 2023. – 26 жовт. – С. 3 : фот. – (Людина і час).

95. Кудlach В. «Життя земного обрій неозорий» [Текст] : [під такою назвою в Одес. музеї захід. та схід мистецтва відкрито ретроспект. вист. І. І. Козирода] / Володимир Кудlach; фот. Володимира Богатирьова // Чорномор. новини. – 2023. – 19 жовт. – С. 5 : фот. – (Історія. Мистецтво. Імена).
96. Марьина Г. «Портрет неаполитанки» [Текст] : [в Одес. музеє зап. и вост. искусства состоялась презентация картины «Портрет неаполитанки»] / Галина Марьина; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 20 апр. – С. 5 : фот. – (Презентация).

Одеський національний художній музей

97. Гудыма М. Напуганные тучки и подозрительные бочки [Текст] : [в Одес. нац. худож. музеє показывають необыч. вист. Д. Эрлиха «Органические остатки бывшего мира»] / Мария Гудыма; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – биюля. – С. 7 : фот. – (Выставка).
98. Гудыма М. Хоругви – паруса и скелеты листьев [Текст] : [Худож. музей до конца авг. показыває новые вист. из цикла «Языки войны»] / Мария Гудыма; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 29 июня. – С. 6: фот. – (Выставка).
99. Левкович С. На языках войны [Текст] : [Одес. худож. музей представляет две вист. из цикла «Языки войны»] / София Левкович // Веч. Одесса. – 2023. – 9 марта. – С. 5 : фот. – (Выставка).
100. Марьина Г. Радость [Текст] : [Одес. нац. худож. музей продолжает цикл вист. «Языки войны»] / Галина Марьина; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 3 авг. – С. 5 : фот. – (Выставка).
101. Марьина Г. Целый этаж красоты [Текст] : [в Одес. нац. худож. музеє открыта масштаб. вист. живописи Маргит и Романа Сельских] / Галина Марьина; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 19 окт. – С. 5 : фот. – (Выставка).

102.Музеи времен войны [Текст] : [о Худож. музее, Одес. музее зап. и вост. искусства с февр. 2022 г.] // Всемир. Одес. новости. – 2023. – сент. (№ 1). – С. 13 : фот.

103.Назарчук И. Забит и заклеен : как Одесский художественный музей выживает во время войны [Текст] / Ирина Назарчук // Одес. жизнь. – 2023 – 8 февр. – С. 8 : фот.

Районні музеї **Білгород-Дністровський район**

104.В нашому музеї уроки проходять не лише цікаво, а й креативно [Текст] :[Татарбунарський іст.-краєзнав. музей (Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-н) відвідали учні Татарбунар. ліцею] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 18 трав. – С. 5 : фот. (18 трав. – Міжнарод. день музеїв)

105.«Кожен музей важливий» [Текст] :[музей укр. культури в с. Михайлівка Сарат. селищ. ТГ Білгород-Дністров. р-на створила ентузіастка музейної справи **Надія Спориш**, серед експонатів вишита картина «Україна» (понад 20 р. вишивали при пологовому будинку)] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 18 трав. – С. 5 : фот. (18 трав. – Міжнарод. день музеїв)

106.Корінь А. У музеї вирує життя [Текст] : [у Сарат. іст.-краєзнав. музеї відкриваються нові, неznані сторінки історії (Білгород-Дністров. р-н)] / Алла Корінь // Час. Люди. Події. – 2023. – 9 груд. – С. 3 : фот.

Болградський район

107.Музей под открытым небом в Арцизе [Текст] : [основатель музея Павел Гафинец. Арциз Арциз. міськ. громади Болград. р-на основан в 1816 г. немецкими колонистами] / подгот. Анна Терзивец // Одес. життя. – 2023. – 11 жовт. - С. 7 : фот.

108.Музей поліції з унікальними експонатами працює в Арцизі [Текст] : [в Арциз. від-ні Болград. район. від. поліції працює

філія музею Головного упр. Нац. поліції в Одес. обл.] // Арциз. вісті. – 2023. – 18-24 лют. - С. 4 : фот.

109.Сергеев П. Дмитро Чебан : «Серед населення громади зростає інтерес до музейних експозицій»[Текст] : [Д. Чебан дир. Арциз. іст.-краєзнав. музею (Арциз. міськ. громада Болгад. р-н) / Петро Сергеев // Арциз. вісті. – 2023. – 13-19 трав. - С. 4 : фот.

110.Чебан Д. Арцизький історико-краєзнавчий музей на варті минулого заради майбутнього [Текст] : Дмитро Чебан // Арциз. вісті. – 2023. – 25 лют. - 3 берез. – С. 5 : фот.

Подільський район

111.Тихонова В. Світ любові, добра і людяності [Текст] : [у Балт.іст. музеї відкрито вист. 30-ти учасників, де кожен експонат має особливого автора – людину з інвалідністю] / Віра Тихонова // Чорномор. новини. – 2023. – 16 лют. – С. 4 : фот. – (Суспільство. Ініціатива. Повідомлення).

112.У Покровці працює музей [Текст]: [основу його експозиції склали речі ужиткового мистецтва та сільського побутуминулого століття. С. Покровка Любашів. Громади. Подільського району] / Підготував Юрій Федорчук // Одес. життя. – 2023. – 17 трав. – С. 11 : фот.

Роздільнянський район

113.Заблудняк Л. Рушник Перемоги...[Текст] : [в Роздільнян. районному іст.-краєзнав. музеї відбулися урочистості з нагоди вшанування місцевих майстринь та передачі на зберігання у заклад культури рушника (10 м.) та свідоцтва про рекорд вишивання] / Лариса Заблудняк // Вперед. - 2023. – 20-26 жовт. – С. 1, 4. : фот.

114.Мастер-класи з флористики [Текст] : [в Роздільнян. нар. іст.-краєзнав. музеї в рамках реалізації проекту #ZMINA_2_0

«Субгранти для культурних проєктів» фонду «Ізоляція» пройшли два майстер-класи з флористики для ВПО, які знайшли пристанок в Роздільнян. міськ. ТГ] / фот. О. Лисиця та Т. Сєдих // Вперед. – 2023. – 7-13 квіт. – С. 4 : фот. (культурні проєкти)

069.9 Тимчасові виставки

- 115.Брухаль В. З весною в серці [Текст] : [експозиція різних стилей і напрямків живопису відкрита в «Будинку з янголом»] / Вікторія Брухаль // Чорномор. новини. – 2023. – 11 трав. – С. 3: фот. – (Виставка).
- 116.Брухаль В. Свято весни [Текст] : [у приміщенні Всеукр. центру болгар. культури відбулося урочисте відкриття вист. «Свято весни»] / Вікторія Брухаль // Чорномор. новини. – 2023. – 2 бер. – С. 3 : фот.
- 117.Виставка картин «МИ Є» [Текст]: [у фойє Роздільнян. Палацу культури Роздільнян. міськ. ТГ стартувала вист. худож. Ануш Алмазян «МИ Є», присвяч. Дню пам'яті жертв геноциду вірмен] // Вперед. – 2023. – 28 квіт. – 4 трав. – С. 4 : фот. (культура)
- 118.Гоманюк В. Суголошний часові почерк [Текст] : [до Дня Соборності України у вист. залі обл. орг. НСХУ Одес. худож. фаховий коледж ім. М.Б. Грекова презентував вист. диплом. робіт своїх випускників] / Віктор Гоманюк// Чорномор. новини. – 2023. – 2 лют. – С. 3 : фот.
- 119.Гудыма М. Декорируем среду [Текст] : [в твор. пространстве «Диалоги» работает вист. студентов «Грековки» под назв. «Не останавливаемся», выполненная в различ. техниках] / Мария Гудыма; фот Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 30 нояб. – С.7: фот. – (Выставка).
- 120.Гудыма М. «Одесса и одесситы» [Текст] : [персон. вист. Олега Куцкого проводит галерея Art Odessa в Летнем театре] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 16 нояб. – С. 5: фот. –

(Виставка).

- 121.Гудыма М. «Простые вещи» [Текст] : [выст. под таким назв. открылась во Всемир. клубе одесситов. Ее автор – живописец Елена Неминушая] / Мария Гудыма; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 12 окт. – С. 6 : фот. – (Виставка).
- 122.Гудыма М. «Резиденция Антарктида» [Текст] : [выст. под таким назв. представляет творч. пространство «Диалоги». Представлено 40 картин о природе Антарктиды]/ Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 19 янв. – С. 6 : фот. – (Виставка).
- 123.Гудыма М. Театрально – архитектурные фантазии [Текст] : [во Всемир. клубе одесситов открылась выст. фантазий о прошлом С. Зайцева и Н. Федоровой] / Мария Гудыма; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 28 дек. – С. 8. – (Виставки).
- 124.Добрякова О. Кожна його робота – це вікно в світ інших емоцій [Текст] : [опис персонал. вист. живопису і графіки татарбунар. худож. Петра Анатолійовича Рибіна (Білгород-Дністров. р-н), яка відбулася в арт-галереї Арциз. публ. б-ці)] / Ольга Добрякова ; фот. Марини Ульяновіної // Татарбунар. вісн. – 2023. – 11 трав. – С. 3 : фот. (покликання)
- 125.Ішук І «Казкові мрії» Олександри Лейфер [Текст] : [в галереї «Золотий Янгол» одес. обл. благод. фонду «Майбутнє» відбулось відкриття перс. вист. О. Лейфер]/ Інна Ішук //Веч. Одесса. – 2023. – 23 нояб. – С.5 : фот. – (Виставки).
- 126.Корінь А. У кожній картині – світло [Текст] : [в арт-галереї Арциз. міськ. б-ки пройшло відкриття персон. вист. живопису та графіки «Мистецтво під час війни» татарбунар. худож. та журналіста Петра Рибіна (м. Татарбугари Татарбунар. міськ. громади Білгород-Дністров. р-на) / Алла Корінь // Час. Люди. Події. – 2023. – 13 трав. - С. 3 : фот.

- 127.Кракалія Р. Вічний, як Україна [Текст] : [у вист. залі Одес. обл. орг. Нац. спілки художників України відкрилася традиц. Шевченків. вист. образотвор. мистецтва] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 9 бер. – С. 1 : фот. – (Шевченківські дні).
- 128.Кракалія Р. Портрет як печать епохи [Текст] : [майстриня Ольга Погрібна відкрила виставку портретів «Час героїв» в Одес. обл. універс. наук. б-ці ім. М. Грушевського] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 27 квіт. – С. 3: фот. – (Історія. Культура. Акценти).
- 129.Кракалія Р. Серед книжок і духмяної кави [Текст] : [одес. худож. Т. Маслова виставила частину своїх творів у Книгарні – кав'ярні, що на вул. Катерининській, 77] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 16 лист. – С. 3: фот.
- 130.Кудlach. В. Актуально в стилі ретро [Текст] : [у вист. залі обл. орг. НСХУ відкрито звітну вист. диплом. робіт випускників каф. образотвор. мистецтва Архит.-худож. ін-ту ОДАБА] / Володимир Кудlach // Чорномор. новини. – 2023. – 3 серп. – С.3 : фот. – (Історія. Культура. Імена).
- 131.Кудlach В. Мати – Берегиня як національний архетип [Текст] : [обл. худож. вист. з нагоди Днів матері та пам'яті і примирення утвердилися в репертуарі Одес. обл. орг. НСХУ] / Володимир Кудlach // Чорномор. новини. – 2023. – 11 трав. – С. 1,3: фот. – (Виставка).
- 132.Ксенин О. «От Агхет до Шоа : двенадцать историй спасения» [Текст] : [так називається вист., которая была открыта на территории Храма святителя Григория Просветителя Укр. епархии Армян. апост. церкви] / Олег Ксенин // Веч. Одесса. – 2023. – 11 мая. – С. 2 – (Эхо события).
- 133.Левкович С. Живопись рождается из тишины [Текст] : [в галерее Всемир. клуба одесситов можно посетить вист. «Земля

молчания» Сергея Ильина] / София Левкович; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 22 июня. – С. 6.

134. Левкович С. «Иди, удивляясь изгибам платановых веток...» [Текст] : [во Всемир. клубе одесситов на фоне персон. выст. Татьяны Партиной звучат стихи автора] / София Левкович; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 16 марта. – С. 6 : фот. – (Выставка).
135. Левкович С. Праздник в пристанище моем [Текст] : [в твор. пространстве «Диалоги» открылась первая персон. выст. К Малецкой «Мои необыкновенные подсолнухи» и получила свое продолжение в виде поэт. вечера] / София Левкович; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 26 окт. – С. 8 : фот. – (Творческое пространство).
136. Левкович. С. У победы глаза цвета неба [Текст] : [твор. пространство «Диалоги» представляет выст. «Глаза победы», посвящ. дронам] / София Левкович; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 30 марта. – С. 3 : фот.
137. Марьина Г. Вдохновение из космоса [Текст] : [выст. абстрактной графики работает в твор. пространстве «Диалоги»] / Галина Марьина // Веч. Одесса. – 2023. – 20 июля. – С. 6 : фот.
138. Марьина Г. Дом в абстрактной живописи [Текст] : [выст. Дарьи Наквакиной «Дом солнца и луны» представили в мастерской-галерее Oreshok на ул. Бунина, 12] / Галина Марьина; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 7 груд. – С. 5.
139. Марьина Г. «Дом художников или Маленький музей» [Текст] : [старин. живопись музейн. уровня представлена на выст. в галерее «Дом художников». Линда Страутман приурочила выст. к вступлению ист. центра Одессы под эгиду ЮНЕСКО] / Галина Марьина; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 9 февр. – С. 6 : фот. – (Выставка).

- 140.Марьина Г. Дыхание города [Текст] : [выст живописи и графики Татьяны Романенко открылась в Галерее Всемир. клуба одесситов]/ Галина Марьина; фот. Снежанны Павловой// Веч. Одесса. – 2023. – 7сент. – С.5: фот. – (Выставка).
- 141.Марьина Г. Жизнь под парусом [Текст] : [в зале Всеукр. центра болг. культуры открылась выст. моделей парусных судов Бориса Зарицкого] / Галина Марьина; фот. Снежаны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 17 авг. – С. 6 : фот. – (Выставка).
- 142.Марьина Г. И маленький цветочек! [Текст] : [в галерее «Сады Победы» начала свою работу персон. выст. Татьяны Даневич-Потафеевой]/ Галина Марьина; фот. Снежанны Павловой// Веч. Одесса. – 2023. – 14сент. – С.6: фот. – (Выставка).
- 143.Марьина Г. «Когда смеется женщина от счастья» [Текст] : [выст. графики Елены Кисловской «На контрастах чувств» открылась во Всемир. клубе одесситов] / Галина Марьина ; фот. Снежаны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 12 янв. – С. 5 : фот.
- 144.Марьина Г. «Ланжерон» в «Европе» [Текст] : [Союз маринистов Одессы открыл выставку в торговом центре на ул. Дерибасовской] / Галина Марьина ; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 4 мая. – С. 7 – (Выставки).
- 145.Марьина Г. «Море – любовь моя» [Текст] : [так называется выст. картин Натальи Ковалик, которая открылась в центре болг. культуры] / Галина Марьина; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 22 июня. – С. 6. – (Выставки).
- 146.Марьина Г. «Одесская зима» [Текст] : [выст. под таким назв. открылась в галерее «Вернисаж» ресторана «Александровский»] / Галина Марьина; фот. Снежаны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 23 февр. – С. 6 : фот. – (Выставка).
- 147.Марьина Г. «Поэт рисует стихи» [Текст] : [во Всемир. клубе одесситов открылась выст., где экспонатами стали кн. страницы,

но очень необычные] / Галина Марьина; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 18 мая. – С. 8.

- 148.Марьина Г. Природная красота женщины [Текст] : [выст. одес. худож. А. Тарасенко начала свою работу в галерее Всемир. клуба Одесситов. Здесь можно увидеть грациоз. изгибы женского тела и природ. форм] / Галина Марьина; фот. Олега Владимировского // Веч. Одесса. – 2023. – 5 окт. – С. 5 : фот. – (Выставка).
- 149.Марьина Г. Рисунки для победы [Текст] : [благотвор.выст.-аукцион «Дети спасают жизнь» работает в Летнем театре Горсада] / Галина Марьина; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 8 июня. – С. 5. – (Выставка).
- 150.Марьина Г. Робот, ты не стал человеком [Текст] : [в твор. пространстве «Диалоги» открылась выст. цифровых картин, созданных с участием искусственного интеллекта] / Галина Марьина; фот. Олега Владимировского // Веч. Одесса. – 2023. – 9 нояб. – С.5: фот. – (Выставка).
- 151.Марьина Г. «Цветные миры» [Текст] : [выст. под таким названием открылась в чит. зале б-ки им. Э. Багрицкого. Работы представили маленькие художники в возрасте от пяти лет и студенты первого курса Одес.худож. колледжа им. М. Б. Грекова] / Галина Марьина; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 14 груд. – С. 5 : фот. – (Выставка).
- 152.Марьина Г. «Чего хочет женщина» [Текст] : [под таким назв. открылась выст. в Летнем театре Горсада. К участникам экспозиции присоединилась Елена Филиппова с коллекц. куклами] / Галина Марьина; фот. Олега Владимировского // Веч. Одесса. – 2023. – 23 марта. – С. 6 : фот. – (Выставка).
- 153.Савченко С. Час Героїв. Вибір [Текст] : [у вист. залі Одес. обл. орг. Нац. спілки худож. України відкривалася вист. мисткині Ольги Погрібної] / Сергій Савченко // Чорномор. новини. – 2023. –27 лип. – С. 3 : фот. – (Людина і час).

- 154.Символ краси і незламності [Текст] : [у Балт. пед. коледжі відбулась вист. світлин «Хустка – берегиня»] // Чорномор. новини. – 2023. – 28 груд. – С.3: фот. – (Людина і час).
- 155.Федоров А. Гармонію перевірь законом [Текст] : [одес. адвокат А. Куревин представит вист. картин на Междунар. худож. конкурсі Artprice в Люксембурзі] / Александр Федоров // Веч. Одесса. – 2023. – 5 окт. – С. 6 : фот. – (Виставка).
- 156.Федоров А. «Коррупция – опасность для всего мира» [Текст] : [под таким назв. почалась підготовка к Междунар. вист. во Всемир. клубе одесситов] / Александр Федоров; фот. автора // Веч. Одесса. – 2023. – 23 марта. – С. 5 : фот. – (Проект).
- 157.«Часовые» [Текст] : [вист. живописи дозволяє побачити ангелів-стражей руйнованих війною будинків] // Веч. Одесса. – 2023. – 2 марта. – С. 8 : фот. – (Виставка).

070 ГАЗЕТИ. ПРЕСА. ЖУРНАЛІСТИКА

- 158.Валиева Ю. 2022. События и люди [Текст] : [обзор газ. публ. ушедшего года, размещен в «Знамени труда» по Бородин. селищ. громаде Болград. р-на] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 27 янв. - С. 2, 3 : фот.
- 159.Валиева Ю. 2022. События и люди [Текст] : [обзор газ. публ. ушедшего года, размещен в «Знамени труда» поТарутин. селищ. громаде Болград. р-на (нині Бессараб. громаде)] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 20 янв. - С. 2, 3 : фот.
- 160.Люди дела: Это не просто звание, это образ жизни [Текст]: лауреаты конкурса газ. «Вечерняя Одесса» (2013-2022 гг.) памяти Б. Ф. Деревянко : [посвящ. 50-летию выхода 1-го номера газ. «Вечерняя Одесса»] / сост.: О. С. Суслов, Д. Н. Дукова]. – Одесса : Прес-кур'єр, 2023. – 166 с.: ил.

Вечірна Одеса

- 161.Голубовский Е. Напишем книгу об одесских дворах [Текст] : [одес. писатели собирают работы и фото о жизни в одес. дворах для написания новой книги. Сначала рассказы выйдут в «Вечерке»] / Евгений Голубовский // Веч. Одесса. – 2023. – 23 марта. – С. 1 : фот.
- 162.Дукова Д. Газета в читальном зале [Текст] : [в редакции «Вечерки» решили выделять определ. количество экз. для б-к города] / Дора Дукова; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 30 марта. – С. 1,2 : фот. – (Социальный проект).
- 163.Кликова Н. Віднині газета – в читальній залі [Текст] : [по четвергах свіжий номер газети «Вечерняя Одесса» будуть привозити до Центр. міськ. б-ки ім. І. Франка] / Наталя Кликова // Веч. Одесса. – 2023. – 2 марта. – С. 4 : фот.
- 164.Суслов. О. Культура – это мост в завтрашний день Украины [Текст] : [участ. «круглого стола», который прошел в редакционном музее издательства обсудили вопросы культурной политики во время войны] / Олег Суслов; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 16 нояб. – С.1,2: фот. – (Гостиная «Вечерней Одессы»).

70.421 Редактори. Заступники редакторів

- 165.Думбрава А. Безмежна вдячність за 24 роки праці на журналістській ниві [Текст] : [Алла Думбрава – ред. газ. «Арцизьські вісті» з 5 трав. 2000 р.] / Алла Думбрава // Арциз. вісті. – 2023. – 21-27 січ. – С. 1 : фот.
- 166.Сорокина И. Легенда журналистики в Одессе – Борис Деревянко [Текст] : [6 окт. исполняется 85 лет со дня рождения создателя и редактора гор. газ. «Вечерняя Одесса»] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 4 жовт. – С. 16 : фот.

2 РЕЛІГІЯ. ТЕОЛОГІЯ (БОГОСЛОВ'Я)

27-52 Об'єкти для здійснення богослужіння

167. Гайдаєнко В. Різдво – праздник доброти [Текст] : [Одес. обл. совет мира совместно с Одес. епархией провели для детей концерт-утренник «Рождественское сияние»] / Валентина Гайдаєнко // Веч. Одесса. – 2023. – 12 янв. – С. 2 : фот. – (Благотворительность).
168. Мудро, зважено, соборно [Текст] : [у соборі Різдва Христового Одес. єпархії Православ. церкви України відбулися загальні збори єпархії, які очолив єпископ Одеський і Балтський Афанасій] // Чорномор. новини. – 2023. – 9 лют. – С. 1. – (Церковний календар).
169. Собор буде відновлений [Текст] : [в Одесі ситуацію щодо Спасо-Преображ. Собору, який зазнав руйнувань обговорили в рамках робочої наради «Лабораторія відбудови України»] // Веч. Одесса. – 2023. – 2 нояб. – С. 1 : фот. – (Что нового?).
170. Суслов О. Молились за Украину [Текст] : [в Междунар. культур. Центре Union в Одессе прошел Молитв. завтрак] / Олег Суслов // Веч. Одесса. – 2023. – 21 дек. – С. 3. – (Что нового?).
171. Ясіна Ю. Свято одеських лютеран [Текст] : [у приміщенні Одес. кафедр. собору відбулися урочисті заходи, присвяч. 220-річчю заснування Громади Святого Павла у нашому місті] / Юлія Ясіна // Чорномор. новини. – 2023. – 2 листоп. – С. 3 : фот.

272/273 Католицька церква

172. Буковська Н. Парафіяни Роздільнянського римо-католицького костелу відзначили своє храмове свято [Текст] : [на Великдень (9 квіт.)] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. – 21-27 квіт. – С. 4 : фот. (духовність)
173. Кракалія Р. Два вертепи у храмі Андрія Первозванного [Текст] : [радісне святкування Різдва пройшло в Одес. парафії Святого апостола Андрія Первозванного Укр. греко-катол. церкви] /

Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 12 січ. – С.4 : фот. – (Традиції).

- 174.Черненко О. Католицька святиня Балти [Текст] : [у Балті відзначили 30 років від дня повернення місцевій рим.-католиц. общині костелу Святого Станіслава і 258 років з часу його заснування] / Ольга Черненко // Чорномор. новини. – 2023. – 14 верес. – С. 1,2: фот. – (Духовність).

274/278 Протестантські церкви

- 175.Біблійні гасла 2023: "Ти Бог, що бачить мене"Буття 16:13 [Текст] / Нім. Євангелічно-лютер. Церква України; [сост., пер. О. В'ялов, О. Жакун, Д. Цолін]. - Б. г. : Б. и., 2023. - 159 с.
- 176.Біблійні гасла 2024: "Нехай між вами все робиться з любов'ю" 1-е до Коринтян 16:14" [Текст] / Нім. Євангелічно-лютер. Церква України; [сост., пер. О. В'ялов, О. Жакун, Д. Цолін]. - Харків : Право, 2023. - 204 с.

31 ДЕМОГРАФІЯ. СОЦІОЛОГІЯ. СТАТИСТИКА

314 Демографія. Вивчення народонаселення. Довгожителі

- 177.Буковська Н. Сто років прожити - не поле перейти [Текст] : [Лідія Федорівна Лисаченко з с. Іллічівки (з 2016 р. – Ілічанка Красносіл. сіл. ТГ Одес. р-ну. відсвяткувала 100 р. ювілей)] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023 – 3-9 лют. – С. 1, 2 : фот.
- 178.Відважний кулеметник відзначив 100 років [Текст] : [роздільнянець Наконечний Олександр Степанович – учасник бойових дій у Другій світовій війні] // Вперед. – 2023 - 18-24 серп. – С. 4 : фот. (ювілей).
- 179.Дегтярьов І. Рідною українську мову назвали 57,8 мешканців Одещини [Текст] : [результати оголосила на брифінгу у Медіацентрі Україна-Одеса Ярослава Витко-Присяжнюк – представниця уповноваженого із захисту державної мови на

півдні України] / Іван Дегтярьов // Вперед. – 2023. – 7-13 квіт. – С. 3 : фот.

- 180.Довга та вражаюча подорож життям [Текст] : [29 верес. відзначила 100 - літній ювілей Надія Федорівна Фаріонова (Роздільнянщина)] // Вперед. - 2023. – 6-12 жовт. – С. 4. : фот. (ювілей).
- 181.Заблудняк Л. Машиністка баштового крана з 30-річним стажем [Текст] : [відсвяткувала ювілей 90-річчя (м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну) / Лариса Заблудняк // Вперед. – 2023. – 15-21 верес. – С. 4 : фот.
- 182.Котова М. И в 95 лет жизнь не для жалоб и уныния [Текст] :[20 марта одесситка Лада Бондарева отметила свой «юный» возраст] / Мария Котова ; фот. авт. // На Пенсии. – 2023. – 28 марта.- С. 6 : фот. (активное долголетие).
- 183.Кузьменко Л. О чем жалел 104-летний ветеран из Кодымы [Текст] :[Василий Иосифович Грушецкий из Кодымы - неординарная личность, ветеран, который отвоевал свободу в двух войнах, пережил голодоморы] / Любовь Кузьменко // На Пенсии. – 2023. – - 18 апр. - С. 6 : фот.
- 184.Кузьменко Л. «Хотите дожить до ста ? Советы 103-летней долгожительницы [Текст] :[Прасковьи Яковлевны Недбай из с. Алексеевка на Подольщине Одес. обл.] / Любовь Кузьменко // На Пенсии. – 2023. – - 9 мая. - С. 1, 6 : фот.
- 185.Найстаршому жителю громади – 91 [Текст] :[1 квіт. свій 91 день народж. відзначив мешканець с. Новоселиця Лиман. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-на Георгій Васильович Колот] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 06 квіт. – С. 2 : фот.
- 186.Про секрети довголіття від бакшанки [Текст] :[95-річна довгожителька з с. Бакші Савранської ТГ Подільського р-ну, Лідія Іванівна Шкодовська готує, прибирає в хаті, порається на городі] // Одес. життя. – 2023. – 14 черв. – С. 11 : фот.

187.Сорокина И. «Меня поддерживают дети, кроссворды и книги» [Текст] :[секрет долголетия от 91-летней одесситки Валентины Руснак] / Ирина Сорокина // На Пенсии. – 2023. – 6 июня - С. 6 : фот. (как переживают войну пенсионеры)

188.Ювілей ветерана [Текст]: [1 січн. 2023 р. 100 річний ювілей відзначає ветеран Другої світової війни мешканець сел. Тарутине Василь Степанович Хомиженко] // Знамя труда. – 2023. – 6 янв. – С. 5: фот.

* * *

189.За перше півріччя – 111 нових мешканців Татарбунарщини [Текст] : [55 хлопчиків та 56 дівчаток] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 13 лип. – С. 8. : фот. (приємна статистика)

190.549 малюків народилося протягом 2022 року [Текст] : [у від-ні Роздільнян. багатопроф. лікарні Роздільнян. р-ну] // Вперед – 2023 – 6-12 січ. - С. 4 : фот. (приємна статистика)

* * *

Роздільнянська багатопрофільна лікарня

191.31 немовлятко народилося протягом січня [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні – 13 дівчаток і 18 хлопчиків] // Вперед – 2023 – 3-9 лют. – С. 4 : фот. (приємна статистика)

192.31 немовлятко народилося протягом лютого [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні : 16 дівчаток і 15 хлопчиків] // Вперед – 2023 – 10-16 берез. С. 4 : фот.

193.33 дитинки народилося протягом **березня** [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні народилось 16 дівчаток і 17 хлопчиків] // Вперед. – 2023. – 7-13 квіт. – С. 4 : фот. (приємна статистика)

- 194.34 дитинки народилося протягом **квітня** [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні народилось 20 дівчаток і 14 хлопчиків] // Вперед. – 2023. –5-11 трав. – С. 4 : фот. (приємна статистка)
- 195.35 дитинки народилося протягом **травня** [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні народилось 18 дівчаток і 17 хлопчиків] // Вперед. – 2023. –9-15 черв. – С. 4 : фот. (приємна статистка)
- 196.32 дитинки народилося протягом **червня** [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні народилось 19 дівчаток і 13 хлопчиків] // Вперед. – 2023. –7-13 лип. – С. 4 : фот. (приємна статистка)
- 197.41 дитинка народилося протягом **липня** [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні народилось 19 дівчаток і 22 хлопчики] // Вперед. – 2023. –4-10 серп. – С. 4 : фот. (приємна статистка)
- 198.36 малюків народилося протягом серпня [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні народилось 15 дівчаток і 21 хлопчик] // Вперед. – 2023. –8-14 верес. – С. 4 : фот. (приємна статистка)
- 199.31 дитинка народилося протягом **вересня** [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні народилось 17 дівчаток і 14 хлопчиків] // Вперед. - 2023. – 6-12 жовт. – С. 4. : фот. (приємна статистика)
- 200.33 дитинки народилося протягом **жовтня** [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні народилось 13 дівчаток і 20 хлопчиків] // Вперед. – 2023. - 3-9 листоп. – С. 4 : фот. (приємна статистика)
- 201.27 діток, серед них – одна двійня народилися протягом **листопада** [Текст] : [в Роздільнян. багатопроф. лікарні народилось 15 дівчаток і 12 хлопчиків] // Вперед. – 2023. – 8-14 груд.. – С. 4 : фот. (приємна статистика)

327 МІЖНАРОДНІ ЗВ'ЯЗКИ. СВІТОВА ПОЛІТИКА. МІЖНАРОДНІ СПРАВИ. ЗОВНІШНЯ ПОЛІТИКА

202. Генеральна директорка ЮНЕСКО відвідала Одещину [Текст] : [в Одесі відбулося відкриття таблички, присвяченої включенню історичного центру міста до Списку Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО. Така подія відбулася за участі Ген. дир. ЮНЕСКО Одрі Азуле] // Одес. вісті. – 2023. – 6 квіт. – С. 1 : фот.
203. Дукова Д. Каким будет ваш положительный ответ, господа из Юнеско? [Текст] : [на сессии ЮНЕСКО в Париже говорили о включении ист. Центра Одессы в Основной список объектов Всемирного наследия ЮНЕСКО] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 26 янв. – С. 1 : фот. – (Тема дня).
204. Дукова Д. ЮНЕСКО, бюджет, назначения и сложности с повесткой дня [Текст] : [очередная сессия горсовета началась с темы включения ист. центра Одессы в Список Всемир. наследия ЮНЕСКО] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 9 февр. – С. 1 : фот. – (Сессии городского совета).
205. Меблі та оргтехніка від Уряду Німеччини та Європейського Союзу [Текст] : [Роздільнян. міськ. ТГ отримала у рамках проєкту “Підтримка та розвиток спроможності соціальних та медичних інституцій у партнерських громадах з урахуванням гендерних аспектів”, який впроваджується ЗБФ, “Єдність за майбутнє” за фінансової підтримки “Програми ЄС міцні Регіони – спеціальна програма підтримки України”, яка співфінансується ЄС, урядом Німеччини] // Вперед – 2023 – 17-23 лют. - С. 2 : фот. (міжнар. співробітництво)
206. Міністр молоді та спорту України відвідав Авангардівську громаду [Текст] : [20 жовт. з робочим візитом відвідав міністр молоді та спорту України Вадим Гутцайт (Авангард. селищ. громада Одес. р-н)] // Сучас. Авангард. – 2023. – 27 жовт. - С. 1 : фот.

207. Наше місто – порт і їхня Єкатерина [Текст] : [на сесії Комітету Всесвіт. Спадщини ЮНЕСКО розглянуто питання щодо включення об'єкта «Історичний центр міста – порту Одеса» до Основного списку об'єктів Всесвіт. Спадщини ЮНЕСКО] // Чорномор. новини. – 2023. – 26 січ. – С. 1 : фот. – (Перипетії).
208. Одеса под заштитой. Какая часть города попала в список Всемирного наследия ЮНЕСКО [Текст] : [ист. центр Одессы внесен в список Всемирного наследия ЮНЕСКО] // Одес. жизнь. – 2023. – 1 февр. С. 1,2 : фот.
209. Одеса получила защиту ЮНЕСКО [Текст] : [ЮНЕСКО признала ист. центр Одессы культурным наследием] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 2 лют. – С. 2 : фот.
210. Одесу відвідав Верховний представник ЄС з питань закордонних справ та політики безпеки Жозеп Боррель [Текст] // Одес. вісті. – 2023. – 5 жовт. – С. 2 : фот.
211. Одесу відвідали Президент України Володимир Зеленський і Прем'єр-міністерка Данії Метте Фредеріксен [Текст] : [у складі данської делегації також були віцепрем'єр-міністр оборони Якоб Еллеманн-Єнсен і міністр закордон. справ Ларс Локке Расмуссен] // Одес. вісті. – 2023. - 2 лют. – С. 1 : фот.
212. Одещину відвідали міністерка закордонних справ Франції Катрін Колонна та міністр закордонних справ України Дмитро Кулеба [Текст] // Одес. вісті. – 2023. - 2 лют. – С. 1 : фот.
213. Президент України Володимир Зеленський і прем'єр-міністр королівства Данія Метте Фредеріксен відвідали Одесу [Текст] : [де провели переговори щодо ключових аспектів двосторонньої взаємодії – однією з ключових тем переговорів була оборона] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 2 лют. – С. 1 : фот.
214. Сухина В. На запрошення Андрія Бабенко Захарівку відвідали почесні гості з Румунії [Текст] : [деп. Одес. обл. ради Андрій

Бабенко, деп. Європ. парламенту від Румунії Влад Георге, деп. Нац. парламенту Румунії Філіп Гаварняну та пастор Олег Петров] / В. Сухина // Новинар Р. – 2023. – 1 лип. – С.1, 2 : фот.

- 215.Філіппова О. Плюс оперний і філармонія [Текст] : [комітет ЮНЕСКО постановив взяти під свій контроль ще п'ять об'єктів культур. спадщини України. Серед них будівля Одес. оперного театру та одес. обл. філармонії] / Ольга Філіппова // Чорномор. новини. – 2023. – 21 груд. – С.1: фот. – (Під охороною ЮНЕСКО).
- 216.Форум відновлення Одещини : переможемо і все відбудуємо [Текст] : [Одещину відвідали міністри закордон. справ України, Латвії, Данії, Естонії, Ісландії, Литви, Норвегії, Швеції, а також заст. Держ. секр. МЗС Фінляндії. Вони взяли участь у «Форумі відновлення Одещини. Безбека. Інтеграція. Потенціал» // Одес. вісті. – 2023. – 4 трав. – С. 1 : фот.

33 ЕКОНОМІКА. ЕКОНОМІЧНІ НАУКИ

330 ЕКОНОМІКА ЗАГАЛОМ

330.526.39 Інші органи церкви. Благодійні організації

- 217.Буковська Н. 50 тисяч гривень – на потреби військових. Збір коштів у Лиманській громаді триває [Текст] :[на підтримку ЗСУ на ці кошти придбано все необхідне для фронту (Роздільнян. р-н)] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. - 3-9 листоп. – С. 1 : фот.
- 218.Буковська Н. «Так моторошно, як було під час окупації, вже не буде» [Текст] : [роздільнянець, настоятель Римо-Католицького храму Божого Милосердя отець Юліус Хабиняк займається волонтерством на Херсонщині] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. – 16-22 черв. – С. 1 : фот.
- 219.Зітріємо наших військових [Текст] : [волонтер. родина роздільнянців продовжує свою роботу за сприянням БО “Благодійний фонд “України сильних” і Роздільнян. міськ. ради

були отримані буржуйки] // Вперед – 2023 – 10-16 лют. - С. 1 : фот. (підтримка ЗСУ)

- 220.Карта з пасок: на Одещині виклали найбільшу карту України із смаколиків для ЗСУ [Текст] : [на площі м. Подільськ Поділ. міськ. ТГ Поділ. р-на встановлено Нац. рекорд за ініціативи «Гончаренко Центру Подільськ. Освіта та Культура» та благод. орг. «Благодійний Фонд» Загін Паляниця»] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 20 квіт. – С. 1 : фот.
- 221.Колопенюк М. Хай живе доброта ! [Текст] : [з концертною програмою учні Роздільнян. міськ. ліцею №1 відвідали від-ня стаціонар. догляду Терцентру соц. обслуговування Роздільнян. міськ. ради] / Михайло Колопенюк // Вперед. – 2023. – 24-30 – листоп. – С. 4. : фот. (благодійність)
- 222.Роздільнянська спільнота об'єдналася, аби подарувати радість та підтримку дітям загиблих військових напередодні Нового року [Текст] : [свято було організоване за підтримки благод. руху «Юкрейн» та фінансоване міжнарод. гуманіт. орг. «Nova Ukraine»] // Вперед. – 2023. - 15-21 груд. – С. 1. : фот. (благодійність)
- 223.Сіміцар В. VI відкритий фестиваль вертепів “З Різдвом Христовим!” [Текст] : [відбулося на площі Роздільнян. Палацу культури. В ході заходу було зібрано 61,418 грн на потреби ЗСУ] / Владислав Сіміцар // Вперед – 2023 – 27 січ. – 2 лют. – С. 1 : фот.
- 224.Хлищенко О. Наша допомога – захисникам України [Текст] : [Роздільнян. міськ. ліцей №2 наразі і протягом 30 р. займається волонтер. роботою. Брала активну участь у благод. акціях: “Паска для воїнів”, “Зроби добру справу”, “Свічки для фронту” тощо] / Ольга Хлищенко // Вперед – 2023 – 10-16 лют. - С. 1 : фот.

336 ФІНАНСИ

336.14 Державний бюджет. Національний бюджет

- 225.Майнич В. Бюджет Захарівської громади на 2024 рік прийняли основні програми затвердили [Текст] : [чергове засід. сесії Захарів. селищ. ради VIII скликання відбулося 22 груд.] / Вікторія Майнич // Новинар. – 2023. – 30 груд. - С. 1, 3 : фот.
- 226.Місцеві податки – основа фінансової стабільності та розвитку нашої громади [Текст] : [Авангард. селищ. громада Одес. р-ну] // Сучас. Авангард. – 2023. – 26 січ. - С. 3.
- 227.На черговій сесії Татарбунарської міської ради депутати приділили основну увагу місцевому бюджету та профільним програмам розвитку [Текст] : [засід. 31-ї сесії (Білгород-Дністров. р-н)] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 16 лют. – С. 2 : фот.
- 228.Про місцевий бюджет Роздільнянської міської територіальної громади на 2024 рік [Текст] : [рішення Роздільнян. міськ. ТГ №3619-VIII від 21 груд. 2023 р.] // Вперед. - 2023. – 29 груд. – 4січ. - С. 6.
- 229.Про сільський бюджет Степанівської сільської територіальної громади на 2024 рік [Текст] : [рішення Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на №1548- VIII від 21 груд. 2023 р. с. Степанівка] // Вперед. - 2023. – 29 груд. – 4січ. - С. 6.
- 230.У Арцизькій громаді прийняли бюджет громади на 2024 рік [Текст] : [22 груд. прийняли основний фінан. документ] // Арциз. вісті. – 2023. – 29 груд. – С. 1 : фот.
- 231.Фінансова підтримка мешканців : з бюджету Арцизької громади протягом року було виділено майже 8 млн. грн. [Текст] : [упродовж 2023 р. для мешканців громади діяла Програма про надання матер.-грош. допомоги] // Арциз. вісті. – 2023. – 1-8 груд. – С. 3.

338 ЕКОНОМІЧНЕ СТАНОВИЩЕ. ЕКОНОМІЧНА ПОЛІТИКА. УПРАВЛІННЯ ТА ПЛАНУВАННЯ В ЕКОНОМІЦІ. ВИРОБНИЦТВО. ПОСЛУГИ. ЦІНИ

338(477.74) СОЦІАЛЬНО-ЕКОНОМІЧНЕ СТАНОВИЩЕ ОДЕСЬКОЇ ОБЛАСТІ

232.В Одесской области есть и золото, и нефть, и газ [Текст] : [полезные ископаемые: известняк, нефть, газ, золото, соль, уголь минеральные воды, руда, глина, торф] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 04 трав. – С. 8 : фот. (а вы знаете, что....)

338.43 Економіка сільського господарства. Економіка продовольчого виробництва

233.Сільське господарство та війна: результати воєнного року та прогнози [Текст] : [підсумки 2022 р. - прогнози на 2023 р.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 2 лют. – С. 3 : фот.

338.43.02 Аграрна політика загалом. Фермерське господарство

234.Аграрна Одещина. Розвиток тваринництва [Текст] : [стан галузі, вир-во продукції тваринництва в Одес. обл., за січ.-верес. 2023 р.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 19 жовт. – С. 2 : фот. (громада: день за днем)

235.Аграрії Одещини зібрали перший мільйон тонн нового врожаю [Текст] : [статистика по р-нам Одес. обл.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 20 лип. – С. 1. : фот. (жнива-2023)

236.Білгород-Дністровський район – у лідерах [Текст] : [загальна площа під збирання ранніх зернових, зернобобових культур та ріпаку на території Білгород-Дністров. р-на становить 187,5 тис. га.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 17 серп. – С. 5 : фот. (2023 – став роком незламності та міцності)

237.Будуть хліб та паляниці ! Одещина першою в Україні закінчила збір врожаю, зібрали понад 3 млн тонн [Текст] : [аграрії

Одещини впоралися з викликами. Підсумки жнив 2023] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 17 серп. – С. 5 : фот. (2023 – став роком незламності та міцності)

238.В Україні намолочено понад 33 млн тонн нового врожаю. Найбільший намот залишається за Одещиною – 3,2 млн тонн [Текст]: [жнина - 2023 – приклад незламності] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 07 верес. – С. 2 : фот. (аграрний сектор)

239.Жнина-2023: зібрали перший мільйон тонн зерна нового врожаю [Текст] : [аграрії Одещини мають вже 400 тис. т. намолоченого зерна. Лідер жнив-2023 - Білгород-Дністров. р-н] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 13 лип. – С. 1. : фот.

240.Настрій засіяти кожен гектар: плани та результати посівної на Одещині. Інтерв'ю з керівницею аграрного сектору Аллою Стояною [Текст] : [посівна в умовах воєнного стану] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 20 квіт. – С. 2 : фот.

241.Одещина закінчила збір врожаю ранніх зернових [Текст] : [намолотили майже 23 млн тонн] // Вперед. – 2023. - 18-24 серп. – С. 1 : фот. (жнина – 2023)

242.Одещина – лідер агросектору країни навіть в умовах воєнного стану [Текст] : [жнина – 2023 офіційно відкриті. Огляд площ збиральних робіт в Одес. обл.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 29 черв. – С. 2 : фот.

243.Україна буде з хлібом : аграрії Одещини зібрали перший мільйон тонн зерна нового врожаю [Текст] : [наразі в Одес. обл. маємо 1,02 млн тонн] // Вперед. – 2023. – 21-27 лип. - С. 2 : фот. (агропромисловий комплекс)

339. ТОРГІВЛЯ. МІЖНАРОДНІ ЕКОНОМІЧНІ ВІДНОСИНИ. СВІТОВА ЕКОНОМІКА

339.1 Загальні питання торгівлі. Ринок

244.Дідух С. Людина-легенда, яка залишила по собі добру пам'ять [Текст] : [12 серп. 2013 р. не стало Віктора Леонідовича

Добрянського – генерал. дир. с.-г. т-ва «Авагард-Д.»] / Світлана Дідух // Сучасн. Авангард. – 2023. – 24 серп. – С. 1, 2 : фот.

245. Найколеритнішому ринку України 34 роки! [Текст]: [19 груд. виповнилось 34 р. з дня заснування оптово-роздрібного ринку «Сьомого кілометру» (офіційна назва ТОВ «Промтоварний ринок»)] / Сучас. Авангард. – 2023. – 25 груд. – С. 1, 3 : фот.

343 КРИМІНАЛЬНЕ ПРАВО. КАРНІ ПОРУШЕННЯ

343.163. Державна прокуратура та її посадові особи

246. Ноздрін О. Інформація про результати діяльності Роздільнянської окружної прокуратури на території району упродовж 2022 року [Текст] : [результати нагляду за додержанням законів органами поліції, підтримання обвинувачення в суді та інші результати діяльності роботи окружної прокуратури] / Олександр Ноздрін // Вперед. – 2023. – 3-9 лют. – С. 2.

35. ДЕРЖАВНЕ АДМІНІСТРАТИВНЕ УПРАВЛІННЯ. УРЯД. ВІЙСЬКОВА СПРАВА

247. Начальник Одеської обласної державної [військової] адміністрації Олег Кіпер поінформував про ситуацію щодо евакуації людей з Херсонської області у зв'язку з ситуацією на Каховській ГЕС [Текст] : // Одес. вісті. – 2023. – 8 черв. – С. 1 : фот.
248. Робочий візит [Текст] : [17 серп. смт Авангард відвідав голова Одес. обл. військ. адмін. Олег Кіпер] // Сучас. Авангард. – 2023. – 24 серп. – С. 3 : фот.
249. Михаил Шарафаненко – новый глава Болградской РВА [Текст] : [президент Украины своим распоряжением №145-2023-рп. от 8 авг. 2023 г. назначил Михаила Владимировича Шарафаненко главой Болград. район. гос. адм.] // Знамя труда. – 2023. – 18 авг. – С. 1. : фот.

351 НАПРЯМИ ДІЯЛЬНОСТІ ОРГАНІВ ДЕРЖАВНОГО АДМІНІСТРАТИВНОГО УПРАВЛІННЯ

- 250.Буковська Н. “Розбудова стійкої системи громадського здоров’я” [Текст] : [в Одес. обл. у рамках реалізації проекту USAID “Розбудова стійкої системи громадського здоров’я” взяли участь дві громади – Роздільнян. міськ. ТГ та Ізмаїл. міськ. ТГ] / Наталія Буковська // Вперед – 2023 – 20-26 січ. – С. 1 : фот.
- 251.Воїни продовольчого фронту [Текст] : [27 квіт. відбулось урочисте нагородж. представників аграрного сектору Одещини. Борис Волошенков, в.о. голови Одес. обл. держ. адмін. вручив відзнаки Президента України «За оборону України»] // Час. Люди. Події. – 2023. – 6 трав. – С. 2 : фот.
- 252.Звільнено голову Одеської ОВА Максима Марченка [Текст] : [1 берез. 2022 р. він був призначений головою Одес. ОВА] // Вперед – 2023 - 17-23 берез. – С. 1 : фот.
- 253.Олег Кіпер відвідав Роздільнянську громаду [Текст] : [з робочим візитом відвідав Роздільнянський міський ліцей № 1, Роздільнянську багатoproфільну лікарню, поспілкувався з головами ТГ Роздільнянського району] // Вперед. – 2023. – 15-21 верес. – С. 1 : фот.
- 254.Кубраков О. Три роки новому адміністративному-територіальному устрою України [Текст] : [коментар віцепрем’єр-міністра з відновлення України – міністра розвитку громад, територій та інфраструктури України] / Олександр Кубраков // Вперед. – 2023. – 21-27 лип. - С. 1 : фот.

* * *

«Зе Жінки»

- 255.В Одесі відбулася організована рухом «Зе! Жінки» регіональна конференція «Безбар’єрна Україна» [Текст] : [участь у заході взяли громад. діячі, військові, представники влади, деп. від «Слуги Народу» з різних р-нів Одещини, медики, науковці,

представники підприємств, на яких працюють люди з інвалідністю] // Одес. вісті. – 2023. – 11 трав.- С. 1, 2 : фот.

Одеська обласна рада

256.Бабенко А. Звіт депутата Одеської обласної ради Андрія Васильовича Бабенка «Про діяльність у 2022 році» [Текст] : [обраний по виборчому округу № 4, до якого входять Роздільнян. та Березів. р-ни] / Андрій Бабенко // Новинар. – 2023. – 4 берез. – С. 1, 2 : фот.

257.«В обласної ради є програма матеріальної підтримки для людей, які отримали травми внаслідок російської агресії на території Одеської області, а також родичам загиблих», очільник обласної ради, голова Одес. обл. орг. політичної партії «Слуга Народу» Григорій Діденко [Текст] // Одес. вісті. – 2023. – 15 черв. – С. 1 : фот.

351.856.2 Нагороди. Медалі. Відзнаки

258.Аграрії з Бессарабії нагороджені відзнакою Президента України «За оборону України» [Текст] : [в Одес. ОВА нагородили фермерів Одещини] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 04 трав. – С. 2 : фот.

259.**Ігор Вторинко** отримав від Залужного відзнаку «Сталевий хрест» [Текст] : [Білгород-Дністров. р-н] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 06 квіт. – С. 1 : фот.

260.Ордени «За мужність» - відважним воїнам [Текст] : [Указом Президента України від 24 серпня 2023 р. орденом «За мужність» III ступеня нагороджені в **Роздільнян. міськ. ТГ: Владислав Михайлович Неізнестних** (1992 р. н.), житель с. Парканці, загинув у р-ні пункту Дубове-Василівка Донец. обл.,; **Сергій Вікторович Хмелевський** - житель с. Кам'янка, загинув в м. Бахмут; **Сергій Володимирович Дмитрієв** (1983 р.н.), загинув 21 лют. у р-ні Берхівки Донец. обл.] // Вперед. – 2023. –

29 груд. - 4 січ. - С. 2 : фот. (Герої не вмирають !)

261. Сухий М. Лицарський хрест [Текст] : [жителю с. Єреміївка, Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну, мужньому захиснику України, який зараз перебуває в зоні бойових дій, Анатолію Кравченку нещодавно було вручено почесну нагороду за мужність та відвагу «Золотий хрест»] / Микола Сухий // Вперед. – 2023. – 16-22 черв. – С. 2 : фот. (Будьмо патріотами !)

352 НИЖЧИЙ РІВЕНЬ ОРГАНІВ УПРАВЛІННЯ. ОРГАНИ МІСЦЕВОГО УПРАВЛІННЯ. МУНІЦИПАЛЬНА АДМІНІСТРАЦІЯ

352.75 Районні ради. Селищні ради

262. Наталія Бараненко: «Допомога збройним силам України та безпека – пріоритетні напрями в роботі Степанівської сільської територіальної громади» [Текст] : [житлово-комунальне гос-во Степанів. сіл. ТГ до складу якої ввійшли Степанівська, Яковлівська, Гаївська, Марківська сілради] // Вперед. – 2023. – 8 груд. – С. 1. : фот. (спецвипуск Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на)
263. В Україні більше не буде селищ міського типу [Текст] : [законопроект ВР №8263, згідно з яким в Україні буде лише три види поселень – місто, селище і село. Таким чином зникне статус «селище міського типу»] // Вперед. – 2023. – 4-10 серп. – С. 4 : фот. (приємна статистка)
264. Звіт Авангардівського селищного голови Хрустовського Сергія Григоровича про роботу Авангардівської селищної ради у 2022 році [Текст] : [Одес. р-н] // Сучас. Авангард. – 2023. – 28 лют. – С. 1, 2, 3 : фот.

* * *

Білгород-Дністровський район

- 265.Величко С. 9 грудня – день створення Лиманської територіальної громади [Текст] : [привітання від депутатки Роздільнян. райради Світлани Величко] / Світлана Величко // Вперед. – 2023. – 8-14 груд. – С. 1 : фот. (3 днем місцевого самоврядування)
- 266.Татарбунарська міська рада та Благодійний фонд Вітрила Дитинства уклали Меморандум про співробітництво [Текст] : [дійшли згоди реалізувати проєкт на території Татарбунар. міськ. ТГ] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 2 лют. – С. 2 : фот. (громада: день за днем)
- 267.Тітова Г. «В умовах війни кожен повинен робити ту справу, яка буде максимально ефективна для наближення миру – впевнений депутат Білгород-Дністровської районної ради Анатолій Хмільківський» / Галина Тітова, Марина Ульяновіна // Татарбунар. вісн. – 2023. – 14 верес. – С. 1, 3 : фот. (актуальне інтерв'ю)

* * *

Саратська селищна громада

- 268.25 сесія Саратської селищної ради [Текст] : [5 трав. відбулося пленарне засід. 25 сесії селищради] // Час. Люди. Події. – 2023. – 13 трав. – С. 1, 3 : фот.
- 269.Налаштовані на роботу [Текст] : [22 лют. відбулося засід. 24 сесії Сарат. селищради] // Час. Люди. Події. – 2023. – 4 берез. – С. 1.
- 270.Працювала 26 сесія селищної ради [Текст] : [14 лип. відбулося пленарне засід. 26 сесії Сарат. селищ. ради] // Час. Люди. Події. – 2023. – 22 лип. – С. 1 : фот.
- 271.Прийнято бюджет 2023-го року [Текст] : [21 груд. 2022 р. було прийнято бюджет Сарат. селищ. громади Білгород-Дністров. р-ну] // Час. Люди. Події. – 2023. – 7 січ. – С. 1.

Болградський район

Арцизька міська громада

- 272.Відбулася чергова сесія Арцизької міської ради [Текст] : [27 січ. відбулася 39-а сесія] // Арциз. вісті. – 2023. – 04-10 лют. – С. 3 : фот.
- 273.Підсумки чергової 54-ї сесії Арцизької міської ради [Текст] : [відбулася 15 груд] // Арциз. вісті. – 2023. – 22-29 груд. - С. 2 : фот.
- 274.Підсумки чергової 53 -ї сесії Арцизької міської ради [Текст] : [відбулася 17 листоп.] // Арциз. вісті. – 2023. – 24 листоп. - 1 груд. - С. 3 : фот.
- 275.Підсумки чергової 52 -ї сесії Арцизької міської ради [Текст] : [відбулася 23 жовт.] // Арциз. вісті. – 2023. – 28 жовт. – 3 листоп. - С. 3 : фот.
- 276.Підсумки чергової 48-ї сесії Арцизької міської ради [Текст] : [18 серп. відбулася 48-а сесія] // Арциз. вісті. – 2023. – 26-31 серп. – С. 3 : фот.
- 277.Підсумки чергової 47-ї сесії Арцизької міської ради [Текст] : [21 липня відбулася сесія] // Арциз. вісті. – 2023. –29 лип. – 04 серп. – С. 3 : фот.
- 278.Підсумки чергової 46-ї сесії Арцизької міської ради [Текст] : [16 черв., відбулася сесія] // Арциз. вісті. – 2023. –24-30 черв. – С. 3 : фот.
- 279.Підсумки чергової 45-ї сесії Арцизької міської ради [Текст] : [19 трав. відбулося чергове пленарне засід.] // Арциз. вісті. – 2023. – 27 трав-2 черв. – С. 3 : фот.

280. Підсумки чергової 44-ї сесії Арцизької міської ради [Текст] : // Арциз. вісті. – 2023. – 29 квіт – 5 трав. – С. 3 : фот.
281. Підсумки чергового сесійного засідання Арцизької міської ради [Текст] : [24 лют. відбулася 40-а сесія] // Арциз. вісті. – 2023. – 4-10 берез. – С. 3 : фот.
282. У Арцизі відбулася чергова 50-та сесія міської ради : найголовніше [Текст] : [у роботі сесії брали участь 16 депутатів міськради] // Арциз. вісті. – 2023. – 30 верес. – 6 жовт. – С. 2 : фот.

Бородінська селищна громада – нині Буджацька

283. Валиева Ю. Бородинская громада : 34-я сессия поссовета : о полиции, медицине, поддержке военнослужащих, их семей и других насущных проблемах [Текст] : [вел заседание Иван Кюссе, голова Бородин. ТГ., (нині – Буджац. громады Болградского р-на)] // Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. - 13 окт. – С. 2 : фот.
284. Валиева Ю. В Новый год с новым бюджетом [Текст] : [состоялась 27-я сесия, где утверждалась стратегия развития Бородин. громады на 2023-2027 гг., (нині – Буджац. громады Болградского р-на)и принятие бюджета-2023] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 6 янв. – С. 4 : фот.
285. Валиева Ю. В пам'ять о Чернобыльской катастрофе [Текст] : [к 37-й годовщине аварии во всех учреждениях культуры Бородин. громады (нині - Буджац. громада Болград. р-н) прошли темат. мероприятия] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 5 мая. – С. 5 : фот.
286. Валиева Ю. Мартовская сессия [Текст] : [в марте состоялась 29-я сессия депутатов Бородин. посел. совета, вел заседание Иван Кюссе] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 7 апр. – С. 3 : фот.

- 287.Валиева Ю. О земле, бюджете, больнице и другом [Текст] : [в начале июня в Бородин. громаде состоялась 31-я сессия депутатов Бородин. посел. совета] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 9 июня. – С. 2 : фот.
- 288.Валиева Ю. О почте, бюджете и помощи ВСУ [Текст] : [4 июля состоялась 32-я сессия депутатов Бородин. посел. совета] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 7 июля. – С. 3 : фот.
- 289.Валиева Ю. 30-я сессия поселкового совета [Текст] : [о работе коммуналищиков, развии системы здоровья, бюджете Бородин. посел. совета] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 28 апр. – С. 3 : фот.
- 290.Ганган В. Иван Кюссе : «Мы меняем философию в громаде» [Текст] : [голова Бородин. уромады И. Г. Кюссе (Болград. р-н)] / Виктор Ганган // Знамя труда. – 2023. – 13 янв. – С. 1-4, 6 : фот.

Тарутинська селищна громада – нині Бессарабська

- 291.Бугор С. Отчеты старост [Текст] : [звіт про роботу старости Петрів. старостин. округу Тарутин. селищ. ради (нині - Бессараб.) селищ. рада Болград. р-ну Одес. обл. С. П. Бугора за 2022 р.] / Сергій Бугор // Знамя труда. - 2023. - 17 марта. - С. 3 : фот.
- 292.Ганган В. Внеочередная сессия [Текст] : [16 февр. состоялась 31 сессия Татутин. (нине - Бессараб.) селищ. ради посел. совета] / Виктор Ганган // Знамя труда. - 2023. - 24 февр. - С. 4 : фот.
- 293.Гуткан І. Отчеты старост [Текст] : [звіт про роботу старости Малоюрославецького Другого старостинського округу Тарутин. селищ. ради (нині - Бессараб. селищ. рада) Болград. р-ну Одес. обл. І. Г. Гуткана] / Іван Гуткан // Знамя труда. - 2023. - 17 марта. - С. 3 : фот.

- 294.Делік Т. Отчеты старост [Текст] : [звіт старости Виноградов. старостин. округу Тарутин. селищ. ради (нині - Бессараб. селищ. рада) Болград. р-ну Одес. обл. про проведену роботу за 2022 р. Староста Т. Делік] / Тетяна Делік // Знамя труда. - 2023. - 17 февр. - С. 3 : фот.
- 295.Жизнь Татутинской громады [Текст] : [під головуванням Татутин. селищ. голови Сави Чернева відбулося пленарне засід. 33-ї сесії Тарутин. селищ. ради VIII скликання (нині - Бессараб. селищ. Рада Болград. р-н)] // Знамя труда. - 2023. - 14 апр. - С. 4 : фот.
- 296.Звіт Тарутинського селищного голови [Текст] : [про роботу Тарутин. селищ. ради (нині - Бессараб. селищ. Рада Болград. р-н) та її викон. комітету за 2022 рік. Голова Сава Чернев] // Знамя труда. - 2023. - 10 марта. - С. 1-4 : фот.
- 297.Кірчиогло П. Отчеты старост [Текст] : [звіт старости Краснен. старостин. округу Тарутин. селищ. ради Болград. р-ну Одес. обл. про проведену роботу за 2022 р. Староста с. Красне Бессараб. селищ. рада Болград. р-ну П. Кірчиогло] / Прасковія Кірчиогло // Знамя труда. - 2023. - 17 февр. - С. 3, 4 : фот.
- 298.Ковальчук В. Про виконання місцевого бюджету Тарутинської селищної ради за I півріччя 2023 року [Текст] : [Тарутин. селищ. рада Болград. р-ну] / Валентина Ковальчук // Знамя труда. - 2023. - 14 июля. - С. 5 : фот.
- 299.Таганский В. “Законодательная власть - важный механизм функционирования демократии” Тарутинская громада : сессия поссовета [37-я сессия состоялась 10 авг., Бессараб. селищ. рада Болград. р-ну] / Виктор Таганский // Знамя труда. - 2023. - 18 авг. - С. 2 : фот.
- 300.Фучіджи Н. Отчеты старост [Текст] : [звіт старости Вільнен. старостин. округу Тарутин. (нині Бессараб.) селищ. ради

Болград. р-ну, про проведену роботу за 2022 рік] / Наталя Фучіджи // Знамя труда. - 2023. - 10 февр. - С. 4 : фот.

301. Як ми працювали у першому півріччі [Текст] : [інформація про стан виконання програми соц.-економ. та культур. розвиток Татутин. (нині Бессараб.) селищ. ТГ Болград. р-ну] // Знамя труда. - 2023. - 1 сент. - С. 3, 6 ; 22 сент. - С. 4. : фот.

Роздільнянський район

302. В Захарівській громаді перейменували три села [Текст] : [Роздільнян. р-н : Росіянівка = Козацьке, Перше Травня = Щасливе, Первомайське = Болгарка (рішення сесії від 21 верес. 2023 р.)] // Новинар - 2023. - 21 жовт. - С. 1,2 : фот.
303. Валентинова М. Чим сьогодні живе Онилівський старостинський округ [Текст] : [публ. про округ, очільником якого є Сергій Олександрович Барабаш (Захарів. селищ. громада Роздільнян. р-н)] / М. Валентинова // Новинар. - 2023. - 20 трав. - С. 1,2 : фот.
304. Дружня зустріч у Роздільнянській громаді: партнерство задля розвитку громадського здоров'я [Текст] : [проект USAID «Розбудова стійкої системи громадського здоров'я» в Одес. обл.] // Вперед. - 2023. - 10-16 листоп. - С. 1 : фот.
305. Заблудняк Л. «Ольго Леонідівно» чи «Пані Ольго», «заступник» чи «заступниця» [Текст] : [гендерне питання в Роздільнян. міськ. раді] / Лариса Заблудняк // Вперед. - 2023. - 3-9 листоп. - С. 2 : фот. (говоримо про гендер вголос)
306. Звіт депутатів ПП «Європейська солідарність» Роздільнянської районної та міської рад за 2022 рік [Текст] // Вперед. - 2023. - 14-20 квіт. - С. 2 : фот. (самоврядування)
307. Звіт Роздільнянського міського голови Валерія Шовкалюка щодо розподілу коштів, зібраних під час проведення ярмарку «Я вірю в ЗСУ» [Текст] : [23 верес. Роздільнян. МТГ провела безліч заходів та відзначила 160-річчя з Дня заснування міста] //

Вперед. – 2023. – 6-12 жовт. – С. 1. : фот.

308.Майже 30 питань порядку денного розглянули депутати на черговій сесії Захарівської селищної ради, яка відбулася 10 березня цього року [Текст] : [Захарів. селищна рада Роздільнян. р-н] // Новинар. – 2023. – 18 берез. – С. 2 : фот.

309.Майнич В. На черговій сесії Захарівської селищної ради депутати розглянули 80 питань порядку денного [Текст] : [31 сесія 8-го скликання] / Вікторія Майнич // Новинар. – 2023. – 11 листоп. – С. 1, 2.

310.Малюк В. Завжди бути серед людей [Текст] : [такий принцип старости Войнич. старост. округу Захарів. селищ. громади Роздільнян. р-ну Олени Володимирівни Луценко] / Валентина Малюк // Новинар. – 2023. – 1 лип. – С. 2, 3 : фот.

311.На сесії Захарівської селищної ради розподілили понад 23 мільйони гривень [Текст] : [9 серп. відбулося чергове засід. 29 сесії селищ.ради, на якому був присутній голова Роздільнян. район. військ. адмін. Сергій Приходько] // Новинар. – 2023. – 19 серп. – С. 1, 2 : фот.

312.Пам'яті Героїв Роздільнянщини [Текст] : [в рамках виконання проєкту «Ефективні місцеві медіа: цифровий розвиток громад» у Роздільнянському Палаці культури відбулася зустріч з представниками сімей загиблих та зниклих безвісти військовослужбовців Роздільнян. міськ., Лиман. селищ. та Степанів. сіл. ТГ] // Вперед. – 2023. – 27 жовт. - 2 листоп. – С. 1. : фот. (проєкт)

313.Працюємо на Перемогу та на покращення якості життя наших мешканців [Текст] : [робота житлово-комунального гос-ва Степанів. сіл. ради Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. - 8 груд. – С. 3. : фот. (спецвипуск Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на)

314.Про внесення змін до наказу начальника Роздільнянського районного територіального центру комплектування та

соціальної підтримки від 25.02.2022 р. № 45 [Текст] : [наказ нач. Роздільнян. район. територ. центру комплектування та соціальної політики від 25.05.2023 р. м. Роздільна №304] // Вперед. – 2023 - 2-8 черв. – С. 3 : фот. (військова служба)

315.Робочі візити до старостатів Роздільнянської громади [Текст] : [здійснив Роздільнян. міськ. голова В. Шовкалюк з метою визначення пріоритетних напрямків роботи] // Вперед. – 2023 - 2-8 черв. – С. 3 : фот.

316.Роздільнянська МТГ перемогла у номінації «Електронне урядування» [Текст] : [голова Асоціації міст України В. Кличко нагородив переможців Конкурсу кращих історій незламності та співдії в громадах України під час Марафону з нагороди Тижня відкритого урядування, який тривав з 8 по 12 травня] // Вперед. – 2023. – 19-25 трав. – С. 2 : фот. (Будьмо патріотами)

317.Чим жила Захарівська громада в 2022 році [Текст] : [звіт за 2022 р. зав. сектору молоді та спорту Захарів. селищради Катерини Сліпченко] // Новинар. – 2023. – 1 квіт. – С. 2 : фот.

318.Чим жила Захарівська громада в 2022 році [Текст] : [звіт нач. цієї служби Юлії Коваль] // Новинар. – 2023. – 25 берез. – С. 2 : фот.

319.Чим жила Захарівська громада в 2022 році. Основне зі звіту Захарівського селищного голови Олексія Осійчука [Текст] : [на початку травня відбулася чергова сесія Захарів. селищради] // Новинар. – 2023. – 27 трав. – С. 1-3 : фот.

355/359 ВІЙСЬКОВА СПРАВА. ВОЄННЕ МИСТЕЦТВО. ВОЄННІ НАУКИ. ОБОРОНА. ЗБРОЙНІ СИЛИ

355.097.2 Добровольці. Волонтери. Професійні солдати.

320.Волонтер з Роздільної – Віталій Тимчик [Текст] : [створив ГО “Розвиток сьогодення”, яка збирає гроші та купує все необхідне для ЗСУ: від ліків до дронів...] // Вперед – 2023 – 24-30 берез. - С. 3 : фот.

- 321.Ганган Ю. У жодному запиті від військових – не відмовлено [Текст] : [Степанів. сіл. ТГ Роздільн. р-ну та її волонтер. робота] / Юлія Ганган / Вперед – 2023. – 24-30 берез. - С. 3 : фот. (підтримка ЗСУ)
- 322.«Гвардія наступу» : вмотивовані добровольці – є, повернення свого – буде ! [Текст] : [від. комунікацій Білгород-Дністровської війс. РДА: статистика Одес. обл.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 лют. – С. 2 : фот.
- 323.Заблудняк Л. «Нас тепер двоє волонтерок – Марія та Соломія» [Текст] : [активні волонтерки Марія Величко та донька Соломія проживають в с. Кучурган Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну] / Лариса Заблудняк // Вперед. – 2023. – 8-14 груд. – С. 2 : фот.
- 324.Олександр Зубарєв і його команда - в Кураховому [Текст] : [волонтер з Роздільнянщини з командою одностудців – братів і сестер Церкви Християн Віри Євангельської вирушили з допомогою до м. Курахове (Донецчина)] // Вперед. – 2023. – 6-12 жовт. – С. 3. : фот. (волонтерський рух)
- 325.Качковський С. Автівка з Роздільної – у зоні бойових дій [Текст] : [м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-н] / Сергій Качковський // Вперед – 2023 – 17-23 лют. - С. 1: фот. (підтримка ЗСУ; волонтерство)
- 326.Носаченко А. Мої перші кроки до волонтерства [Текст] : [плетіння сіток для військових в ДЮСШ] / Анастасія Носаченко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 06 квіт. – С. 8 : фот.
- 327.Опора фронту - надійний тил [Текст] : [волонтери : дівчата з ЖМ “Сьоме небо” Лариса Кравцова та Наталія Грабова; родина Осипенків Олександр і Світлана] // Сучас. Авангард - 2023. - 26 січ - С. 2. : фот.
- 328.Таганский В. Волонтеры - это люди доброй воли, братья по духу [Текст] : [приїхали волонтери из Дании. Один из них - 62 - летний миссионер Бенни Вансгорд Балле из г. Корсор] / Виктор Таганский // Знамя труда - 2023. - 22 сент. - С. 5. : фот.

329. У кожного свій фронт [Текст] : [робота активного волонтера з Роздільнянщини Олександра Зубарева та його команди однодумців – братів і сестер Церкви християн віри євангельської – п'ятидесятників] // Вперед. – 2023. – 25-31 серп. – С. 1 : фот.
330. Чергова поїздка **Олександра Зубарева** і його команди [Текст] : [волонтер. рух. Роздільнян. р-н] // Вперед. – 2023. – 24-30 – листоп. – С. 2. : фот.

364 СОЦІАЛЬНА ДОПОМОГА. СОЦІАЛЬНЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ. СОЦІАЛЬНИЙ ЗАХИСТ

331. Дати дітям все те, чого вони потребують, намагається родина опікунки Олени Грибенюк [Текст] : [родина проживає на території Лиман. селищ. ради Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 15-21 верес. – С. 2 : фот. (до дня усиновлення)
332. На підтримку ВПО та соціально незахищений верств населення [Текст] : [робота координаційного гуманітар. штабу при Роздільнян. райвійськкадмін.] // Вперед – 2023 – 17-23 лют. - С. 1 : фот.
333. Соціальний захист жителів громади – важлива передумова стабільної місцевої життєдіяльності [Текст] : [від. соц. захисту та охорони здоров'я Татарбунар. міськ. ради м. Татарбунари Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 16 берез. – С. 3 : фот.
334. Ульянкін М. В громаді відкрився безпечний простір для дітей та батьків [Текст] : [завдяки Меморандуму про співробітництво, який уклали Голова правління БФ «Вітрила дитинства» Трапiщина К. та татарбунар. міськ. голова Глушенко А., в Татарбунар. міськ. раді] / Марина Ульянкін // Татарбунар. вісн. – 2023. – 2 берез. – С. 1 : фот.

364-32 Добровільні органи

335. Американські благодійники передали на фронт автомобілі швидкої допомоги [Текст] : [Одещину відвідав засн. америк. фундації карет швидкої допомоги для України, віцепрезидент OSF Health Care Кріс Менсон] // Одес. вісті - 2023. - 26 січ. - С. 1 : фот.
336. Арцизька громада отримала 48 генераторів від міжнародних партнерів та благодійних фондів [Текст] : [міськ. голова Сергій Парпуланський надав повний звіт щодо розподілу генераторів] // Арциз. вісті - 2023. - 25 лют. - 3 берез - С. 3. : фот.
337. Григорій Діденко: “Підтримка від американських благодійників зміцнює наш регіон” [Текст] : [Одещина отримала зі США чергову важливу допомогу: карети швидкої допомоги та пожежний автомобіль. Доставив їх віцепрезидент OSF Health Care Кріс Менсон] // Одес. вісті - 2023. - 1 черв. - С. 2 : фот.
338. Олександр Денисенко : “Небайдужість, милосерця та взаємопоміч - це те, що тримає дух та надає сил” [Текст] : [більш ніж 1000 буржуйок було виготовлено у Білгород-Дністров. р-ні на Одещині та передано нужденним за ініціативою деп. Одес. обл. ради від “Слуги Народу” Олександра Денисенка] // Одес. вісті - 2023. - 16 берез. - С. 2 : фот.
339. Корень А. Миссия - сделать нас сильнее [Текст] : [Симон Новотны, привез очередной груз гуманитар. помощи от благотворителей о-ва бессараб. Немцев Германии в с. Надежда Плахтиев. ТГ, а также в м. Сарату Белгород-Днестров. р-на] / Алла Корень // Час. Люди. Події - 2023. - 7 січ. - С. 1 : фот.
340. Потужний генератор Агенція регіонального розвитку Одеської області передала Одеському національному університету імені Мечникова аби заклад мав безперебійне енергозабезпечення в разі екстрених ситуацій [Текст] : [у зустрічі ректора ОНУ Вячеслава Труби та дир. агенції Сергія Кононенка взяв участь

деп. Одес. облради від «Слуги Народу», чл. нагляд. ради агенції
Олег Каптур] // Одес. вісті. – 2023. – 27 квіт. – С. 3 : фот.

341.Райчева В. Цінуємо підтримку німецьких друзів [Текст] : [Асац. бессараб. німців у черговий раз завітала до Сарат. селищ. громади Білгород-Дністров. р-ну] / Вікторія Райчева // Час. Люди. Події. – 2023. – 11 берез. – С. 1 : фот.

342.Сергеев П. Мешканці Арцизької громади зібрали і особисто доставили гуманітарну допомогу постраждалим мешканцям Херсонщини [Текст] // Арциз. вісті. – 2023. – 1-7 лип. – С. 2 : фот.

343.Старокозацьке приймало делегацію з Бундестагу [Текст] : [яку очолила Федер. міністр економ. співробітництва і розвитку Свеня Шульце. Також делегація з Німеччини передала на потреби громади потужний генератор] // Час. Люди. Події. – 2023. – 28 січ. – С. 1.

344.Сухина В. Поляки подарували реаніmobіль для Захарівської БПЛ [Текст] : [передав ключі від автівки Віцемаршалек Люблин. воеводства Збігнев Войцеховський] / В. Сухина // Новинар. – 2023. – 3 черв. – С. 2 : фот.

364.632 Фізичне жорстоке поводження. Фізичне насильство

345.Буковська Н. Попередити, запобігти, допомогти [Текст] : [у рамках Всеукр. кампанії «16 днів проти насильства», яка стартувала 25 листоп. і тривала до 10 груд., в Роздільнян. міськ. ліцеї №1 відбувся темат. захід] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. - 15-21 груд. – С. 2. : фот. (говоримо про гендер вголос; здоров'я)

346.Заблудняк Л. Не треба мовчати ! [Текст] : [понад 100 випадків насильства зафіксовано в Роздільнян. громаді] / Лариса Заблудняк // Вперед. – 2023. – 1-7 груд. – С. 2. : фот. (говоримо про гендер вголос)

37 ОСВІТА. ВИХОВАННЯ. НАВЧАННЯ. ДОЗВІЛЛЯ

- 347.Віват, ліцей! [Текст]=VICVAT , LYCEUM! : журн. Рішельєв. наук. ліцею / Рішельєв. наук. ліцей ; [ідея В. Я. Колебошин ; ред. О. Г. Добриніна ; коректор С. А. Тувіченко ; верстальник О. А. Кірова] – Одеса : [б. в.], 2023. – 34 с.: іл.
- 348.Носуленко В. Есть люди, которые навсегда !: [Текст] : [воспоминание о зав. Татарбунар. отд. образования Сидоренко Владимире Сергеевиче – учителе, мудром наставнике (Білгород-Дністров. р-н)] / Валентина Носуленко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 05 січ. – С. 2, 3 : фот. – (Пам'ять. Люди нашого краю)
- 349.Остапенко Л. Освітні заклади Арцизької громади успішно адаптуються до роботи в умовах війни [Текст] : [яким був той рік для освітянської спільноти, з якими планами розпочали 2023 р. поділилася нач. від. освіти, молоді та спорту Арциз. міськ. ради Людмила Жосан] / Лідія Остапенко // Арциз. вісті. – 2023. – 08-14 квіт. – С. 2-3 : фот.
- 350.Рішельєвський науковий ліцей [Текст]: Richelieu science Lyceum : annual review [річний звіт] / Рішельєвський науковий ліцей ; [ідея В. Я. Колебошин ; ред. О. Г. Добриніна; коректор С. А. Тувіченко ; дизайнер Г. М. Гунько ; фото: В. П. Добринін, О. Г. Добриніна] – Одеса, 2023. – Вип. 1 : Річний звіт : 2022/2023. – 2023. – 62 с.: іл.

37.091.27 Системи екзаменів. Кваліфікаційні системи. Конкурси

- 351.Юна науковиця презентувала дослідження на тему «Навіки в пам'яті...» [Текст] : [про загиблих воїнів м. Татарбунар та Татарбунар ТГ, Лаврека-Кайкулина Карина, уч. 10 кл. Татарбунар. ліцею Татарбунар. міськ. ради Білгород-Дністров. р-на, стала доповідачем на обл. наук.–практ. конф. «Історичні науки – молодь і ХХІ століття», організованій Одес. обл. гуманіт. центром позашкільної освіти та виховання спільно з ф-том історії та філософії ОНУ ім. І. І. Мечникова] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 листоп. – С. 2: фот.

373 ВИДИ ЗАГАЛЬНООСВІТНІХ ШКІЛ

373.24. Дошкільна освіта та виховання

352. Дідух С. Садочок-другий дім, в ньому затишно усім [Текст] : [15 р. тому відчинив свої двері для маленьких вихованців селища Авангард. НВК «Дошкільний навчальний заклад» (дитячий садок) – загальноосвітня школа І ступеню»] / Світлана Дідух // Сучас. Авангард.- 2023. – 27 жовт. – С. 4.
353. Ювілей Арцизького дитячого садочка № 5 «Росинка», або історія однієї важливої дати [Текст] : [дит. ясла-садок № 5 вперше відкрився у жовтні 1973 р.] // Арциз. вісті. – 2023. – 22-29 груд. – С. 3 : фот.

373.3 Початкова школа

354. Дідух С. Авангардівській початковій школі виповнилося сім років [Текст] : [12 січ. 2016 р. відбулося відкриття] / Світлана Дідух // Сучас. Авангард. – 2023. – 26 січ. – С. 4 : фот.
355. Горшкова Л. Заради майбутнього наших талановитих дітей [Текст] : [КЗ «Саратська дитяча мистецька школа» є початковою ланкою спец. мист. освіти, закладом позашк. освіти у сфері культури] / Людмила Горшкова // Час. Люди. Події. – 2023. – 14 січ. – С. 3 : фот.
356. Малюк В. Ляльки амігурумі – це те, що робить Василівську школярку щасливою [Текст] : [уч. 6 кл. Василів. гімназії Єлізавета Білоус в'яже гачком ляльок, звірят технікою амігурумі] / Валентина Малюк // Новинар. – 2023. – 20 трав. – С. 3 : фот.
357. У Арцизькій громаді нагородили переможців конкурсу «Педагогічні промені - 2023» [Текст] : [14 груд. у великій залі Арциз. міськради відбулася церемонія нагородження учасників конкурсу] // Арциз. вісті. – 2023.- 22-29 груд. – С. 4 : фот.

358. У Арцизькій школі мистецтв пройшов випускний вечір [Текст] : [6 черв. зала Виноград. будинку культури була переповнена талановитими учнями] // Арциз. вісті. – 2023 - 17-23 черв. – С. 6 : фот.

359. Юна жителька Нової Долини – серед переможців Міжнародного фестивалю-конкурсу [Текст] : [уч. Новодол. ліцею Сербінова Ангеліна стала лауреатом другого ступеня у Міжнарод. фестивалі-конкурсі мистецтв «Моя мистецька Україна 2023», який відбувся у Словаччині] // Сучасний Авангард. – 2023. – 27 лип. – С. 4 : фот.

373.5 Середня школа

360. Бойко Д. Манівці довели, що вони – талановиті, креативні дослідники ! [Текст] : [на обласному етапі Всеукр. конкурс-захисту наук. - дослід. робіт учнів-чл. МАН в секції «Зоологія» уч. 10 кл. Тузлівський ОЗЗСО (Тузлів. сіл. ТГ Білгород.-Дністров. р-н) **Онищенко Альбіна** представила свою наук. розвідку з теми «Птахи-синантропи села Тузли та його околиць (просторовий та сезонний розподіл, поведінка» та посіла III призове місце] / Діана Бойко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 2 берез. – С. 3 : фот.

361. Градинар Ю. Особистість, творець, натхненник, новатор [Текст] : [ювілей (60 р.) дир. Татарбунарського ПТАУ Олега Юхимовича **Кабак**] / Юлія Градинар // Татарбунар. вісн. – 2023. – 06 лип. – С. 1, 3: фот. (люди нашого краю)

362. «Джура-2023». Душу – Богові, життя – Україні, честь – собі [Текст] : [майданчиком для проведення міськ. етапу військ. – спорт. патріот. гри «Джура» в Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну цього року став Кам'янський ліцей] // Вперед. – 2023. – 19-25 трав. – С. 2 : фот. (Будьмо патріотами)

363. Дідух С. Прилиманській школі – 185 [Текст]: [історія школі (1838-2023)] / Світлана Дідух // Сучас Авангард. – 2023. – 27 жовт. – С.1,2: фот.

364. Досягнення юних науковців на обласному етапі МАН [Текст] : [учасниці посіли III місце і гідно захистили свої проекти: секція «Філософія» Зубак Тетяна – уч. 8 кл. Татарбунар. ліцею, секція «Гідробіологія» Доброжан Анастасія уч. 10 кл. Білоліського ліцею - **Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-н;**] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 лют. – С. 3 : фот.
365. Драгульська С. Плекаймо націю [Текст] : [розвиток нац.-патріот. виховання в Нерушайському ліцею Татарбунарської міськради Білгород-Дністров. р-на] / Світлана Драгульська // Татарбунар. вісн. – 2023. – 05 жовт. – С. 5 : фот. (Все буде Україна !)
366. Єреміївському навчальному закладу - 50 ! [Текст] [с. Єреміївка Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. - 2023. – 6-12 жовт. – С. 4. : фот. (освіта)
367. Калін І. Інтерактивні «НеЛекції» у сховищі ліцею [Текст] : [у межах кампанії «Спільно до навчання» в Татарбунарському ліцеї імені В. З. Тура стендап-комік, актер, волонтер Василь Байдак прочитав «НеЛекції» про безпеку в школі і вдома] / Інга Калін ; фот. авт. та Ольги Бойченко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 3 серп. – С. 1. : фот. (освіта)
368. Кичук Л. Складові педагогічного хисту Оксани Анатоліївни [Текст] : [талановитого учителя зарубіжної літ. та мистецтва Татарбунарського ліцею Татарбунар. міськ. ради Білгород-Дністров. р-на Бородатенко О. А.] / Людмила Кичук // Татарбунар. вісн. – 2023. – 28 верес. – С. 3 : фот.
369. Клим Л. Бессарабський митець відзначив ювілей [Текст]: [4 квіт. Відбувся красивий ювілей – 70 років у худож. Іллі Савелійовича Златова, вчителя, що мешкає в с. Кулевча Кулевчанська ТГ Білгород-Дністр. р-н] / Любова Клим // Час. Люди. Події. – 2023. – 22 квіт. – С. 2.: фот.
370. Лончак О. Пишаємося досягненнями випускників Одещини [Текст] : [Одес. та Поділ. р-н (9 і 8 здобувачів освіти відповідно

мають по 200 балів. і Білгород-Дністров. - шестеро учнів. Медалісти підтвердили золоті медалі] / Олександр. Лончак // Вперед. - 2023. - 7-13 лип. - С. 2 : фот. (освіта)

371. Манівці довели, що вони – талановиті, креативні дослідники ! [Текст] : [на обласному етапі Всеукр. конкурсі-захисту наук. - дослід. робіт учнів-чл. МАН в секції «Науково-технічна творчість та винахідництво» Максим Зенченко, уч. КЗ «Будинок дитячої та юнацької творчості» Татарбунар. міськ. ради (Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-н) представив наук.-дослід. проект «Розробка автоматичного оповіщення повітряної тривоги на базі сучасних інформаційних засобів», який посів II призове місце] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 2 берез. – С. 3 : фот.
372. Малакий Н. Директор сильної і злагодженої команди [Текст] : [Олександр Деонисимович Комерзан – дир. Борисівського ліцею Татарбунар. міськ. ради Білгород-Дністров. р-на] / Неля Малакий // Татарбунар. вісн. – 2023. – 28 верес. – С. 3 : фот.
373. Найкращий керівник [Текст] : [розповідь про дир. Роздільнян. міськ. ліцею № 4 Світлану Володимирівну Пантась, яка тридцять п'ять років присвятила роботі з дітьми] // Вперед. – 2023. - 3-9 листоп. – С. 4 : фот. (ювілей)
374. Новий навчальний рік розпочато [Текст] : [Роздільнян. міськ. ТГ : Слобідський ліцей, Роздільнянський міський ліцей №1, Бурдівський ліцей, Роздільнянський міський ліцей №4, Буцинівський ліцей, Кошарський ліцей, Новоукраїнський ліцей] // Вперед. – 2023. – 8-14 верес. – С. 1 : фот.
375. Ололенко С. Сучасна школа потребує сучасного вчителя [Текст] : [в Білоліському ліцеї Татарбунар. міськ. ради Білгород-Дністров. р-ну відбувся семінар-практикум «Інновації в навчанні. Шляхи їх впровадження в період дистанційного та змішаного навчання»] / Светлана Ололенко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 30 берез. – С. 2 : фот.

376.Тодорова С. Дельжилерському ліцею – 55! [Текст] : [Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-н] / Світлана Тодорова / Татарбунар. вісн. – 2023. – 07 верес. – С. 5 : фот.

377.4 школи Арциз. громади увійшли до сотні найкращих в Одеській області за результатами НМТ-2023 [Текст]: [це Арциз. ОЗД №1 – ліцей, Холмський ліцей, Виноград. Опорний заклад та Арциз. ліцей №5] // Арциз. вісті. – 2023. – 16-22 верес. – С.3: фот.

378. Янкевич В. Півстоліття – на освітній ниві [Текст] : [Катерина Пантелеївна Маліцька (народилась 14 січ. 1926 р. в с. Ярославка Плахтіїв. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-на. Пропрацюва понад півстоліття вчителем зарубіжної літ.) / Валентин Янкевич // Татарбунар. вісн. – 2023. – 10 серп. – С. 1, 5. : фот.

378.4 Університети

379.Привалова Н. Ректор **Одеського державного університету**, доктор ветеринарних наук, професор Михайло Брошков: «Наш університет – простір необмежених можливостей аграрної Одещини» [Текст]: [у межах культурно-інформаційного проєкту Держ. архіву Одес. обл. «90 років з дня утворення Одеської області»] / Наталія Привалова // Урядовий кур'єр – 2023. – 18 січ. – С. 5 : фот.

379.8 ДОВКІЛЛЯ

Всесвітній клуб одеситів

380.Голубовский Е. Ждем на встречах «Зеленой лампы» [Текст] : [во Всемир. клубе одесситов решили принять в студию поэта – одессита из США Илью Каминского] / Евгений Голубовский // Веч. Одесса. – 2023. – 20 апр. – С. 4 : фот. – (Презентация).

381.Ищук И. Читальный зал раритетных изданий об Одессе [Текст] : [Всемир. клуб одесситов стал творч. площадкой для выступлений писателей и артистов, презентаций кн. и выст.

художников] / Інна Ищук // Веч. Одесса. – 2023. – 26 янв. – С. 4 : фот. – (Проект).

382.Марьина Г. Ноты любви [Текст] : [в честь Дня Св. Валентина во Всемир. клубе одесситов был дан концерт «Песни любви»] / Галина Марьина; фот. Снежанны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 16 февр. – С. 6 : фот. – (Концерт).

383.Суслов О. Берегти традиції, допомагати фронту [Текст] : [Всесвіт. клубу одеситів виповнилося 33 роки. З цієї нагоди у клубі відбулось урочисте зібрання] / Олег Суслов; фот. Олександра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 9 нояб. – С. 2 : фот. – (Вітаємо!).

384.Суслов О. «Как же хорошо вернуться домой – в город у моря» [Текст] : [роман-буриме «Происшествие в Южной Пальмире» стал совмест. проектом Всемир. клуба одесситов и газеты «Вечерняя Одесса»] / Олег Суслов; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 20 апр. – С. 6 : фот. – (Издано в Одессе).

385.Федоров А. Весь мир в друзьях Одессы [Текст] : [в Нью-Йорке создан филиал Всемир. клуба одесситов. Его открытие приуроч. ко дню рождения Одессы] / Александр Федоров // Веч. Одесса. – 2023. – 14 сент. – С. 6 : фот. – (Международ. связи).

386.Шевченко Е. Новогодние джазовые импровизации в ВКО [Текст] : [в гостиной Всемир. клуба одесситов состоялось первое заседание Джаз-клуба] / Елена Шевченко // Веч. Одесса. – 2023. – 19 янв. – С. 6 : фот. – (Событие).

387.Шевченко О. Створено Джаз-клуб ВКО [Текст]: [25 груд. у Всесвітньому клубі одеситів було узаконено новий клуб – Джазовий] / Олена Шевченко // Всемир. одес. новости. – 2023. – сент. (№1). – С. 10: фот.

* * *

388.Шалашна О. І створено Всесвітній клуб юних одеситів [Текст]: [6 лист. 2022 р. Членами ВКЮО стали поети-початківці, письменники та публіцисти] Оксана Шалашна // Всемир. одес. новости. – 2023. – сент. (№1) . – С. 1: фот.

39 КУЛЬТУРНА АНТРОПОЛОГІЯ. ЕТНОГРАФІЯ. ЗВИЧАЇ. ТРАДИЦІЇ. СПОСІБ ЖИТТЯ. ФОЛЬКЛОР

389.Вишиванка – наш національний код та оберіг [Текст] : [Всесвіт. День вишиванки відзначається з 2006 р. до свята долучилася Роздільнянщина] // Вперед. – 2023. – 26 трав. – 1 черв. – С. 1 : фот.

390.Встановлення Національного рекорду України [Текст] : [з найдовшого (10 м.) вишитого рушника з молитвою за Україну, м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 29 верес. – 5 жовт. – С. 2 : фот.

391.Гайдаржі В. «Народна кьща» у Табаках [Текст] : [у с. Табаки Ізмаїл. р-ну жителька села створила етногр. кімнату під назвою «Народна кьща»] / Валерій Гайдаржі // Чорномор. новини. – 2023. – 5 жовт. – С. 4 : фот. – (Культура .Інформація . Реклама).

392.Голубці з Одещини визнані культурною спадщиною України [Текст] : [до Нац. переліку елементів нематер. культур. спадщини від Одещини увійшли «Голубці»] // Веч. Одесса. – 2023. – 28 дек. – С. 3. – (Что нового?).

393.Золоте весілля родини Істратових [Текст]: [2 черв. - 50 років разом прожито (родом родина з м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 9-15 черв. – С. 4 : фот. (ювілей)

394.Кузьменко Л. Сорок лет вместе: «Рубиновую свадьбу отметим после Победы» [Текст] :[супруги Ариф и Людмила Искендеровы из Кодымы Одес. обл. уже 40 лет вместе] / Любовь Кузьменко // На Пенсии. – 2023. – 28 февр.- С. 6 : фот.

- 395.Логвинюк В. «Квітка папороті», або Зоряна дорога Савран. етнофестивалю [Текст] : [як шанують золотокудрого Купала під час обрядів] / Віктор Логвинюк // Чорномор. новини. – 2023. – 6 лип. – С. 4 : фот. – (Спадщина. Поради. Інформація).
- 396.Пів століття разом по життю [Текст]: [історія кохання довжиною у 50 років Олександра і Алли Істратових (родом родина з м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 16-22 черв. – С. 4 : фот. (ювілей)
- 397.Сіміцар В. VI відкритий фестиваль вертепів “З Різдвом Христовим!” [Текст] : [відбулося на площі Роздільнян. Палацу культури. В ході заходу було зібрано 61,418 грн на потреби ЗСУ] / Владислав Сіміцар // Вперед – 2023 – 27 січ. – 2 лют. – С. 1 : фот.
- 398.Чебан С. «Сирни заговезни» [Текст] : [один із обрядів с. Баннівка Болград. р-ну став елементом нематер. культур. спадщини] / Софія Чебан // Чорномор. новини. – 2023. – 30 бер. – С. 3 : фот.

502. ПРИРОДА. НАВКОЛИШНЄ СЕРЕДОВИЩЕ ТА ЙОГО ЗАХИСТ

- 399.Русев І. Т. Війна - апогей екоциду чорноморських китоподібних[Текст] = War – is the apogee of ecocide ... / Іван Трифонович Русев. - Одеса : Бондаренко М. О., 2023. - 382 с. : фот. – Екслібрис Національний природний парк Тузлівські лимани.

551.509.68 Пожежі

- 400.Сорокина И. 109 лет назад Одессу потряс страшный пожар [Текст]: [30 авг. 1914 г. сгорел маслобойный 3-д торгового дома «Люттов и сыновья»] / Ирина Сорокина // Одес. Життя. – 2023. – 30 серп. – С. 16: фот.

551.577.6 Стихійні лиха, спричинені опадами, або засухами

- 401.Сорокина И. 117 лет назад ливень едва не затопил Одессу [Текст]: [3 июня 1906 г. в Одессе разразилась небывалая гроза] / Ирина Сорокина // Одес. Життя. – 2023. – 31 трав. – С. 16: фот.

574 ЗАГАЛЬНА ЕКОЛОГІЯ ТА БІОРІЗНОМАНІТНІСТЬ

- 402.Балінський В. Під час жорстокої війни сталося диво і народилося «полум'я» у Національному природному парку [Текст] : [«Тузлівські лимани» з'явилися вісімнадцять пташенят рожевого фламінго] / Владислав Балінський // Татарбунар. вісн. – 2023. – 28 верес. – С. 5 : фот.
- 403.Гергінова Д. Чи обов'язково туризм має шкодити екології, або Нащо громаді Одещини курорт без пляжу [Текст] : [курорт «Російка» входить в «Нацпарк «Тузлівські лимани»] / Діана Гергінова // Татарбунар. вісн. – 2023. – 30 берез. – С. 5 : фот.
- 404.Серый А. Источник минеральной воды в центре Татарбунар [Текст] : [на месте гостинницы, вдоль ул. Центральная] / Александр Серый // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 берез. – С. 3 : фот.; 06 квіт. – С. 5 : фот.

574.5 Гідробіологія. Водні біоцинози та екосистеми

- 405.Узбережжя Тузлівських лиманів засипане рідкісними морськими тваринами [Текст] : [морськими кротами] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 19 січ. – С. 3 : фот.

6 ПРИКЛАДНІ НАУКИ. МЕДИЦИНА. ТЕХНІКА

614.2 Організація охорони здоров'я

- 406.В Одесі Глава держави відвідав реабілітаційні відділення, де захисники України проходять відновлювальне лікування [Текст] // Одес. вісті. – 2023. – 3 серп. – С.1: фот.

- 407.В Одеській обласній дитячій лікарні запрацював навчальний кабінет для дітей [Текст]: [Ізраїльська організація SASA-Setton за підтримки Одес. Облради вперше в Україні відкрила навч. каб. Для дітей у лікарні]// Одес. вісті. – 2023. – 14 верес. – С.1. – фот.
- 408.Волошенко Б. Одеська область першою в Україні встановила в медичних закладах сучасні фільтри з Ізраїлю [Текст] : [від «Європейської релігійної громади Києва», за дорученням головного Рабина України рав Моше Реувена Азмана] / Борис Волошенко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 2 лют. – С. 2 : фот. (громада: день за днем)
- 409.Громади та лікарні Одеського району отримали 41 крісло для людей з обмеженими можливостями [Текст]: [за ініціативи деп. Одес. райради від «Слуги Народу» Аркадія Мкртичяна кріслами для людей з обмеженими можливостями протягом міс. забезпечили місцевих мешканців ВПО, медичні закл.] // Одес. вісті. – 2023. – 14 верес. – С. 2: фот.
- 410.Лікарня на півдні Одещини отримала допомогу від благодійників [Текст]: [Арцизька центр. Опорна лікарня отримала допомогу від міжнар. благод. Фонду «АІСМ»Україна-Франція] // Одес. вісті . – 2023. – 16 берез. – С. 3: фот.
- 411.Майже на 182 тисячі звернень пацієнтів більше в порівнянні з 2021 роком опрацювала Захарівська багатопрофільна лікарня [Текст]: [основне зі звіту генерал. дир. Захар. БПЛ Антоніти Ганзій.] // Новинар. – 2023. – 8 квіт. – С. 1,2
- 412.Малюк В. Півстоліття присвятив медицині [Текст]: [Михайло Павлович Устинський. Лікар-отоларинголог Захар. лікарні] / Валентина Малюк // Новинар. – 2023. – 17 черв. –С.2: фот.
- 413.Пологовий будинок Одеської обласної клінічної лікарні отримав партію дитячої суміші для немовлят першого місяця життя [Текст]: [ініціювали передачу активісти руху «Зе! Жінки Одещини»] // Одес. вісті. – 2023. – 2 лют. – С. 2.: фот.

- 414.Сорокина И. Первая больница в Одессе появилась более века назад [Текст]: [в 1802 г. в Одессе открылась первая город. Больница, а одесситы называют ее по старинке – Еврейской] / Ирина Сорокина // Одес. Життя. – 2023. – 25 жовт. – С. 16.: фот.
- 415.Татарбунарська лікарня за 2022 рік опрацювала майже 30 тисяч звернень пацієнтів за вторинною медичною допомогою [Текст] : [звітна інформація про роботу «Татарбунарської багатопрофільної лікарні» м. Татарбунари Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 16 берез. – С. 3 : фот.
- 416.Ульянкіна М. Наші медики – справжні воїни тилового фронту [Текст] : [колектив інфекційного від-ня Татарбунарської багатопрофільної лікарні Білгород-Дністров. р-на] / Марина Ульянкіна // Татарбунар. вісн. – 2023. – 27 лип. – С. 1. : фот.

614.84 Пожежна охорона. Небезпека, спричинена вогнем. Пожежі. Захист від вогню

- 417.Історія виникнення професійної пожежної частини міста Татарбунари [Текст] :[рішенням Одес. обл. ради нар. депутатів від 23 листоп. 1967 р. № 780 «Об улучшении организации пожарной охраны в Одесской области» в селищі Татарбунари було вирішено організувати проф. пожежну частину] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 14 верес. – С. 5 : фот. (сторінки історії рідного краю)
- 418.Кобильніков О. Б. Переможці вогню : спогади з нагоди 50-річчя утворення пожежної охорони м. Чорноморська; / Олексій Борисович Кобильніков ; [літ. ред.: О. В. Людвик, М. С. Бурба] - Одеса : Прес-кур'єр, 2023 - 86 с. : іл.

614.885 Добровільна допомога

- 419.Майнич В. Про роботу червоного хреста України в Захарівській і Затишанській громадах [Текст] // Новинар. – 2023. – С. 2: фот.

616 Патологія. Клінічна медицина
616-089.8 Власне оперативне лікування. Хірургія

- 420.В одеській дитячій обласній лікарні кардіохірурги провели унікальну операцію на серці дитини [Текст] : [7 річ. хлопчик вчасно був доставлений в Татарбунар. багатопроф. лікарню та переведений до Одес. дит. обл. клінічної лікарні з травмою серця від кульового поранення] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 06 квіт. – С. 5 : фот.

628.1 Водопостачання. Очищення води. Водоспоживання

- 421.У Арцизі- 2 запрацювала станція з локальної очистки води [Текст] // Арциз. вісті. – 2023. – 18 -24 берез. – С. 3: фот.

**655 ПОЛІГРАФІЧНА ПРОМИСЛОВІСТЬ. ПОЛІГРАФІЧНІ
ПІДПРИЄМСТВА. ВИДАВНИЦТВА. КНИЖКОВА
ТОРГІВЛЯ**

655.4/5 Видавнича справа (поліграфія). Книжкова торгівля

- 422.Іванова Т. Вагомий ужинок Геннадія Щипківського [Текст] : [бібліогр. серія Одес. нац. наук. б-ки «Письменники Одеси» поповнилася черговим сорок четвертим вип., який присвяч. життю і твор. знаного поета Геннадія Щипківського] / Тетяна Іванова // Чорномор. новини. – 2023. – 23 лют. – С. 3 : фот. – (Духовність. Література. Анонс).
- 423.Кракалія Р. Етюди посивілого часу [Текст] : [вийшла в світ нова кн. письменника Геннадія Щипківського «На терезах пам'яті»] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 1 черв. – С. 3: фот. – (Спадщина. Література. Імена).
- 424.Гудыма М. Те же и Тихон Хмара [Текст] : [вышли в свет новые книги одес. писательницы Ирины Лобусовой : «Тихон Хмара и пропавший пассажир», а также «Тихон Хмара и Золотой Грот»] / Мария Гудыма ; фот Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 12 янв. – С. 5 : фот. – (Издано в Одессе).

- 425.Мамонтов В. Симфония разума [Текст] : [в плавание по книжк. морю Украины вышел новый «кораблик» – книга Юрия Работина «Слово для слова»] / Виктор Мамонтов // Веч. Одесса. – 2023. – 30 нояб. – С. 7: фот. – (Издано в Одессе).
- 426.Об одесском Караваджо – теперь по-итальянски [Текст] : [на укр. и итал. языках вышла кн. «Звільнення Христа з-під варті»] // Веч. Одесса. – 2023. – 25 мая. – С. 5 – (Новая книга).
- 427.Суслов О. «Я буду всегда возвращаться в любимый город» [Текст] : [в Одессе вышла новая кн. Аркадия Хасина «Мой дом – Одесса»] / Олег Суслов // Веч. Одесса. – 2023. – 31 авг. – С. 3 : фот. – (Эхо события).
- 428.Філіппова О. Знайти свою рукавичку [Текст] : [у видав. «Ранок» вийшла дитяча кн. одеситки О. Маслової] / Ольга Філіппова // Чорномор. новини. – 2023. – 28 груд. – С.4: фот. – (Видання).
- 429.Якісну книжкову продукцію пропонує «Видавництво «Фоліо» [Текст] : [у Роздільнян. публ. б-ці відбулася зустріч із ген. дир. ТОВ «Вид-во «Фоліо» Олександром Красовицьким, який у межах заходу презентував книжки цього вид-ва та розповів про роботу в умовах воєн. часу] // Вперед. – 2023. – 16-22 черв. – С.2 : фот. (культура)

66 ХІМІЧНА ТЕХНОЛОГІЯ. ХІМІЧНА ПРОМИСЛОВІСТЬ І СПОРІДНЕНІ ГАЛУЗІ

662 Вибухові речовини. Паливо.

662.76 Газоподібне паливо. Газогенератори

- 430.Сорокина И. Газ в домах одесситов появился почти 60 лет назад [Текст] : [26 марта 1964 г. к газовому отоплению начали массово подключать квартиры одесситов] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 23 берез. – С. 16 : фот.

663 ПРОМИСЛОВА МІКРОБІОЛОГІЯ. ПРОМИСЛОВА МІКОЛОГІЯ. БРОДИЛЬНЕ ВИРОБНИЦТВО, ПРОМИСЛОВІСТЬ ФЕРМЕНТІВ. ВИРОБНИЦТВО НАПОЇВ. ВИРОБНИЦТВО СПИРТНИХ НАПОЇВ

663.2/.3 Виноробство. Енологія. Вино

431.В області собрали 31 тисячу тонн винограда [Текст] :
[«виноградарство» - важная отрасль для эконом. благосостояния
региона] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 19 жовт. – С. 2 : фот.

664.7 Збереження та переробка зерна. Борошномельне і круп'яне виробництво. Виробництво харчових продуктів із зерна

432.Сорокина И. Кто построил в Одессе одну из лучших мельниц в
мире? [Текст]: [Григорий Вейнтейн родился 25 июня 1860 г. –
инженер-технолог, благодаря которому в Одессе была построена
первая паровая мельница и создана школа мукомолов] / Одес.
Життя. – 2023. – 21 черв. – С. 16: фот.

7 МИСТЕЦТВО. ДЕКОРАТИВНО-ПРИКЛАДНЕ МИСТЕЦТВО. ІГРИ. СПОРТ

7.02 Малюнки (мистецтво)

433.Патріотичний мурал – у поліклініці [Текст]: [втілення, обробка,
адаптація, макет викладачки Роздільнян. дит. шк. мистецтв Рози
Алмазян (Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. –
2023. – 26 трав. – 1 черв. – С. 4 : фот.

7.03 Історія мистецтва. Періоди та фази мистецтва. Школи, напрями, стилі та впливи

434.Гудыма М. Есть на выживание рецепты! [Текст] : [выпуск.
спектакль показала Худож. театр. школа или просто
«Театралочка»] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского //
Веч. Одесса. – 2023. – 8 июня. – С. 5. – (Премьера).

7.038.532 Конкретна поезія. Мистецтво поштової марки (пошт-арт, мейл-арт). Книжкове мистецтво. Мистецтво гумових штампів

- 435.Буковська Н. «Незламний, нескорений козацький дух українського народу» - найвищий пілотаж мистецького фронту України [Текст] : [м. Роздільну Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну відвідав філателіст і громадсько-мист. діяч Олександр Канівець, з тематичною колекцією листівок, конвертів і марок] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023 – 7-13 квіт. – С. 1 : фот.

7-06.05 Мистецькі премії

- 436.Петровский А. Відзначили за популяризацію українського живопису [Текст] : [Одес. митці стали лауреатами Міжнар. мистец. премії ім Архіпа Куїнджі] / Анатолій Петровський // Веч. Одесса. – 2023. – 26 янв. – С. 4 : фот. – (Вітаємо!).
- 437.Федорчук Ю. Митець повернувся ...іменною премією [Текст] : [у Троїцькому будинку народної творчості відбулось вручення премії ім. Ростислава Палецького, започаткованої. Любашівською селищ. радою] / Юрій Федорчук // Чорномор. новини. – 2023. – 22 черв. – С. 3: фот. – (Спадщина).

7.079 Мистецькі фестивалі

- 438.В обіймах чорноморського степу [Текст] : [29 лип. відшумів приуроч. до Дня Укр. Державності фестиваль «Чорноморський степ» – свято культур, етнограф. та екол. ініціатив спільнот Одещини] //Чорномор. новини. – 2023. – 3 серп. – С. 1,4: фот. – (Фестиваль).
- 439.Суслов О. В этот день признавались в любви книге [Текст] : [в Гор. саду прошел фест. «Букфест», посвящ. Всемир. дню кн. и автор. права] / Олег Суслов; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 27 апр. – С. 2 : фот. – (Эхо события).

7.092 Конкурси. Змагання. Рекорди. Чемпіонати

440. Відбулося вручення нагород лауреатам щорічного конкурсу «Люди Справи» пам'яті відомого редактора газети «Вечерняя Одесса» Бориса Дерев'янка [Текст] : [конкурс започаткувала ред. На знак пам'яті про першого головлвреда, якого було вбито за професійну діяльність в 1998 р.] // Одес. вісті. – 2023. – 27 лип. – С. 2 : фот.
441. Ульяновкіна М. Кущ-кекордсмен, який вродив 192 плоди, виростив фермер із Баштанівки Владислав Стоянов [Текст] : [з одного куща помідорів – п'ять трілітрових банок закрутки – на Татарбунарщині в **с. Баштанівка Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на** встановили аграрний рекорд всеукр. масштабу та отримав сертифікат Нац. реєстру рекордів України] / Марина Ульяновкіна ; фот. авт. // Татарбунар. вісн. – 2023. – 12 жовт. – С. 1 : фот. (Знай наших !)

72 АРХІТЕКТУРА

442. Сорокіна І. Где в Одессе находится «дом причудливой архитектуры»? [Текст] : [это здание расположено по адресу ул. Маразлиевская, 54] / Ирина Сорокіна // Одес. життя. – 2023. – 22 берез. – С. 16 : фот.
443. Сорокіна І. Дом в стиле Возрождения : лечебница и роскошные квартиры [Текст] : [дом расположен на углу ул. Успенской, 45 и Осипова, 19] / Ирина Сорокіна // Одес. життя. – 2023. – 3 трав. – С. 16 : фот.
444. Сорокіна І. Дом, о котором ничего неизвестно? [Текст] : [доходный дом Беляева украшает ул. Пантелеймоновскую, 28] / Ирина Сорокіна // Одес. життя. – 2023. – 5 квіт. – С. 16: фот.
445. Сорокіна І. Дом, объединивший три архитектурных стиля [Текст] : [дом Руссова, расположенный по адресу ул. Базарная, 49] / Ирина Сорокіна // Одес. життя. – 2023. – 28 черв. – С. 16: фот.

- 446.Сорокина И.Какие тайныхранит «плоский дом»? [Текст] : [этот дом по Воронцовскому переулку, 4 принадлежал банкиру и консулу Георгию Рафаловичу] / Ирина Сорокина // Одес.життя. – 2023. – 2 лип. – С. 16: фот.
- 447.Сорокина И. Кто построил дачу для Шехтера? [Текст] : [предположительно, чтовладельцем этого здания был землевладелец Герш Шехтер. Архитекторы: Павел Клейн и Юрий Дмитренко] / Ирина Сорокина // Одес. жизнь. – 2023. – 25 янв. – С. 12 : фот.
- 448.Сорокина И. Флорентийский палаццо на Приморском бульваре [Текст] : [здание гостинницы «Лондонская»; оно находится на Приморском бульваре, 11] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 9 серп. – С. 16 : фот.
- 449.Сорокина И. «Шкатулка с инкрустацией» на Пушкинской улице [Текст] : [этот дом расположен на ул. Пушкинской, 7] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 31 трав. – С. 16 : фот.

726 Культіві споруди та будівлі. Священні та поховальні будівлі

726:26-523.42 Синагоги. Іудейські храми

- 450.Перстньов І. Одеса у старих фотографіях. Вулиця Пушкінська [Текст]: [Бродська синагога була збудована у 1863-1865 рр. за проектом архітектора І.М. Коловича] / Ілля Перстньов // Добра справа. – 2023. – верес(№204). – . С. 7. – фот.

726.8 Архітектура кладовищ. Цвинтарі. Надмогильні пам'ятники, монументи тощо

- 451.“Кіборг” з Роздільної [Текст] : [Сергію Іщенко на фасаді Роздільнян. ліцею №1, де він навчався, урочисто відкрито меморіал. дошку. Загинув Герой восени 2015 р. Пам'яті відважного захисника України присвятили фільм “Кіборг” з Роздільної, проводять першість Одес. обл. з боротьби дзюдо

серед дітей] // Вперед – 2023 – 20-26 січ. – С. 2 : фот. (20 січ. – День вшанування захисників Донецького аеропорту)

452.Кудlach В. Форма в обіймах сфумато [Текст] : [до другої річниці від дня смерті О. Ройтбурдана могилі митця встановлено надгроб. пам'ятник]/ Володимир Кудlach // Чорномор. новини. – 2023. – 10 серп. – С.8 : фот. – (Издано в Одессе).

453.Урочисті церемонії відкриття меморіальних дошок Героям [Текст] : [у Тузлівській громаді біля входу в Тузлівський ОЗЗСО та КЗ «Базар'янський ЗЗСО» відбулося урочисте відкриття пам'ятних меморіальних дошок загиблим у рос.-укр. війні односельчанам **Бурдузі Ігорю Валентиновичу** (05.06.1999-16.08.2022), **Денисюку Денису Євгеновичу** (04.07.1987-06.02.2023)] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 05 жовт. – С. 1 : фот.

730 СКУЛЬПТУРА ЗАГАЛОМ

454.Григорій Діденко: «Шануємо тих, хто віддав життя у боротьбі за нашу свободу і незалежність» [Текст] : [меморіал пам'яті військовослужбовців 11-ї бригади ім. М. Грушевського Нац. гвардії України, які загинули під час виконання бойових і спец. Завдань, відкрили в Одесі] // Одес. вісті. – 2023. – 30 берез. С.1: фот.

77 ФОТОГРАФІЯ, ТЕХНІКА КІНЕМАТОГРАФІЇ ТА ПОДІБНІ ПРОЦЕСИ

455.Котова М. Военный дневник одесского фотографа [Текст] :[Бориса Бухмана (1961) – одессита, члена Нац. союза фотохудожников Украины] / Мария Котова ; фот. авт. // На Пенсии. – 2023. – 21 марта.- С. 7 : фот.

456.«Кривая вывезет!» [Текст] : [Одес.фотограф. ассоциация и гор. клуб фотографов «Фотон – 2» подвели итоги конкурса «Снимок года – 2022»] // Веч. Одесса. – 2023. – 26 янв. – С. 7 : фот. – (Выставки).

457.Виктор Собко : «Во время съемки полностью сливаюсь с театром [Текст] : [беседа Людмилы Янчук с профессионал.фотографом Виктором Собко] // Веч. Одесса. – 2023. – 12 янв. – С. 5 : фот. – (Творческий портрет).

* * *

Фотовиставки

458.Гудыма М. «Всякое из разного» [Текст] : [фотовыст. под таким назв. открылась в галерее Всемир. клуба одесситов] / Мария Гудыма; фот. Снежаны Павловой // Веч. Одесса. – 2023. – 23 нояб. – С. 6 : фот. – (Фотовернисаж).

459.Гудыма М. «Мгновения прекрасного» [Текст] : [фотовыст. под таким назв. открылась в летнем театре Гор. сада. Автор работ – Дмитрий Милютин] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 4 мая. – С. 7 – (Выставки).

460.Марьина Г. Интеграция света [Текст] : [фотовыст под таким назв. открылась в Междунар. культур. центре Union, где мастера блеснули старин. техниками фотопечати] / Галина Марьина // Веч. Одесса. – 2023. – 31 авг. – С. 8 : фот. – (Выставка).

461.Марьина Г. «Маяки Украины» [Текст] : [фотовыст. авт. А. Заклецкого. начала свою работу в творч. пространстве «Диалоги»] / Галина Марьина; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 25 мая. – С. 5 : фот. – (Выставка).

771.12 Студії

462.Сорокина И. Одесские фотообщество – одно из первых в Европе [Текст]: [25 сент. 1891 г. Было основано Одес. фотограф. об-во и утвержден его устав] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 20 верес. – С. 16. – фот.

78 МУЗИКА

Одеська національна музична академія ім. А.В. Нежданової

- 463.Гудыма М. Создаем новую музыку: класс Кармеллы Цепколенко [Текст] : [традицион. концерт класса композиции профессора К. Цепколенко состоялся в большом зале Одес.нац. муз. акад. им. А. В. Неждановой] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 7 груд. – С. 5. – (Концерт).
- 464.«Жизнь моя – театр» [Текст] : [прогр. под таким назв. показала ко Дню театра опер. студия Одес. нац. муз. акад. им. А. Неждановой] // Веч. Одесса. – 2023. – 30 марта. – С. 8 : фот. – (Концерт).
- 465.Філіппова О. Те, що рятує від тривоги [Текст] : [в Одес. нац. муз. акад.ім. А. Нежданової щодня відбуваються вечори, на яких виступають студентита викладачі цього закладу] / Ольга Філіппова // Чорномор. новини. – 2023. – 14 груд. – С.3: фот. – (Минуле і сьогодення).

Одеська обласна філармонія ім. Д. Ойстраха

- 466.Гудыма М. Жизнь коротка, музыка вечна [Текст] : [международ. фестивальсовр. искусства состоится в Одес. филармонии 26-27 авг.] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 29 июня. – С. 6: фот. – (Концерт).
- 467.Гудыма М. Получился почти что фестиваль [Текст] : [в Одес. филармонии состоялся концерт джаз. пианиста и композитора Алексея Петухова] / Мария Гудыма; фот. Снежанны Павловой // Чорномор. новини. – 2023. – 28 верес. – С. 8: фот. – (Концерт).
- 468.Гудыма М. Хоть «ночи» и стали короче... [Текст] : [28-й Междунар. фестиваль соврем. искусства «Два дня и две ночи новой музыки» состоялся в Одес. филармонии] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Чорномор. новини. – 2023. – 28 верес. – С. 7: фот. – (Фестиваль).

- 469.«Если музыка звучит – жизнь продолжается» [Текст] : [в Большом зале Одес. филармонии прошел концерт извест. кларнетиста Юлиана Милкиса] // Веч. Одесса. – 2023. – 2 марта. – С. 8 : фот. – (Концерт).
- 470.Кудlach В. «За Україну помолюсь» [Текст] : [в Одес. обл. філармонії відбувся авт. концерт В. Зубицького, присвяч. 70-річчю композитора] / Володимир Кудlach // Чорномор. новини. – 2023. – 12 жовт. – С. 1 : фот. – (На музичному фронті).
- 471.Різникова Я. Краса пісні та грації [Текст] : [7 жовт. сповнилося 15 років акад. ансамблю укр. музики, пісні та танцю «Чайка», що став візитівкою Одес. обл. філармонії ім. Д. Ойстраха] / Ярослава Різникова // Чорномор. новини. – 19 жовт. – С. 5.

* * *

- 472.Ганган Ю. Неймовірний талант земляка [Текст] : [Юрій Городецький з с. Марківка Спепанів, сіл. ТГ Роздільнян. р-ну взяв участь у суперфіналі «Голосу країни» (є прихильником акад. музики)] / Юлія Ганган // Вперед. – 2023. – 3-9 листоп. – С. 4 : фот. (знай наших)
- 473.Гудыма М. Украинский песенный калейдоскоп [Текст] : [в Ореховой гостин. Одес. Дома ученых уже семь лет работает муз. лекторий] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 20июля. – С. 6 : фот. – (Концерт).
- 474.Дукова Д. Максим Трубніков [Текст] : Моя кобза має ім'я : [інтерв'ю з викладачем муз. мистецтва одес. ліцею № 9 Максимом Трубніковим] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 23 марта. – С. 1, 2 : фот.
- 475.Марьина Г. Музыка для вьетнамских друзей [Текст] : [в дет. художеств. школе им. Э. Гилельса состоялся новогод. концерт в честь 30-летия дипломат. отношений между Украиной и Вьетнамом] / Галина Марьина ; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 12 янв. – С. 6 : фот. – (Концерт).

476.Суслов. О. В эти дни одесситы забыли о войне [Текст] : [в Одессе состоялся благотвор. концерт от друзей из Эстонии под назв. JazzForUkraine] / Олег Суслов; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 11 мая. – С. 2 – (Международные связи).

785 Інструментальна музика. Симфонічна музика. Музика для оркестрів. Музика для ансамблів

477.«Боротися треба, щоб краще жилося» Звітний концерт народної хорової капели «Ветеран» [Текст] : [Роздільнян. міськ. ТГ] // Вперед. – 2023. - 18-24 серп. - С. 1 : фот. (культура)

478.Гайдаржи М. Колектив «Дельжилерка» 20 років на сцені [Текст] :[звання «народний» вокал. ансамблю було присвоєно 20 р. тому, є візитівкою с. Дельжилер Татарбунар. міськ. ТГ. Білгород-Дністров. р-на] / Михайло Гайдаржи ; фот. Мирини Ульяновіної та Романа Маурера // Татарбунар. вісн. – 2023. – 16 листоп. – С. 1,5 : фот. (культура)

479.3 піснюю по життю крокує наша землячка Галина **Стратулат** [Текст] : [відзначила поважний ювілей відома на Роздільнянщині (с. Калантаївка Роздільнян. міськ. ТГ) керівниця нар. хорової капели «Ветеран»] / матеріали підгот. Лариса Заблудняк // Вперед. – 2023. – 10-16 листоп. – С. 2 : фот.(до Всеукр. дня працівників культури та аматорів нар. мистецтва)

480.«Слов'яночка» : дружня пісенна сім'я [Текст] : [в м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну 2000 року розпочав своє існування вокал. ансамбль «Слов'яночка», який створила Катерина Почиваліна] » / матеріали підгот. Лариса Заблудняк // Вперед. – 2023. – 10-16 листоп. – С. 2 : фот. (до Всеукр. дня працівників культури та аматорів нар. мистецтва)

Музичні фестивалі

481.Суслов О. Odessa Classics : В Эстонии – как дома! [Текст] : [Междунар. муз. фестиваль превратился из проекта граждан.

инициативы в событие европ. муз. и культур. жизни] / Олег Суслов // Веч. Одесса. – 2023. – 25 мая. – С. 1, 2 : фот. – (Событие).

482. Фестиваль опять пройдет в Эстонии [Текст] : [с 25 мая по 7 июня в Эстонии пройдет муз. фестиваль Odessa Classics] // Веч. Одесса. – 2023. – 30 марта. – С. 1.

483. Філіппова О. Запалюємо «Вогонь Різдва» [Текст] : [в Одесі пройшов Міжнар. хоровий фестиваль «Вогонь Різдва»] / Ольга Філіппова // Чорномор. новини. – 2023. – 28 груд. – С.4: фот. – (Фестиваль).

79 ВИДОВИЩНІ МИСТЕЦТВА. РОЗВАГИ. ІГРИ. СПОРТ

484. Гуцулюк К. 18600 гривень зібрали для наших захисників на благодійному концерті [Текст] : [у Татарбунарському міськ. Будинку культури Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на відбувся благод. концерт на підтримку ЗСУ] / Катерина Гуцулюк // Татарбунар. вісн. – 2023. – 21 верес. – С. 1 : фот.

485. Гуцулюк К. Приречені на перемогу [Текст] : [в Татарбунарському міськ. Будинку культури Білгород-Дністров. р-на відбулася святкова концертна програма до Дня захисників і захисниць України] / Катерина Гуцулюк ; фот. Павла Мазура // Татарбунар. вісн. – 2023. – 05 жовт. – С. 3 : фот. (Україна понад усе!)

791 Кінематографія. Кіномистецтво. Кінофільми

486. Гудыма М. Сделано в Одессе [Текст] : [14-й Одес. Междунар. кинофестиваль пройдет в Черновцах с 19 по 26 авг.] / Мария Гудыма; фот. Александра Синельникова // Веч. Одесса. – 2023. – 17 авг. – С. 5 : фот. – (Виставка).

- 487.Різнікова Я. «ОКО» цьогоріч – у Софії [Текст] : [першого жовт. дня у столиці БолгаріїСофії відбулось урочисте відкриття фестивалюетногр. та антропол. док. й ігрового кіно «ОКО»] / Ярослава Різнікова// Чорномор. новини. – 2023. –5 жовт. – С. 3 : фот. – (Мистецтво і час).
- 488.Філіппова О. Перемогти в собі раба і стати лицарем [Текст] : [іст. стрічку Олеся Саніна «Довбуш» демонструють в Одесі] / Ольга Філіппова // Чорномор. новини. – 2023. – 31 серп. – С.5 : фот. – (Мистецтво. Література. Імена).
- 489.Хорошилова В. Одвічний танок Життя і Смерті [Текст] : [19 верес. на сцені Єврейського культур. центру відбудеться кінопоказ та обговорення вистав сучас. танцю від проєкту «Говори тілом»] / Вікторія Хорошилова // Чорномор. новини. – 2023. – 14 верес. – С. 4 : фот. – (Мистецтво. Проєкти. Інформація).

* * *

Одеська кіностудія

- 490.Кракалія Р. Друге повернення [Текст] : [на Одес. кіностудії було презентовано худож. фільм чеського виробництва «Погани» одес. письменниці А. Яблонської] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. –5 жовт. – С. 1 : фот. – (Культура.Інформація. Реклама).
- 491.Суслов О. Магія кіно і таємниці віршування [Текст] : [музей кіно, що працює при одес. кіностудії провів екскурсію для учасників поет. фестивалю-конкурсу «Нова Одіссея»] / Олег Суслов; фот. Олега Владимировського // Веч. Одесса. – 2023. – 30нояб. – С. 3: фот. – (Літературний проєкт).

791.8 Зоопарки. Цирки. Вистави з участю дресированих бійцівських тварин

- 492.Комисаренко С. Зоопарк : територія мирного часу [Текст] : [с початку війни зоопарк приймав під свою опіку тварин],

чьи хозяева уезжали из города] / Светлана Комисаренко // Веч. Одесса. – 2023. – 22 июня. – С. 1,2 – (Как дела у людей дела).

493. Туренко Є. Єноти, вивірки і білі леви [Текст] : [в Одес. зоопарку за результатами конкурсу обрали найкращу пару 2023 року. Нею стала пара білих левів] / Єлизавета Туренко // Чорномор. новини. – 2023. – 23 лют. – С. 4 : фот. – (Здоров'я. Поради. Інформація).

792 ТЕАТР. СЦЕНІЧНЕ МИСТЕЦТВО. ДРАМАТИЧНІ ВИСТАВИ

494. Амчиславський Е. Б. Українська "рапсодія" Леоніда Утьосова [Текст] / Едуард. Б. Амчиславський, О. В. Галяс.- Одесса ; Нью-Йорк : EDNA MediaCorp., IUPS USA, 2023. - 207 с. : фот.

792.2 Драматичні театри

Український академічний музично-драматичний театр ім. В. Василька

495. Гудыма М. Горе от любви [Текст] : [в Одес. акад. укр. муз.-драм. театре ім. В. Василько состоялась премьера спектакля по тексту Ольги Кобылянской «В неділю рано зілля копала»] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Чорномор. новини. – 2023. – 28 верес. – С. 8: фот. – (Прем'єра).
496. Гудыма М. Мы – не ошибка Вселенной! [Текст] : [Одес. акад. муз.-драм. театр ім. В. Василько подписал меморандум с Херсон. муз.-драм. театром ім. М. Кулиша] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 24 авг. – С. 2 : фот. – (Гастроли).
497. Гудыма М. Новеченто сошел бы в Одессе [Текст] : [спектаклем «1900-й. Легенда о пианисте» пополнился репертуар Одес. акад. укр. муз.-драм. театра ім. В. Василько в формате «Зритель на сцене»] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 21 дек. – С. 6. – (Прем'єра).

- 498.Гудыма М. По законам вестерна [Текст] : [Одес. акад. укр. муз.-драм. театр ім. В. Василько подготовил спектакль «Карпатський вестерн»] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 16 марта. – С. 6 : фот. – (Премьера).
- 499.Кракалія Р. Вестерн на дошках [Текст] : [Одес. укр. акад муз.-драм. театр ім. В. Василька завершив свій театр. сезон виставою «Карпатський вестерн»] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 6 лип. – С. 3 : фот. – (Історія. Мистецтво. Імена).
- 500.Кракалія Р. Імена названі і неназвані [Текст] : [муз.-поетич. перфоманс «Я помщуся світу любов'ю...» відбувся в Одес. акад. укр. муз.-драм. театрі ім. В. Василька] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 29 черв. – С. 3: фот.
- 501.Сорокина И. Одесский украинский театр празднует день рождения [Текст] : [7 нояб. 2023 г. ему исполнилось 98 лет. История театра] // Одес. життя. – 2023. – 1 листоп. – С. 16: фот.

Одеський академічний обласний драматичний театр

- 502.Гудыма М. Восемь женщин и загадочный человек [Текст] : [Одес. акад. обл. драм. театр представил спектакль «8 любящих женщин»] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 2 марта. – С. 8 : фот. – (Премьера).
- 503.Гудыма М. Играть в правду бывает опасно [Текст] : [в Одес.обл.акад. драм. театре состоялся премьер. показ иронич. детектива «Игра в правду»] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 14 груд. – С. 6 : фот. – (Премьера).
- 504.Гудыма М. Капитан создал ажиотаж [Текст] : [премьеру спектакля «Муж для Памелы» показал Одес. акад. обл. драм. театр] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 25 мая. – С. 5 : фот. – (Премьера).

505.Гудыма М. После свадьбы [Текст] : [в Одес. акад. обл. драм. театре показали премьеру детектив. комедии «Безумный день»] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 30 марта. – С. 8 : фот. – (Премьера).

506.Гудыма М. Роковой треугольник [Текст] : [комедия «Осторожно – Ева?!» в Одес. акад. обл. драм. театре обречена на успех] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 23 марта. – С. 6 : фот. – (Премьера).

792.5 Музичні театри

Одеський національний академічний театр опери та балету

507.Гудыма М. Новая «Дюймовочка»: найди своих, и будешь счастлив [Текст] : [в Одес. нац. акад. театре оперы и балета покажут премьеру для мал.зрителей] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 15 июня. – С. 8 – (Премьера).

508.Гудыма М. Сертификат для маленького музыканта [Текст] : [в Одес. нац. театре оперы и балета прошел концерт из цикла «Путешествие маленького музыканта»] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 25 мая. – С. 6 : фот. – (Концерт).

509.Марьина Г. Театр на полотне [Текст] : [в Одес.нац. акад. театре оперы и балета состоялся вернисаж. Во Фр. фойе разместилась экспозиция картин студентов и преподавателей Южноукр. нац. пед. ун-та им. К. Д. Ушинского] / Галина Марьина ; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса – 2023. – 5 янв. – С. 6 : фот. – (Выставка).

510.Філіппова О. Дюймовонька на пуантах [Текст] : [на завершения 213-го театр. сезону в Одес. опері показали балет «Дюймовонька»] / Ольга Філіппова // Чорномор. новини. – 2023. – 22 черв. – С. 3: фот. – (Прем'єра).

511.Філіппова О. Музика протистояння [Текст] : [директорка Одес. нац. акад. театру опери та балету Н. Бабіч презентувала журналістам відзнаку «International Opera Awards», якою удостоєний колектив і яку називають «Оскар»] / Ольга Філіппова // Чорномор. новини. – 2023. – 5-7 січ. – С. 1, 4 : фот. – (Визнання).

Одеський академічний театр музичної комедії ім. М. Водяного

512.Гудыма М. Любовь на фоне війни [Текст] : [Одес. акад. театр муз. комедии показав прем'єру фолк-мюзикла «Любовь сечевого стрельца»] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 29 июня. – С. 6: фот. – (Прем'єра).

513.Гудыма М. Погоня за золотим теленком [Текст] : [мист.трагифарс «Двенадцать стульев» показали в Одес.театре муз. комедии им. М. Водяного] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 9 февр. – С. 6 : фот. – (Прем'єра).

514.Гудыма М. С Диккенсом на высоте [Текст] : [в Одес.акад. театре муз. комедии им. М. Водяного отныне работает камерный зал «На высоте», где запланированы спектакли разных жанров] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 19 окт. – С. 6 : фот. – (Прем'єра).

792.9 Особливі види театру

Одеський театр юного глядача ім. Ю. Олеши

515.Гудыма М. Воображаемый друг [Текст] : [в Одес. театре юного зрителя прошли открытые читки соврем. укр. пьесы, которая досталась театру по жребию] / Мария Гудыма ; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. –9 марта. – С. 5 : фот.

516.Гудыма М. Приключения Джалапиты [Текст] : [театр юного зрителя им. Ю. Олеши выпустил необыч. прем'єру спектакля для всей семьи] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 3 авг. – С. 6 : фот. – (Прем'єра).

- 517.Гудыма М. Пускай сны будут безмятежны [Текст] : [Одес.театр юного зрителя им. Ю. Олеши показал новую муз. феерию для всей семьи «Колисанка» по мотивам укр. колыбельных] / Мария Гудыма ; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 26 янв. – С. 7 : фот. – (Премьера).
- 518.Гудыма М. Театр не ко времени? [Текст] : [споры о выделении бюджет. средств на ремонт театра юного зрителя им. Ю. Олеши не утихают] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 14сент. – С.2: фот. – (Обсуждаем проблему).
- 519.Марьина Г. «Кот в сапогах» вернулся в ТЮЗ [Текст] : [пьесу «Кот в сапогах» в театре юного зрителя им. Ю. Олеши перевели на укр. яз.] / Галина Марьина; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 4 мая. – С. 4 – (Премьера).
- 520.Марьина Г. Сердце тряпичное полно любви [Текст] : [театр юного зрит. им. Ю. Олеши поставил лирич. клоунату «Реггеди Энн» (Тряпичная кукла)» по пьесе Уильяма Гибсона] / Галина Марьина; фот. Олега Владимирского //Веч. Одесса. – 2023. – 23нояб. – С.6 : фот. – (Премьера).

792.97 Інші театри

Театр ляльок та маріонеток

- 521.Гудыма М. Нуар по мотивам Франко [Текст] : [Одес. акад. театр кукол подготовил. одноакт. муз. детектив «Фарбований лис»] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 10 авг. – С. 6 : фот. – (Премьера).
- 522.Гудыма М. Театр приглашает в ...бомбоубежище [Текст] : [показ документ.спектакля «Бомбоубежище : возможно ли выжить» состоялся в Одес. акад. театре кукол] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 5 окт. – С. 5 : фот. – (Премьера).

523.Гудыма М. Український Буратино [Текст] : [в Одес. акад. театре кукол состоялась премьера сказоч. спектакля «Катилась торба, или Приключения Ивасика-Телесика»] / Мария Гудыма ; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 27 июля. – С. 8 : фот. – (Премьера).

524.Замахнулись на Шекспира [Текст] : [в Одес. акад. театре кукол состоялась премьера спектакля для взрослых «Сон в летнюю ночь»] // Веч. Одесса. – 2023. – 18 мая. – С. 3 – (Премьера).

525.Поліщук В. Театр ляльок : від «Путіна у бункері» та «Путіна у пеклі» до комедії Шекспіра [Текст] : [в Одес. театрі ляльок найближчою прем'єрою стане нова інтерпретація комедії Шекспіра «Сон літньої ночі»] / Вероніка Поліщук // Одес. життя. – 2023. – 22бер. – С. 9 : фот. – (Театр.-військ. сезон : про вистави в бомбосховищах та прем'єри з генераторами).

* * *

526.Гудыма М. «Вам не вытолкать взашей нашу свору овощей!» [Текст] : [в Пасторском доме Лютеранского Собора Св. Пала состоялась премьера сатир. мюзикла «Король Карота Первый» театра «Девять муз»] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 22 июня. – С. 5: фот. – (Премьера).

527.Гудыма М. Как Королева Фантазия войну запретила [Текст] : [театр «Девять муз» в Пасторском Доме лютеран.собора Святого Павла (Кирха) показал спектакль «Гауф-фантазия»] / Мария Гудыма; фот. Олега Владимирского // Веч. Одесса. – 2023. – 2 февр. – С. 6 : фот. – (Премьера).

528.Філіппова О. Театр, війна і скарби історій [Текст] : [під час війни в Одесі народився документальний театр, який відповідно до реалій назвали «Лютій»] / Ольга Філіппова //Чорномор. новини. – 2023. – 16 лист. – С. 2: фот. – (Проект).

793.73 Естрада. Вар'єте. Мюзик-хол. Кабаре.

- 529.Райков А. Леонід Утьосов: ювілеї - 2025 [Текст] : [естрадний співець] /Андрій Райков / Добра справа. – 2023. – серп. (№203). – С.6: фот.

793 ГРОМАДСЬКИЙ ВІДПОЧИНОК І РОЗВАГИ. ХОРЕОГРАФІЯ.ТАНЦІ

- 530.Благодійний концерт Петра Чорного [Текст] : [засл. артиста України, офіційного амбасадора 128-ої бригади ТРО підрозділу «Схід» м. Дніпро П. Чорний, який завітав до Роздільної Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну з програмою «Дві дороги»] // Вперед. – 2023. – 21-27 лип. - С. 2 : фот.
- 531.Благодійний концерт **Юрія Городецького** [Текст] : [в Роздільнян. Палаці культури відбувся благод. концерт нашого земляка – сержанта Юрія Городецького, який служить у складі Одес. 28-ї окремої механіз. бригади ім. Лицарів Зимового Походу] // Вперед. – 2023. - 15-21 груд. – С. 4. : фот. (підтримка ЗСУ; концерт)
- 532.Гудыма М. Танцюють все! [Текст] : [в клубе Cahoots в Одесі відбувся танцев. «Вечер без границ» з участю артистів филармонії] / Марія Гудыма // Веч. Одеса. – 2023. – 18 мая. – С. 3 – (Концерт).
- 533.Зал аплодував стоячи : уродженець Тузлів у півфіналі шоу [Текст] : [Крецу Дмитро (Тузлів. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-ну) разом з гуртом Light Balance Kids виступив на амер. шоу America`s Got Talent] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 19 січ. – С. 3 : фот.

793.35 Танці під популярну музику та клубна культура

- 534.Велєв Б. «Бессарабська полька» [Текст] : [в Татарбунарському міському будинку культури відбулася нова комедійна п'єса «Бессарабська полька» драматурга Володимира Гуркіна] / Борис

Велєв // Татарбунар. вісн. – 2023. – 14 верес. – С. 8 : фот. (театральна прем'єра)

535.Ганган Ю. «З Україною в серці» [Текст] : [у будинку культури в **с. Яковлівка Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-ну** відбувся концерт приурочений до Дня Героїв України – була показана творч. програма вокал. нар. гурту «Зоряни» під керівництвом волонтера, голови ГО «Громада Роздільнянщини» Володимира Василенка] / Юлія Ганган // Вперед. – 2023. – 9-15 черв. – С. 2 : фот. (до Дня Героїв України)

536.Сонях, як символ пам'яті про захисників України [Текст] : [твор. колектив КЗ «Татарбунарський міський Будинок культури» взяв участь в покладанні квітів до пам'ятного знаку загиблим воїнам та доєднався до Всеукр. акції пам'яті «Сонях»] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 07 верес. – С. 8 : фот.

537.Ульянкіна М. «Ти будеш жити, Україно, країна щастя і добра» [Текст] : [з нагоди державних свят – Дня Незалежності України та Дня Державного Прапора України – 24 серпня, в малому залі **Татарбунарського буд. культури** відбулася святкова програма] / /Марина Ульянкіна ; фот. Альбіни Витовтової // Татарбунар. вісн. – 2023. – 31 серп. – С. 3 : фот. (Вільні, сильні, незалежні)

794.НАСТІЛЬНІ ІГРИ (НА КМІТЛИВІСТЬ, СПРИТНІСТЬ ТА ВДАЧУ)

794.1 Шахи

538.Калинский М. Городскому шахматно-шашечному клубу имени Василия Максимчука – 60 ! [Текст] : [история клуба и легендарного спортсмена-шахиста **Василия Николаевича Максимчука** (13.06.1953 – 07.10.2010)] / Михаил Калинин // Татарбунар. вісн. – 2023. – 24 серп. – С. 5 : фот. (сторінки історії)

539.Мовчан В. Нова шахова зірка Сарати [Текст] : [Кірев Платон зміг взяти 7 очок з 9, зайняв третє місцев турнірі в Одесі] / Володимир Мовчан // Час. Люди. Події. – 2023. – 16 груд. – С. 3: фот.

- 540.Руденко Л. Наталія Мовчан чемпіонка Одеської області [Текст] : [Наталочка є однією з найсильніших шахістів Сарати. Отримала звання чемпіонки Одес. обл. серед дівчат до 18 років] / Людмила Руденко // Час. Люди. Події. – 2023. – 15 квіт. – С. 3.: фот.
- 541.Ульянкіна М. Міському шахово-шашечному клубу імені Василя Максимчука – 60 років ! [Текст] : [Всеукр. турнір в 12-тий раз збирає спортсменів, який присвяч. Василю Миколайовичу Максимчуку – майстеру спорту міжнародного класу з шашок, віце-чемпіону Європи (13 липня – виповнилося би 70 р.) / Марина Ульянкіна ; фот. Павла Мазура // Татарбунар. вісн. – 2023. – 10 серп. – С. 3 : фот. (спорт)]
- 542.Федоров А. Черговий успіх юних спортсменів [Текст] : [в м. Болграді Болград. міськ. ТГ Болград. р-на відбувся Міжнар. турнір з шахів та шашок з нагоди 50-річчя заснування шахового-шашкового клубу] / Андрій Федоров // Татарбунар. вісн. – 2023. – 04 трав. – С. 3 : фот.

796 СПОРТ. СПОРТИВНІ ІГРИ. ФІЗИЧНА КУЛЬТУРА

- 543.Арцизька дитячо-юнацька спортивна школа відзначила півстолітній ювілей [Текст]: [була заснована у 1973 р.] // Арциз. вісті. –2023.– 8-15 груд. – С.3:фот.
- 544.Арцизькі спортсмени здобули 11 медалей на чемпіонаті Одеської області серед юнацьких розрядів зі спортивної акробатики [Текст] : [акробати Арциз. міської ДЮСШ завоювали 6 золотих і 5 срібних медалей. Список] // Арциз. вісті. – 2023. – 1-7 лип. – С. 6 : фот.
- 545.Збірна Арцизької громади представляла Одеську область на Всеукраїнських змаганнях серед команд міських територіальних громад України [Текст] : [проходили з 23 по 25 листоп. 2023 р. на спорт. Базі Нац. ун-ту (м. Київ)] // Арциз. вісті. – 2023. – 1-8 груд. – С.3: фот.

796.322 Гандбол

- 546.Буковська Н. Кубок України та Кубок мера з гандболу [Текст] : [вперше у Роздільній Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну проходив Кубок України з гандболу серед ветеранів (чоловіки)] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. – 12-18 трав. – С. 4 : фот.
- 547.Всеукраїнський турнір «Кубок Чорного моря» [Текст] : [у Чорноморську Чорномор. міськ. ТГ Одес. р-ну пройшов турнір з гандболу серед юнаків 2010 р.н., в якому взяли участь вихованці Роздільнян. ДЮСШ (м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну)] // Вперед. – 2023. – 12-18 трав. – С. 4 : фот.
- 548.Срібло – у команди ДЮСШ [Текст] : [на Чемпіонаті Одес. обл. з гандболу серед юнаків 2010 р.н. на I місці – команда з м. Чорноморська Чорномор. міськ. ТГ Одес. р-ну] // Вперед. – 2023. – 12-18 трав. – С. 4 : фот.
- 549.Срібло – у нас ! [Текст] : [Роздільнян. ДЮСШ (Роздільнян. р-н) взяла срібло на Чемпіонаті Одеської обл. з гандболу] // Вперед. – 2023. – 2-8 черв. – С. 4 : фот.

796.325 Волейбол

- 550.Зімін В. Команді «Здоров'я» - 30 років [Текст] : [по волейболу є базовою збірною Роздільнян. міськ ТГ. на чолі з незмінним керівником і граючим тренером О. Букреєвим] / Володимир Зімін // Вперед. – 2023. – 17-23 листоп. – С. 4. : фот.
- 551.Наш земляк - срібний призер [Текст] : [Павло Плотник (м. Роздільна, Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-н), Нікіта Ангелов (м. Одеса, Одес. р-н) завоювали срібні медалі на чемпіонаті України (U-22) з пляжного волейболу] // Вперед. - 2023. - 23-29 черв. - С. 4 : фот.
- 552.Саратські волейболістки – кращі на Одещині! [Текст] : [7 жовт. У м. Роздільна на відбулись фінальні обласні змагання з волейболу серед чоловічих та жіночих команд] // Час. Люди. Події. – 2023. – 14 жовт. – С.3 : фот.

553.Чемпіонат Одеської області з волейболу [Текст] : [пройшов 4-5 листоп. серед юнаків 2008-2009 р.н. «Дитяча ліга Одеської області»] // Вперед. – 2023. – 10-16 листоп. – С. 4 : фот.

796.332 Футбол

554.ДЮФК «Вікторія» (Роздільна) – бронзовий призер Чемпіонату України [Текст] : [з футзалу серед юнаків U-11] // Вперед. – 2023. – 21-27 квіт. – С. 4 : фот. (спорт)

555.Зімін В. Кубок Роздільнянського району з футзалу пам'яті **Вадима Кота** [Текст] : [в спортзалі Роздільнян. міськ. ліцею №1 відбулися змагання з футболу, пам'яті чоловіка з великої літери, депутата райради, який піклувався про свою Степову громаду] / Володимир Зімін // Вперед. – 2023. - 15-21 груд. – С. 4. : фот.

556.Наймолодша команда ДЮФК “Вікторія” м. Роздільна U-7 виборола золото [Текст] : [діти 2016 р. н. взяли участь у Всеукр. турнірі “Перлина Карпат” у Буковелі та стали чемпіонами Ліги Європи (футбол)] // Вперед. – 2023 - 14-20 лип. - С.4 : фот.

557.Сорокина И. Легенда украинского футбола появился на свет в Одессе [Текст] : [мировая футбольная знаменитость Леонид Буряк] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 5 лип. – С. 16: фот.

558.Сорокина И. Первый футбольный чемпионат Одессы стартовал в 1911 году [Текст] : [5 марта 1911 г. в Одессе прошел розыгрыш первенства Одессы по футболу]/ Ирина Сорокина // Одес. жизнь. – 2023. – 1 марта. – С. 16 : фот.

796.342 Теніс. Лаун-теніс

559.Буковська Н. Кубок Героїв [Текст] : [на честь Героїв Небесної Сотні та загиблих захисників України внаслідок рос.-укр. війни в Роздільнян. ДЮСШ відбулася першість Одес. обл. з

настільного тенісу] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. - 15-21 груд. – С. 1. : фот. (Будьмо патріотами)

560.Новаченко Г. “Новорічні зірки Одещини” – Брат і сестра Умнікови [Текст] : [кращі тенісисти Роздільнян. ДЮСШ – Вадим і Ваталіна Умнікови] / Георгій Новаченко // Вперед – 2023 – 13-19 січ. - С. 4 : фот.

561.Одещина посіла почесне III місце на Чемпіонаті України настільного тенісу серед кадетів [Текст] : [вихованець Роздільнян. ДЮСШ Вадим Умніков (тренер Георгій Новаченко)] // Вперед – 2023 – 17-23 берез. – С. 4 : фот. (спорт)

796.8 Єдиноборства. Види спортивного самозахисту. Важка атлетика. Вільна боротьба

562.Турнір пам'яті Героя-Кіборга [Текст] : [в Роздільнян. ДЮСШ відбулася відкрита першість Одес. обл. з боротьби дзюдо пам'яті Героя – Кіборга, добровольця, захисника Донец. аеропорту, Кавалера ордена “За мужність”, - **Сергія Іщенка**. Ініціатором змагань виступила ГО “Громада Роздільнянщини” та волонтери, благодійники р-ну] // Вперед – 2023 – 3-9 лют. – С. 3 : фот.

796. 81 Вільна боротьба

563.Ганган В. Стабильность мирового уровня [Текст] : [уроженец Тарутено – Василий Михайлов второй год подряд стал бронзовым призером чемпионата мира по вольной борьбе в г. Белграде, столице Сербии] / Виктор Гангам // Знамя труда. – 2023. – 22 сент. – С.6 : фот.

564.Ганган В. Чемпионат Европы из Тарутино [Текст] : [Василий Михайлов завоевал победу на Европейском чемпионате в Хорватии г. Загреб по вольной борьбе] / Виктор Ганган //Знамя труда . – 2023. – 21 апр. – С. 6: фот.

565.Ганган В. Удачний дебют в стронгмене [Текст] : [Игорь Квасевич из с. Серпневого Тарутин. ТГ Боград. р-на в двух силовых дисциплинах: люглицу и богатыр. тяге, они относятся к стронгмену] / Виктор Ганган // Знамя труда. – 2023. – 7 апр. – С. 6: фот.

566.Уроженец Буджака – чемпион Европы! [Текст] : [чемпионом Европы по вольной борьбе стал Василий Михайлов из Тарутино] / Подгот. Анна Терзивец // Одес. життя. – 2023. – 26 квіт. – С. 7 : фот.

796.83 Бокс

567. Анастасія Коваленко виборола «Срібло» на Міжнародному турнірі з боксу серед жінок [Текст] : [з 23 по 30 квіт. у м. Чешмі провінції Ізмір (Туреччина) від України Коваленко Анастасія з Арциза] // Арциз. вісті. – 2023. – 06-12 трав. – С.6 : фот.

796.853.26 Карате

568.Григорій Діденко: «Цінуємо тих, хто гідно представляє і прославляє на міжнародній спортивній арені» [Текст] : [медалі на чемпіонаті Європи з карате вибороли укр. спортсмени з Одещини Анжеліка Терлюга та Аніта Серьогіна] // Одес. вісті. – 6 квіт. – С. 2 : фот.

799 СПОРТИВНА РИБОЛОВЛЯ (РИБАЛЬСТВО). СПОРТИВНЕ ПОЛЮВАННЯ. СПОРТИВНА СТРІЛЬБА В МІШЕНЬ

569.Буковська Н. Аріна Приходько – зірочка стрілецької родини «Пальміра» [Текст] : [про стріл. клуб «Пальміра» (с. Мале Дачнен. сіл. ТГ Одес. р-ну і роздільнянку Аріну – студентку ОНТУ] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. – 6-12 жовт. – С. 2. : фот.

82 ХУДОЖНЯ ЛІТЕРАТУРА. ЛІТЕРАТУРОЗНАВСТВО

- 570.Василишин О. З гнізда душі летять думок пташата [Текст] : [роздуми щодо нового твору Г. Щипківського «На терезах пам'яті»] / Олег Василишин // Чорномор. новини. – 2023. – 9 лют. – С. 3 : фот. – (Письменник і час).
- 571.Сорокина И. Иван Липа был украинским комиссаром Одессы [Текст] : [укр. общ. деят., врач, писатель, соучредит. «Братства тарасовцев» и борец за независимость Украины] / Ирина Сорокина // Одес. жизнь. – 2023. – 22 февр. – С. 16.: фот.
- 572.Сорокина И. Первый учебник по истории Одессы написала Доротея Атлас [Текст] : [Фелиция – Доротея Генриховна Атлас, краевед и педагог, многое сделала для нашего города] / Ирина Сорокина // Одес. жизнь. – 2023. – 11 янв. – С. 12 : фот.

82.0 ТЕОРІЯ ЛІТЕРАТУРИ. ВИВЧЕННЯ ЛІТЕРАТУРИ. ЛІТЕРАТУРНА ТЕХНІКА. ЛІТЕРАТУРОЗНАВСТВО

82.09 Літературні презентації

- 573.Владимирська Г. Він встиг написати про війну [Текст] : [у Міжнар. культур. центрі Union відбулась презентація кн. «Записки добровольця» Олександра Закерничного] / Галина Владимирська; фот. Олега Владимирського // Веч. Одесса. – 2023. – 14 груд. – С. 3. – (Видано в Одесі).
- 574.Гудыма М. Проект «Триполье» : зачем нужны игры с датами? [Текст] : [в Одес. обл. универс. науч. б-ке им. М. Грушевского состоялась презентация кн. А. Красножона в соавторстве с А. Красовицким «10 разговоров о древней истории Украины»] / Мария Гудыма // Веч. Одесса. – 2023. – 23 марта. – С. 5 : фот. – (Новая книга).
- 575.Дукова Д. Встречайте : «Дерибасовская – Ришельевская», №92 [Текст] : [во Всемир. клубе одесситов состоялась презентация

вып. одес. альм., приуроч. к окончанию первого года войны России против Украины] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 2 марта. – С. 7.

576. Дукова Д. Куяльник. Книга учителя для учителей [Текст] : [в Одес. центре проф. развития пед. работ. Дмитрий Жданов презентовал кн. «История Куяльницкого курорта»] / Дора Дукова // Веч. Одесса. – 2023. – 19 янв. – С. 2 : фот. – (Издано в Одессе).

577. Павліченко В. Ще два снопи до професорської копії [Текст] : [в офісі Одес. регіон. орг. НСЖУ відбулась презентація двох нових видань проф. Г. Гончарука] / Володимир Павліченко // Чорномор. новини. – 2023. – 8 черв. – С. 3: фот. – (Мас-медіа. Думки. Акценти).

578. У Арцизькій Арт-галереї відбулася презентація книги Юрія Работіна [Текст] : [24 трав., кн. «Слово для слова»] // Арциз. вісті. – 2023. – 03-09 черв. – С. 5 : фот.

82-1 Поезія. Поєми. Вірші

579. Гуцул С. Український воїн [Текст] : [вірш авт. уродженця з с. Нерушай Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на] / Сергій Гуцул // Татарбунар. вісн. – 2023. – 05 жовт. – С. 3 : фот. (Україна понад усе!)

580. Крохмаль В. В. Безмір рідної землі [Текст]: вірші / Василь Васильович Крохмаль. - Одеса : Астропринт, 2023. - 216 с.: портр. авт.

581. Павлюк Л. Захисникові [Текст] : [вірш] / Лариса Павлюк // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 берез. – С. 1 : фот. (творчість наших земляків)

821.161.1 Українська література російською мовою

- 582.Бурд Б. А помнишь...[Текст]: воспоминания и размышления / Борис Бурд. – Одесса; Израиль, 2023. – 136 с.: портр. авт. – [Б. т.].
- 583.Дерибасовская-Ришельевская [Текст] : одес. альм. / [Всемир. клуб одесситов] ; [ред. Ф. Кохрихт, редкол.: Е. Голубовский, О. Губарь, И. Липтуга]. - Одесса : Пласке, 2000. - № 92(1/2023). - 2023. - 382 с. : іл. - (Одесская библиотека).
- 584.Дерибасовская-Ришельевская [Текст] : одес. альм. / [Всемир. клуб одесситов]; [ред. Ф. Кохрихт, редкол.: Е. Голубовский, О. Губарь, И. Липтуга]. Одесса : Пласке, 2000. - № 93 (II/2023). – 2023. – 382 с.- (Одесская библиотека).
- 585.Дерибасовская-Ришельевская [Текст] : одес. альм. / [Всемир. клуб одесситов]; [ред. Ф. Кохрихт, редкол.: Е. Голубовский, О. Губарь, И. Липтуга]. Одесса : Пласке, 2000. - № 94 (III/2023). – 2023. – 383 с.- (Одесская библиотека).
- 586.Дерибасовская-Ришельевская [Текст] : одес. альм. / [Всемир. клуб одесситов]; [ред. Ф. Кохрихт, редкол.: Е. Голубовский, О. Губарь, И. Липтуга]. - Одесса : Пласке, 2000. - № 95 (IV/2023). – 2023.- 367 с. - (Одесская библиотека).
- 587.Одесскій альманахъ [Текст] : лит.-худож. изд. / Благотвор. фонд Р. Колобовой AVE ; [сост., гл. ред. Р. Колобова]. - Одесса : Изд. Дом Глаголевских, 2023. - .Вып. 1 / рис. Р. Колобовой. - 2023. - 99 с.: ил.; фот. – Текст: рус. укр., екслибрис AVE Благотворный фонд Риты Колобовой.

821.161.2 Українська література

- 588.Дім князя Гагаріна [Текст] : зб. наук. ст. і публ. / Одес. літ. музей, [редкол.: Т. І. Липтуга, Г. В. Закіпна, С. Г. Семикіна та ін.] - Одеса: Бондаренко М. О., 2023. – Вип. 10. – 2023. – 407 с.: іл.

589.Сушинський Б. І. Забутий десант [Текст] : роман / Богдан Іванович Сушинський. - Одеса: Астропринт, 2023. – 272 с.

902/908 АРХЕОЛОГІЯ. ПЕРЕДІСТОРІЯ. ДОІСТОРИЧНІ ЗАЛИШКИ. КРАЄЗНАВСТВО

590.Археолого-историко-этнографические описания Буджака [Текст]: ст. 1884 г. с коммент., и ил. / Ин-т культур, наследия М-ва культуры Респ. Молдова, Нац. спілка краєзнавців України, Миколаїв. Обл. орг.; [отв. ред., авт.-сост. И. В. Сапожников ; науч., ред., авт. сост. И. И. Думиника ; лит. ред. Т. В. Зайковская ; отв. за вып. В. В. Левчук ; В. Кондрацкий, Н. Ерошенко, Д. Бельбенко [и др.]] - Одесса ; Кишинев, Бондаренко М. А., 2023. - 240 с. : 52 ил. - Текст : рус., укр., болг., рум. - Библиогр.: 227-233.

908 Краєзнавство

591.Бойко Д. Обласний конкурс приніс перемогу ! [Текст] : [за краєзнав. розвідку «Народна обрядовість села Тузлів» уч. 8 кл. Тузлівського ОЗЗСО (Тузлів. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-ну) Єлісіна Катерина перемогла (І місце) в обласному конкурсі краєзн.-дослід. робіт II туру Всеукр. краєзнав. експедиції учнівської молоді «Моя Батьківщина - Україна» (за напрямом «Із батьківської криниці») / Діана Бойко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 12 січ. – С. 3 : фот.

592.220 років лютеранству в Одесі: Німецька євангелічно-лютеранська громада Святого Павла в Одесі / [Текст] / упоряд. О. Жакун (диякон громади (2021-2023)). – [Одеса] : [б. в.], 2023. – 12 с.: іл.

593.Жданов Д. К. Історії старої Аркадії [Текст] / Дмитро Костянтинович Жданов. – Одеса : Фрідман О.С., 2023. – 84 с. : 41 іл.: Бібліогр.: 80-82 (111 назв.). – (Краєзнавчий проект “ODESA-INCOGNITA”, кн. 6).

- 594.Зміїний – острів сили [Текст] : [за краєзнав. розвідку «Зміїний – це острів сили» - Бєлий Володимир уч. 6 кл. Білоліського ліцею Татарбунар. міськ. ради посів I місце в обласному конкурсі краєзн.- дослід. робіт II туру Всеукр. краєзнав. експедиції учнівської молоді «Моя Батьківщина - Україна» (за напрямом «З попелу забуття»)] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 26 січ. – С. 1,5 : фот.
- 595.Знаменні дати Одещини [Текст] : [січень 2023 р.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 19 січ. – С. 3 : фот.
- 596.Знаменні дати Одещини [Текст] : [лютий 2023 р.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 лют. – С. 8 : фот.
- 597.Кобилюк О. В. Бірзула: Маловідомі сторінки історії [Текст] : іст.-краєзнав. дослідж. / Олена Василівна Кобилюк ; Поділ. міськ. краєзнав. музей. – 2-ге вид., доп. – Роздільна : Лерадрук : Вид. В.І. Козлов, 2023. – 238 с. : іл.
- 598.Кушнір В. Г. Сторінками газет і фейсбука [Текст] : краєзнавство ; публіцистика ; рефлексії : збірка до 100-річчя (утворення Одес. коміс. краєзнавства при Всеукр. акад. наук / В'ячеслав Григорович Кушнір ; М-во культури та інформ. політики України, Одес. нац. наук. б-ка. Одес. нац. ун-т ім. І. І. Мечникова [та ін.]; упоряд. В. С. Генік ; відп. за вип. І. О. Бірюкова. - Одеса : Бондаренко М. О., 2023. - 272 с.: іл.

929 Біографічні дослідження

929:001 Наука

- 599.Сорокина И. Как «йодные экспедиции» Липского помогли Одессе? [Текст] : [акад. Владимир Липский был ботаником и президентом Укр. Акад. наук] / Ирина Сорокина // Одес. жизнь. – 2023. – 8 март. – С. 16: фот.

600.Сорокина И. Одесского ученого растреляли за украинский язык [Текст] : [Михаил Гордиевский – философ, историк, педагог. Родился 23 мая 1885 г.] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 17 трав. – С. 16 : фот.

929: 52 Приватна генеалогія. Історія сімей

601.Большакова В. Моя сім'я, моя родина в житті і долі України [Текст] : [історія родоводу сестр – Марії Сікуцької і Катерини Чемереги, які проживають в с. Павлівка Степанів сіл. ТГ Роздільнян. р-ну] / Валентина Большакова // Вперед – 2023 – 3-9 лют. – С. 4 : фот.

929:61 Медицина

602.Сорокина И. Одессит возглавлял Пастеровский институт в Париже [Текст] : [8 апр. 1870 г. в Одессе родился иммунолог и микробиолог Александр Безредка] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 5 квіт. – С. 16.: фот.

603.Терзивец А. Профессор **Федор Евчев**: почему нелегко стать хорошим врачом [Текст] : [судьба уроженца с. Дмитровка (с. Дельжилер Татарбунар. гор. ТГ Белгород-Днестров. р-на, проф., д-р мед. н., заслуж. врача Украины)] / Анна Терзивец // Татарбунар. вісн. – 2023. – 27 квіт. – С. 8 : фот.

929:66 Хімічна промисловість

604.Сорокина И. Популярный транквилизатор был разработан одесситами [Текст] : [Богатский Алексей Всеволодович, ученый химик-органик (25.081929 – 19.1.1983)]/ Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 23 серп. – С. 16 : фот.

605.Сорокина И. Самый эффективный противогаз изобрел одесский ученый [Текст] : [Николай Зелинский, химик-органик, создатель научной школы, много лет работал в одес. ун-те] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 1 февр. – С. 16 : фот.

929:72 Архітектори

- 606.Сорокина И. Архитектор, создавший европейский облик Одессы [Текст] : [2 июня 1831 г. родился Александр Бернардацци, один из лучших одес. зодчих] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 28 черв. – С. 16 : фот.

929:75 Художники

- 607.Заблудняк Л. «Не могу бути байдужою до ситуації, яка відбувається в нашій країні...» [Текст] : [іст. довідка худож. Ануш Алмазян, яка проживає в м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ. Роздільнян. р-ну] / Лариса Заблудняк // Вперед. – 2023. – 12-18 трав. – С. 3 : фот. (культура)
- 608.Кракалія Р. «Наша Спілка – найкраща!» [Текст] : [День художника в Одесі відзначили великим святк. вернісажем у вист. залі по вул. Торговій, 2] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 12 жовт. – С. 1 : фот. – (У художній вітальні).
- 609.Кракалія Р. Вік пошуків і знахідок [Текст] : [інтерв'ю з молодою художницею В. Кравченко – учасницею прогр. «Золотий фонд нації». Її роботи – в музейних та приват. колекціях в Україні та поза нею] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2023. – 19 жовт. – С. 5 : фот. – (Історія, Мистецтво. Імена).
- 610.Сорокина И. Амвросий Ждаха разрабативал дизайн медали и одесских денег [Текст] : [18 дек. исполняется 168 лет со дня рождения укр. худож. Амвросия Ждахи, чья жизнь была связана с историей и культурой Одессы] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 13 груд. – С. 16 : фот.
- 611.У Арцизі відкрилася персональна виставка відомого художника Петра Рибіна [Текст] : [29 квіт. у Арт-галереї Арциз. публ. б-ки] // Арциз. вісті. – 2023. – 06-12 трав. – С. 4: фот.

612. Як художник з Бобрика Першого став літописцем [Текст] : [4 липня минає 100 років з дня народження Нар. художника України Альбіна Станіславовича Гавдзінського] // Одес. життя. – 2023. – 28 черв. – С. 11 : фот.

929:791: 791 Кінематографія. Кіномистецтво. Кінофільми

613. Лисюк Н. «Життя таке коротке: поспішайте творити добро !» - Олександр Довженко [Текст] : [10 верес. 1894 р. народився геніальний митець, класик світового кінематографу – **Олександр Довженко**] / Наталія Лисюк // Татарбунар. вісн. – 2023. – 12 жовт. – С. 5 : фот. (сторінки історії)

929:792 Театр. Сценічне мистецтво. Драматичні вистави

614. Сорокина И. Артист, патриот, одессит Леонтий Ковальчук [Текст] : [одес. укр. общ-пол. и театр. деят., педагог] / Ирина Сорокина // Одес. жизнь. – 2023. – 15 февр. – С. 16 : фот.

929:82 Літературознавство

615. Авксентьева Г. Космічне суголосся душ : Сковородіана Дмитра Шупти [Текст] : [з нагоди 85-річчя Дмитра Шупти – поета і дослідника розкрито багатогранну творч. митця, як сковородинознавця] / Галина Авксентьева // Чорномор. новини. – 2023. – 19 січ. – С. 2 : фот. – (Історія. Література. Імена).

616. Валентинова И. Юрий Липа: распад россии неизбежен [Текст] : [5 мая исполнилось 123 года со дня рожд. одес. писателя, философа и борца за независимость Ю. Липы] / Ирина Валентинова // На Пенсии. – 2023. – 9 мая. – С. 7 : фот. (наши люди)

617. Мамчак М. «Ми довго в морі пропадали» [Текст] : [Шевченко-матрос] / Мирослав **Мамчак** // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 берез. – С. 3 : фот.

618. Поради, якими б могла поділитися Леся Українка [Текст] : [25

лют. виповнилося 152 роки від дня народження Лесі Українки – поетеси, громад. діячки та величної Wonder Woman укр. письменства] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 2 берез. – С. 5 : фот.

619.7 фактов из жизни Степана Олейника [Текст] : [3 апр. исполняется 115 лет со дня рождения классика литературы, поэта, сатирика, журналиста С. Олейника (1908-1982)] // На Пенсии. – 2023. – 28 марта. – С. 7 : фот. (Наши люди)

620.Сорокина И. 7 малоизвестных фактов о Лесе Украинке [Текст] : [25 февр. исполнилось 152 года со дня рождения укр. поэтессы, писательницы и переводчицы Ларисы Косач-Квитки] / Ирина Сорокина // На Пенсии. – 2023. – 28 февр. – С. 7 : фот.

621.Сорокина И. 175 лет назад Одесса поддержала Тарса Шевченко [Текст] : [осенью 1848 г. в Одессе была организована продажа рисунков Тараса Шевченко] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 18 жовт. – С. 16 : фот.

622.Сорокина И. Каким был Тарас Шевченко? 11 фактов из жизни Кобзаря [Текст] : [9 марта - 209 лет со дня рождения Т. Шевченко] / Ирина Сорокина // На Пенсии. – 2023. – 7 марта. – С. 7 : фот.

623.Таємниче кохання Лесі Українки [Текст] : [спекотного липня 1888 р. Леся Українка вперше відвідувала Одесу] / Підгот. Юрій Федорчук // Одес. життя. – 2023. – 2 серп. – С. 11: фот.

624.Федорчук Ю. Творческий фронт журналистки с поэтической душой [Текст]: [поэтесса из Балты Любовь Кузьменко отпраздновала 70-летие] / Юрий Федорчук // На Пенсии. – 2023. – 31 янв. – С. 7 : фот.

625.Цікаві факти із життя **Тараса Шевченка** [Текст] : [9 берез., Великому Кобзарю, Пророку і Батьку укр. народу Тарасу Григоровичу Шевченку – 209 років] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 берез. – С. 3 : фот.

929+908:929 (477.74 – 25(092)) Почесні громадяни

- 626.В Одессе попрощались с Почетным гражданином города [Текст] : [6 авг. 2023 г. на 87 году ушел из жизни Евгений Михайлович Голубовский] // Одес. життя. – 2023. – 9 серп. – С. 3 : фот.
- 627.Евгений Деменюк, издатель, писатель [Текст] : [6 авг. Умер Евгений Михайлович Голубовский. Людей с таким багажом зданий об истории и культуре Одессы в городе очень мало] // Всемир. Одес. новости. – 2023. – сент (№1). – С. 5 : фот.
- 628.Юлия Женевская, председатель правления ВКО [Текст] : [6 авг. Ушел Евгений Михайлович Голубовский] // Всемир. Одес. новости. – 2023. – сент. (№1). – С. 5: фот.
- 629.Юрий Михайлик, поэт [Текст] : [6 авг. Ушел Евгений Михайлович Голубовский. Есть на свете много людей, которым помогло жить творчество Евгения Михайловича] // Всемир. Одес. новости. – 2023. – сент. (№1). – С. 5 :фот.
- 630.Раскалась связь времен ... [Текст] : [8 авг. Одесса попрощалась с вице-президентом Всемирного клуба одесситов, обладателем «Золотого пера Одессы», полным кавалером орденов Маразли, Почетным гражданином Одессы Одессы Евгением Голубовским]/ Всемир. Одес. новости. – 2023. – сент. (№1). – С. 5: фот

929: 908:929 Конкурси

- 631.В Ивановке – конкурс колядок [Текст] : [160 знатоков колядок в четырех возраст.категориях приняли участие в конкурсе «Іванівщина колядує – 2022»] // Веч. Одесса. – 2023. – 12 янв. – С. 5 : фот. – (Что нового?).

- 632.Вічне Франкове слово [Текст] : [25 серп. відбулось уроч. нагород. лауреатів та учасників третього щоріч. муніцип. конкурсу ім. І. Франка] // Чорномор. новини. – 2023. – 31 серп. – С. 1 : фот. – (Вшанування).
- 633.Іщук І. «Новая Одиссея» чекає твори нових поетів [Текст] : [поет. фестиваль-конкурс «Нова Одиссея» продовжує приймати роботи до 20 листоп. 2023р.] / Інна Іщук // Веч. Одесса. – 2023. – 12 окт. – С. 5. – (Літературний проєкт).
- 634.Ксенін О. Продовжуємо знайомити з учасниками поетичного фестивалю-конкурсу «Нова Одиссея» [Текст] : [прийм. робіт на конкурс вже завершено. Свої твори представили понад 80 молодих поетів, серед яких багато іногородніх авторів] / Олег Ксенін // Веч. Одесса. – 2023. – 7 дек. – С. 5. – (Літературний проєкт).
- 635.Станіславов О. Де натхнення черпати? В зоопарку! [Текст] : [поет. фестиваль-конкурс «Нова Одиссея» продовжує прийм. літ. робіт дітей віком від 6 до 17 років] / Олег Станіславов // Веч. Одесса. – 2023. – 26 окт. – С. 2. – (Літературний проєкт).
- 636.Станіславов О. «Новая Одиссея» зовет в поэтическое путешествие [Текст] : [в Одессе для школьников стартовал поэт. фестиваль-конкурс «Новая Одиссея»] / Олег Станіславов // Веч. Одесса. – 2023. – 10 авг. – С. 6 : фот. – (Выставка).
- 637.Станіславов О. «Нова Одиссея» [Текст] : ще можна приєднатись : [до 20 лист. продовжується прийм. літ. робіт на поет. фестивалі-конкурсі «Нова Одиссея»] / Олег Станіславов // Веч. Одесса. – 2023. – 16 нояб. – С. 5 : фот. – (Літературний проєкт).
- 638.Суслов О. Конкурс завершився. Подорож нових одісеїв продовжується [Текст] : [поет. фестиваль-конкурс «Нова одісея» підбив підсумки. В ньому взяли участь юні поети від 6 до 17 років] / Олег Суслов // Веч. Одесса. – 2023. – 28 дек. – С. 4. – (Літературний проєкт).

- 639.«Українська мова – мова єднання» [Текст] : [редакція газ. «Татарбунарський вісник» в 2022 р на Всеукр. конкурсі «Українська мова – мова єднання» отримала диплом лауреата конкурсу в номінації «Засаби масової інформації»] / сторінку підгот. Марина Ульянкінa // Татарбунар. вісн. – 2023. – 16 лют. – С. 3 : фот.
- 640.Універсальні дівчата команди «ECOBRIIDGE» [Текст] : [вихованки КЗ «Будинок дитячої та юнацької творчості Татарбунарської міської ради» взяли участь в обласному етапі Всеукр. конкурсу еколог. агітбригад «Луки мого дитинства» і вибороли 1 місце серед 20-ти команд!] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 берез. – С. 1 : фот. (знай наших !)

93/94 ІСТОРІЯ

- 641.Бербер Г. 600 дней войны России против Украины [Текст] / Георгий Бербер. – Одесса ; Киев : Изд. ТОВ "НПП Інтерсервіс": Тип. "АйсПринт", 2023. - Т. 1 : Одесса. - 2023. - 208 с. : ил.
- 642.Бербер Г. 600 дней войны России против Украины [Текст] / Георгий Бербер. - Одесса; Киев : Изд. ТОВ "КПП "Інтерсервіс": Тип. "АйсПринт", 2023. - Т. 2 : Украина. - 2023. - 188 с. : ил.
- 643.Жданов Д. К. Історія води в Одесі : від Кочубієва до Дністровського водопроводу [Текст] / Дмитро Костянтинівч Жданов. – Одеса : Фрідман О. С., 2023. – 79 с. – Бібліогр.: с. 77-78. (Краєзнавчий проект “ODESA-INCOGNITA”, кн. 4)
- 644.Жданов Д. К. Одеський underground: історії підземного міста [Текст] / Дмитро Костянтинівч Жданов. - Одеса: Фрідман О. С., 2023. - 100 с. : іл. - (Краєзнавчий проект “ODESA-INCOGNITA”, кн. 5).
- 645.Коробчук А. С. Історія жіночої освіти на Півдні України у ХІХ на початку ХХ ст.: Одеський інститут шляхетних дівчат [Текст] : дис. : 032 "Історія та археологія": кваліфікаційна наук. на

правах рукоп. / Анна Сергіївна Коробчук: наук. кер. В. М. Хмарський ; М-во освіти і науки України, Одес. нац. ун-т ім. І. І. Мечникова. - Одеса, 2023. - 192 с. - Бібліогр. с. 159-184.

- 646.Круглов А. Истребление евреев Одессы в 1941-1943 гг. [Текст] : монографія / Александр Круглов ; Укр. ин-т изучения Холокоста «Ткума» - 2-е изд. – Дніпро : ЧП Лира ЛТД, 2023. – 308 с. - (Украинская библиотека Холокоста)
- 647.Південний–Захід. Одесика [Текст]: іст.-краєзнав. наук. альм. / Нац. спілка краєзнавців України, Асоц. європ. культури «Золота акація»; [редкол.: О. П. Тригуб, О. Г. Бажан, О. А. Бачинська [та ін.]] ; голов. ред. В. А. Савченко.] – Одеса : Оптімум, 2006. - Бондаренко М. О.,(нове вид-во), 2023. (нова назва). Вип. 33. – 2023. – 254 с. : іл. – Бібліогр. в кінці ст.
- 648.Південний–Захід. Одесика [Текст]: іст.-краєзнав. наук. альм. / Нац. спілка краєзнавців України, Асоц. європ. культури «Золота акація»; [редкол.: О. П. Тригуб, О. Г. Бажан, О. А. Бачинська [та ін.]] ; голов. ред. В. А. Савченко.] – Одеса : Оптімум, 2006. - Бондаренко М. О.,(нове вид-во), 2023. (нова назва). Вип. 34. – 2023. – 264 с. : іл. – Бібліогр. в кінці ст.
- 649.Причорномор'я : історико-правовий, мовний, етнокультурний та релігійний виміри [Текст] зб. наук. пр. / М-во освіти і науки України, Одес. нац. мор. ун-т, Навч.-наук. мор. гуманітар. ін-т [та ін.] ; редкол.: О. Г. Бажан, О. А. Бачинська, Дж. Єнаке [та ін.] ; ред.-упоряд. О. П. Гогоуленко, О. С. Джинглюк, А. О. Кириленко]. – Херсон : ОЛДІ-ПЛЮС, 2017. - Одеса Олді + (нове видавництво), 2023 (нова назва). – Вип. 9 / [відп. ред. М. І. Михайлуца]. – 2023. – 359 с.
- 650.Хаджибеївські читання: [Текст]: матеріали Всеукр. конф. з історії України студентів та аспірантів / Одес. нац. ун-т ім. І. І. Мечникова, ф-т історії та філософії, каф. історії України та спец. іст. дисциплін ; [редкол.: О. А. Бачинська, Т. С. Вінцовський, Т.

Г. Гончарук та ін.]]. – Одеса : Букаєв В. В., 2023. – 116 с. –
Бібліогр. в кінці ст.

94 (477) ІСТОРІЯ УКРАЇНИ

Одеса

- 651.Алексеева Д. 229-летняя Одесса держится и поддерживает других [Текст] : [на многих гор. площадках, залах и галереях состоялись мероприятия, посвящ. дню рождения города] / Дарья Алексеева // Веч. Одесса. – 2023. – 7сент. – С.6: фот. – (Эхо события).
- 652.Кто такой генерал Инзов? [Текст] : [Иван Никитич Инзов родился 23 дек. 1768 г. Умер в Одессе в 1845 г. Генерал от инфантерии 1822-1823 г.] / Підгот. Анна Терзівець // Одес. життя. – 2023. – 25 жовт. – С.7: фот.
- 653.Морвокзал і готель майже знищені [Текст] : [25 верес. - чергова ракетна атака на Одесу] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 28 верес. – С. 8 : фот.
- 654.Сорокина И. Где находится магазин велосипедов Сергея Уточкина? [Текст] : [дом по Екатерининской ул. 7, котрим владела семья Родоканаки] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 6 верес. – С. 16 : фот.
- 655.Сорокина И. 228 лет назад в Одессе появился первый городской магистрат [Текст] : [14 нояб. 1795 г. был основан одес. магистрат, который по сути стал предшественником коммер. суда] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 8 листоп. – С. 16 : фот.
- 656.Сорокина И. Дом-птица на Большой Арнаутской [Текст] : [на углу ул. Большой Арнаутской, 99 и Преображенской, 84] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 20 верес. – С. 16 : фот.

- 657.Сорокина И. Идем в баню: артезианская вода и европейское оборудование [Текст] : [история знаменитых бань Исаака Исаковича, основано в 1867 г.] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 1 листоп. – С. 16 : фот.
- 658.Сорокина И. Как одесский герб изменился за 225 лет [Текст] : [3 мая 1798 г. у Одессы появился первый в её истории герб] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 3 трав. – С. 16 : фот.
659. Сорокина И. Как одесский ювелир обманул искусствоведов Лувра [Текст] : [одес. ювелир Израиль Рухомовский] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 29 берез. – С. 16 : фот.
660. Сорокина И. Кто такой Артур Анатра, в честь которого назвали улицу в Одессе [Текст] : [предприниматель и благотворитель. Родился 11 янв. 1879 г. в Одессе. Умер 1 янв. 1942 г. во Франции] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 1 листоп. – С. 4 : фот.
- 661.Сорокина И. Чего не умел Сергей Уточкин? [Текст] : [147 лет назад в Одессе родился С. Уточкин. Он стал известным авиатором] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 12 лип. – С. 16 : фот.
- 662.«У Абрикосовых было труднее, но счастье» [Текст] : [рассказ о купце 1-й гильдии, потомственном почетном гражданине г. Одесса Алексее Ивановиче Абрикосове, скончавшемся в 1904 г.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 берез. – С. 5 : фот.

Історія Одеси у назвах вулиць

663. Котова М. Приморский бульвар открыт для пешеходов [Текст] : [по согласованию с военными] / Мария Котова // Татарбунар. вісн. – 2023. – 19 жовт. – С. 8 : фот.
- 664.Перстньов І. Одеса у старих фотографіях. Вулиця Пушкінська [Текст] : [Артур Абрамович Рафалович народився в Одесі 1853 р. у єврейській купецко-банкiр. родині] / Ілля Перстньов // Добра справа. – 2023. – квіт. (№199). – С. 7: фот. – (Частина 3)

- 665.Перстньов І. Одеса у старих фотографіях. Вулиця Пушкінська [Текст] : [огляд з будинку № 5, №6, №7, № 8, №9] / Ілля Перстньов // Добра справа. – 2023. – трав. (№200). – С. 7: фот. – (Частина 4)
- 666.Перстньов І. Одеса у старих фотографіях. Вулиця Пушкінська [Текст] : [огляд з будинку № 10, №12, № 13, №11] / Ілля Перстньов // Добра справа. – 2023. – черв. (№201). – С. 7: фот. – (Частина 5)
- 667.Перстньов І. Одеса у старих фотографіях. Вулиця Пушкінська [Текст] : [огляд з будинку №14, № 15, № 17] / Ілля Перстньов // Добра справа. – 2023. – лип. (№202). – С. 7: фот. – (Частина 6)
- 668.Перстньов І. Одеса у старих фотографіях. Вулиця Пушкінська [Текст] : [огляд з будинку №16, № 18, №19] / Ілля Перстньов // Добра справа. – 2023. – серп. (№203). – С. 7: фот. – (Частина 7)
- 669.Перстньов І. Одеса у старих фотографіях. Вулиця Пушкінська [Текст] : [будинок № 22 був прибутковим і належав Юліусу Християновичу Лемме; будинок №226 був прибутковим, у ньому здавалися мебльовані кімнати] / Ілля Перстньов // Добра справа. – 2023. – жовт. (№205). – С. 7: фот. – (Частина 9)
- 670.Перстньов І. Одеса у старих фотографіях. Вулиця Пушкінська [Текст] : [будинок № 24, № 26, № 27 та № 29 належали відомій одес. родині підприємців, італійців- перселенців Анатра] / Ілля Перстньов // Добра справа. – 2023. – груд. (№207). – С. 7: фот. – (Частина 10)
- 671.Перстньов І. Одеса у старих фотографіях. Пам'ятник народному герою [Текст] : [8 листоп. В Одесі на Соборній площі був відкрито пам'ятник генерал-губернатору Новоросії М. С. Воронцову] / Ілля Перстньов // Добра справа. – 2023. – листоп. (№206). – С. 7: фот.

Білгород-Дністровський район

- 672.Гордійчук М. Історія Свято-Архангело-Михайлівського храму [Текст] : [до 150-річчя з дня освячення престолу Свято-Архангело-Михайлівського храму. Село Тузли (засновано у 1787 р., від тюрк. слова «туз» сіль)] / Микола Гордійчук // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 листоп. – С. 5 : фот. (сторінки нашої історії)
- 673.Глущенко А. Зі святом, дорогі татарбунарці! [Текст] : [роком заснування м. Татарбунари вважається 1637 рік, яким датується його перша згадка] / Андрій Глущенко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 24 серп. – С. 1 : фот. (28 серп. – день міста Татарбунари)
- 674.Губа М. Ми гідні нащадки своїх дідів і прадідів ! [Текст] : [спогади Миколи Губи про своїх прадідів, які приймали участь у Другій Світовій війні: **Головченко Олексій Якович** (22.06.1922 – 1988), с. Дивізія Дивізій. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-на ; **Турченко Іван Олександрович** (17.02.1909 – 05.03.1967), с. Монаші Маразліїв. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-на / Микола Губа; спогади записав Валентин Янкевич // Татарбунар. вісн. – 2023. – 11 трав. – С. 5 : фот. (сторінки рідного краю).
- 675.Дерменжі І. У Татарбунарах відмовилися демонтувати пам'ятник Пушкіну !: [Текст] : [в рамках процесу дерусифікації Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-ну] / Інна Дерменжі // Татарбунар. вісн. – 2023. – 12 січ. – С. 3 : фот.
- 676.Катеринка С. Період становлення та розвиток села Дивізія в межах Рядянського Союзу до 1991 року [Текст] : [перші дні утвердження ряд. влади. Голод 1946-1947 рр. ; особливості голоду в Південній Бесарабії, список репресованих і розкулачених Дивізій. сілрада (с. Дивізія Дивізійська сіл. ТГ Білгород.-Дністров. р-на)] / Сергій Катеринка, Василь Трофименко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 06 лип. ,13 лип., 20 лип.,27 лип., 03 серп. – С. 5. : фот.(мій рідний край і моє село Дивізія... (в контексті давньої та сучасної історії Північно-

Західного Причорномор'я). Поч. №2,3,4,6,14,18,41,42, 43 за 2019 р., №17,19,20 за 2020 р., №4,5,6,7,13,28-30,32, 37,42,43 за 2021 р., №16,18,19 за 2022 р.; №26,27,28,29 за 2023 р.)

- 677.Председатель Татарбунарского толочного комитета [Текст] : [Федоров Тит Яковлевич, 1887 г. р. - осужден к 8 годам исправительного-трудового лагеря. Реабилитирован в 1989. Обвинительное заключение] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 19 жовт. – С. 5 : фот. (сторінки історії нашого краю)
- 678.Ульянкіна М. Татарбунари відсвяткували свій 386-й день народження [Текст] : [28 серп.] / Марина Ульянкіна; фот. авт., та Віталія Чабана // Татарбунар. вісн. – 2023. – 07 верес. – С. 1,3 : фот. (до дня рідного міста)

Саратська селищна громада

- 679.Звіт селищного голови Райчевої Вікторії Дмитрівни про роботу за період з 01 січня 2022 року по 31 грудня 2022 року [Текст] : [Сарат. селищ ТГ, Білгород-Днестров. р-н] // Час. Люди. Події. – 2023. – 20 трав. – С. 1-16 : фот.
- 680.Звіт про роботу за 2022 рік старости Введенського старостинського округу Чернишева Брія Івановича [Текст] : [29 верес. 2021 р. рішенням сесії №511-VIII було утворено: Введен. старостит. округ. з центром в с. Введенка, до складу якого увійшли села Введенка та Мирнопілля, Кам'янка, Нова Іванівка, Нова Плахтіївка] // Час. Люди. Події. – 2023. – 20 трав. – С. 14.
- 681.Звіт про роботу за 2022 рік старости Зорянського старостинського округу Сухаревської Тетяни Іванівни [Текст] : [29 верес. 2021 р. рішенням сесії №511-VIII було утворено: Зорян. старостит. округ. з центром в с. Зоря] // Час. Люди. Події. – 2023. – 20 трав. – С. 15.
- 682.Звіт про роботу за 2022 рік старости Михайлівського старостинського округу Максименко Тетяни Кирилівни [Текст]

: [29 верес. 2021 р. рішенням сесії №511-VIII було утворено: Михайлів. старостит. округ. з центром в с. Михайлівка, до складу якого увійшли села Доминка та Михайлівка] // Час. Люди. Події. – 2023. – 20 трав. – С. 15-16.

683.Звіт про роботу за 2022 рік старости Новоселівського старостинського округу Сирбу Юрія Федоровича [Текст] : [29 верес. 2021 р. рішенням сесії №511-VIII було утворено: Новоселів. старостит. округ. з центром в с. Новоселівка] // Час. Люди. Події. – 2023. – 20 трав. – С. 16.

684.Звіт про роботу за 2022 рік старости Світлодолинського старостинського округу Бот Олени Геннадіївни [Текст] : [29 верес. 2021 р. рішенням сесії №511-VIII було утворено: Світлодолин. старостит. округ. з центром в с. Світлодолинське] // Час. Люди. Події. – 2023. – 20 трав. – С. 14.

685.Корінь А. Мужні очі захисників дивляться на насіз символічної Стіни пам'яті [Текст] : [у День державності на центр. вулиці Сарати було відкрито символічну Стіну пам'яті. Їх 16 героїв] // Алла Корінь // Час. Люди. Події. – 2023. – 5 серп. – С. 1 : фот.

686.Сапожников І. Два історичні ювілеї Сарати: підсумки досліджень та нові відкриття [Текст] : [ювіл. дати: 1. 200-річчя населеного пункту засн. І. Ліндлом у 1822 р. 2. 100-річчя Музею іст. культури нім. колоністів Бессарабії, який розпочав свою діяльність 29 берез. 1923 р.] // Час. Люди. Події. – 2023. – 26 серп. – С. 3 : фот.

Болградський район

687.Шевченко А. Економічне становище Буджака Татарсько-османської доби (XV – початок XIX) [Текст] : [розвиток госп-ва татар; економіка дунай. міст; податкова система османської доби] / Андрій Шевченко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 19 жовт. – С. 5 : фот.; 26 жовт. – С. 5 : фот.; 2 листоп. – С. 5 : фот.(сторінки історії нашого краю)

Арцизька міська громада

688. Арцизу – 207 : вітання, подяки, дитячі посмішки, спортивні турніри і благодійність [Текст] : [26 серп. – День міста] // Арциз. вісті. – 2023. – 01-08 верес. – С. 2, 3 : фот.
689. Відомі мешканці Виноградівки привітали рідне село зі святом [Текст] : [у першу неділю трав. с. Виноградівка Арциз. громади святкує 193-річчя з дня свого заснування] // Арциз. вісті. – 2023. – 06-12 трав. – С.2, 3 : фот.
690. Відомі главаниці привітали рідне село зі святом Главані: 193 роки [Текст] : [7 серп. с. Главані Арциз. громади] // Арциз. вісті. – 2023. – 05-11 трав. – С.2 : фот.
691. Деленці вітають рідне село зі святом [Текст] : [28 серп. Мешканці відзначають 193 річницю з Дня заснування] // Арциз. вісті. – 2023. – 26-31 серп. – С. 4 : фот.
692. Чим відоме село Задунаївка [Текст] : [своєю популярністю с. Задунаївка завдячує видатному болгар. поетові Христу Ботеву. Арциз. громада] // Арциз. вісті. – 2023. – 07-13 жовт. – С.2 : фот.
693. Село Кам'янське відзначило 212-річчя з дня свого заснування [Текст] : [16 жовт. У Кам'янському Будинку культури відбувся концерт «Мистецтво проти війни»] // Арциз. вісті. – 2023. – 21-27 жовт. – С.2: фот.
694. Нова Іванівка світкує 201-річчя з дня заснування [Текст] : [12 серп. Для мешканців с. Нова Іванівка Арциз. громади свято] // Арциз. вісті. – 2023. – 12-18 серп. – С.2 : фот.
695. 3 історії с. Плоцьке [Арцизька громада] [Текст] : [історія села] // Арциз. вісті. – 2023. – 22-28 лип. – С.2 : фот.
696. Шановна громадо! 27 липня ми відзначаємо день села Плоцьк [Текст] : [Арциз. міський голова Сергій Парпуланський] // Арциз. вісті. – 2023. – 22-28 лип. – С.2 : фот.

697. Остапенко Л. Про війну з перших вуст: інтерв'ю з морським піхотинцем Андрієм Бушинським [Текст] : [31-річний Андрій Бушинський – хлопець із с. Прямобалка Арциз. громади] // Арциз. вісті. – 2023. – 17-24 листоп. – С.2 : фот.

698. Прямобалка святкує 189 років з дня заснування [Текст] : [24 серп. 1834 р. засновано с. Денневіц. 14 листоп. 1945 р. перейменовано на с. Прямобалку] // Арциз. вісті. – 2023. – 19-25 серп. – С.2 : фот.

Тарутинська (нині Бессарабська) селищна громада

699. Акімова Ю. День рождення поселка надонатили на 207 лет Березино [Текст] : [Березино – это п. в Тарутин. ТГ] / Юлия Акімова // Знамя труда. – 2023. – 22 сент. – С. 3: фот.

700. Маслинкова А. Тарутинская громада: демографическая ситуация. Сколько нас тарутинцев? [Текст] : [статистика населения] / Анна Маслинкова // Знамя труда. – 2023. – 10 февр. – С. 3: фот.

701. Таганский В. «Сельское хозяйство – основа продовольственной безопасности» [Текст] : [что было сделано специалистами с.-х. в 2023 г. в Тарутин. ТГ Болград. р-на] / Виктор Таганский // Знамя труда. – 2023. – 17 нояб. – С. 4: фот.

702. У Тарутинському відкрили стелу героям [Текст] : [в селищі Тарутині відбулося відкриття стели с мемор. дошками одинадцяти Героям Тарутинщини, які загинули в російсько-українській війні] / Підгот. Анна Терзівець // Одес. життя. – 2023. – 30 серп. – С. 7: фот.

Бородінська (нині Буджацька) селищна громада

703. Акімова Ю. Благотворительная ярмарка [Текст] : [8 января в с. Евгеновка прошел благотвор. Фестиваль – ярмарка «Рождественская звезда»] / Юлия Акімова // Знамя труда. –

2023. – 13 января. – С. 5: фот.

704. В Болградском районе хотят создать национальный парк [Текст] : [в Бородинской поселк. громаде работают над идеей создания нац. природ. парка «Буджакские степи»] // Веч. Одесса. – 2023. – 8 июня. – С. 1 – (Что нового?).

705. Валиева Ю. Новому Тарутино – 185! [Текст] : [день села] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 8 сент. – С. 2: фот.

706. Создан национальный природный парк «Буджакские степи» [Текст] : [в Бород. ТГ Болград. р-на официально создали нац. Природный парк. Его общая площадь составляет 9 тыс. 729,7156 га] // Знамя труда. – 2023. – 2 верес. – С. 4.

Ізмаїльський район

707. Кілія: найдавніше місто України, 2705 років [Текст] : [історія міста] / Підгот. Антоніна Бондаєва // Одес. життя. – 2023. – 11 жовт. – С. 6. : фот.

708. «Русский мир» в Олешках: переселенці, які прибули до Ізмаїлу, розповіли про жахіття окупації [Текст] : [Василь та Любов Міцаки] / розмову вела Альона Колесник // Татарбунар. вісн. – 2023. – 3 серп. – С. 3, 4. : фот. (слово про війну)

Катлабузька (раніше Суворівська) селищна громада

709. Почему жителей села Островное называют деликатными? [Текст] : [рассказ о селе] / Подгот. Анна Терзивец // Одес. життя. – 2023. – 11 жовт. – С. 7. : фот.

Одеський район

Авангардівська селищна громада

710. Дідух С. «Професіонал» відзначив 20-річчя [Текст] : [спорт. клубу карате «Професіонал» з с. Прилиманського Авангард. ТГ Одес. р-н] / Світлана Дідух // Сучас. Авангард. – 2023. – 27 черв.

– С. 4. :фот.

711.Об'єднані спільною метою [Текст] : [у липні відразу три населених пункти Авангард. ТГ – Хлібодарське, Авангард та Нова Долина відзначили свої чергові річниці з дня заснування] // Сучас. Авангард. – 2023. – 27 лист. – С. 1, 2. :фот.

712.Основа розвитку села [Текст] : [розроблено та затверджено ген. план та план зонування с. Прилиманське. 27.01.2023 р. на XXVI сесії Авангард. селищ. ради був затверджений на території с. Прилиманське Одеської р-ну Одес. обл.] // Сучас. Авангард. – 2023. – 28 лют. – С. 1,4.

713.Почесні громадяни Авангардівської громади [Текст] : [Список. Шкода, щоо цих по-справжньому великих людей вже немає серед нас. Світла пам'ять] // Сучас. Авангард. – 2023. – 29 квіт. – С. 1, 2 :фот.

714.Свято, що єднає громаду [Текст] : [28 серп. с. Прилиманське відзначатиме 230-ту річницю з дня заснування] // Сучас. Авангард. – 2023. – 29 серп. – С. 3. :фот.

Подільський район

715.Ананьїв: місто пам'ятка з червоної цегли [Текст] : [Постанова Кабінету міністрів України від 26 лип. 2001 р. м. Ананьїв внесене до списку істор. населених пунктів нашої держави] / Підгот. Юрій Федорчук // Одес. життя. – 2023. – 17 трав. – С. 11. :фот.

716.Кузьменко Л. Вышивка помогает преодолевать стресс [Текст] :[твор. путь нар. мастер по бисеру з Балт. р-ну Нины Сергеевны Килимник] / Любовь Кузьменко // На Пенсии. – 2023. – - 4 апр. – С. 6 : фот.

717.Кузьменко Л. «Не собираюсь сидеть и ждать пришествия». Какие секреты долголетия знает 92-летняя пенсионерка ? »[Текст] :[Надежда Евтуховская из поселка Окны Подол. р-на] / Любовь Кузьменко // На Пенсии. – 2023. – 25 июля.- С. 6 : фот.

(наши люди)

- 718.Кузьменко Л. «Хорошо жилось бы, если бы не война» [Текст] :[история пенсионерки из с. Пасицелы Одес. обл. 83 летней Галины Петровны Лекарь] / Любовь Кузьменко // На Пенсии. – 2023. – - 2 мая. - С. 6 : фот. (как переживают войну пенсионеры)
- 719.Кодима: як із медового хутора на Чумацькому шляху виросло місто [Текст] : [історія Кодими. За офіційними даними місто засноване 1754 р.] / Підгот. Любов Кузьменко // Одес. життя. – 2023. – 27 верес. – С. 10. :фот.
- 720.Таємниці прадавнього Ананьєва [Текст]: [народження міста Ананьїв ведеться від 1753 р. з часу заснування Слободи Анані (Анань)] / Підготував Юрій Федорчук // Одес. життя. – 2023. – 13 верес. – С. 11: фот.

Роздільнянський район

- 721.Алея пам'яті Героїв [Текст] : [21 верес., у Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну, відбулося відкриття **Алеї пам'яті Героїв-земляків**, які загинули під час рос.-укр. війни] / матеріали підгот. Наталія Буковська // Вперед. – 2023. – 29 верес. – 5 жовт. – С. 1 : фот.
- 722.«Вони нам віддали стукіт власного серця». У Виноградарському старостинському окрузі було відкрито **Алею Героїв** [Текст] : [перший округ Роздільнян. МТГ, де відкрито Алею Героїв] / матеріали підгот. Наталія Буковська // Вперед. – 2023. – 29 верес. – 5 жовт. – С. 1 : фот.
- 723.Ганган Ю. Братам Анатолію та Андрію Кравчукам зі Степанівки вручено ордени «За мужність» III ступеня [Текст] : [героїзм воїнів з Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-ну] / Юлія Ганган // Вперед. – 2023. – 14-20 квіт. - С. 1 : фот.
- 724.3 Днем народження, Роздільно ! [Текст] : [в фойє Роздільнян. палаці культури, у рамках святкування 160-річчя з Дня народження міста, відбулося відкриття вист. робіт майстрів ООО НСХУ] // Вперед. – 2023. – 29 верес. – 5 жовт. – С. 2 : фот.

- 725.«Намагаюся співати з душею» [Текст] : [історія військового, який співає, уродженця з с. Марківка Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на – Юрія Городецького, командира взводу в 28 ОМБр ім. Лицарів Зимового Походу] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 14 верес. – С. 6 : фот. (таланти твої, Україно !)
- 726.Скільки ж років селищу Велика Михайлівка : 230 чи немає ще й 200? [Текст]: [дослідники й досі сперечаються про дату заснування Гросулового (нині Великої Михайлівки). Екскурс у минуле] / Підгот. Юрій Федорчук // Одес. життя. – 2023. – 30 серп. – С. 11: фот.
- 727.Турнір пам'яті Героя-Кіборга [Текст] : [в Роздільнян. ДЮСШ відбулася відкрита першість Одес. обл. з боротьби дзюдо пам'яті Героя – Кіборга, добровольця, захисника Донец. аеропорту, Кавалера ордена “За мужність”, - **Сергія Іщенка**. Ініціатором змагань виступила ГО “Громада Роздільнянщини” та волонтери, благодійники р-ну] // Вперед – 2023 – 3-9 лют. – С. 3 : фот.
- 728.У пошуках своєї ідентичності [Текст] : [визначено перелік населених пунктів , розташованих на території Роздільнян. міськ. ТГ , які підлягають перейменуванню] // Вперед. – 2023. – 22-28 груд. – С. 2 : фот. (змінюємо назви вулиць разом (топоніміка)

94(477) «1791/1917» Одещина в роки кінця XVIII ст. – 1917р.

- 729.Жданов Д. Печерні будинки Куяльника [Текст]: [перші жителі с. Куяльник займалися, крім с.-г, видобуванням пиляльного вапняку для буд-ва в Одесі. Також у цьому р-ні були розвинені селяні промисли] / Дмитро Жданов // Інтент. – 2023. – верес. (№9). – С. 6, 7 : фот.
- 730.Одесса 1914-1917 г.г. [Текст] : [коренное население Одессы составляло уже 505-520 тыс. чел. из кн.: В. Файтельберг-Бланк, В. Савченко «Одесса в эпоху войн и революций 1914-1917»] //

Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 листоп. – С. 5 : фот.

731.Сорокина И. Крепость Хаджибей, покорил Антон Головатый [Текст] : [казацкий кошевой атаман, командующий Черноморской козацкой флотилией] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 25 янв. – С. 11 : фот.

732.Сорокина И. Самый скандальный городской голова Одессы [Текст] : [12 мая 1913 г. в Одессе прошли выборы город. головы , мером стал Борис Пеликан] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 10 трав. – С. 16 : фот.

94(477) «1917/1920» Одещина в роки національно-демократичної революції та боротьби за возз'єднання, 1917-1920 рр.

733.Бій за майбутнє України [Текст] : [перша незалежність. Напередодні бою. Перші кіборги. Бій під Крутами став боєм за майбутнє України] // Вперед – 2023 – 27 січ. – 2 лют. - С. 2 : рис. (29 січ. – День пам'яті Героїв Крут.) В статті рис. офіцера Армії УНР, худож. Леоніда Перфецького «Оборона студентським куренем залізничної станції Крути, 29 січ., 1918 р.» акварель»

94(477) «1921/1939» Одещина в умовах нової економічної політики та радянської модернізації, 1921 – вересень 1939 рр.

734.Сорокина И. «Тройной рельс» и городская колея для бронепоезда [Текст] : [30 мая 1934 г. в Одессе вступила в эксплуатацию первая ширококолейная линия трамвая] / Ирина Сорокина // Одес. життя. – 2023. – 24 трав. – С. 16 : фот.

* * *

Голодомор

735.Геник В. «І дзвонить пам'ять в наші душі» [Текст] : [до 90-х роковин Голодомору 1932-1933 рр. в Одес. нац. наук. б-ці відбулась наук.-практ. конф. з міжнар. участю «Голодомор – геноцид як чинник руйнації традиційної культури українців»] / Володимир Геник // Чорномор. новини. – 2023. – 12 січ. – С. 1, 3 : фот. – (До 90-х роковин Голодомору)

**94(477) «1939/1945» Одещина в роки Другої світової війни,
вересень 1939 – серпень 1945 рр.**

- 736.Буковська Н. Слава всім нашим героям різних часів [Текст] : [з нагоди **Дня пам'яті та перемоги над нацизмом у Другій світовій війні 1939-1945 років** у Роздільній Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ні відбулося вшанування пам'яті загиблих та покладання квітів до меморіалів по вул. Європейська та на Алеї Слави] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. –12-18 трав. – С. 1 :фот.
- 737.Глущенко А. Вклонимось великим тим рокам [Текст] : [вічна пам'ять загиблим в Другій світовій війні 1939-1945 рр.] / Андрій Глущенко // Татарбунар. вісн. – 2023. – 04 трав. – С. 1 : фот.
- 738.Ми пам'ятаємо кожного героя [Текст] : [в музеї історії Роздільнян. міськ. ліцею №1 провели уроки мужності до Дня визволення Роздільної (4 квіт.) від нацист. загарбників у часи Другої світової війни] // Вперед. – 2023. – 7-13 квіт. – С. 1 : фот. (79 років тому)
- 739.Ця дата набула нового, ще більш трагічного сенсу [Текст] : [22 черв. - День пам'яті і скорботи про події Другої світової війни: історія виникнення] // Вперед. - 2023. - 23-29 черв. - С. 2 : фот.

**94(477) «1945/1991» Одещина в післявоєнні роки, період
часткової ліберализації суспільства та кризи радянської
системи,
серпень 1945 – серпень 1991 рр**

* * *

Голодомор

- 740.Актові записи про смерть за 1947 рік - беззаперечні докази голодомору [Текст] : [голод 1946-1947 рр найбільш торкнувся

Бессарабії] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 01 груд. – С. 5 : фот. (сторінки історії).

741. Ніколи не забудемо та не пробачимо [Текст] : [Іст. довідка. У 2006 р. Україна офіційно визнала Голодомор геноцидом свого народу] // Вперед. – 2023. – 24-30 листоп. – С. 1. : фот. (25 листоп. – День пам'яті жертв Голодоморів)

742. До дня пам'яті жерств голодоморів в Україні: спогади очевидців [Текст] : [в 1998 р. Костянтин Пеліван, уродженець м. Ароциза, випустив книгу «Голод 1946-1947 рр. в Південній Бессарабії : Арцизький район Одеської області», яка містить спогади прилеглих сіл, яким вдалося вижити в ті страшні часи] // Арциз. вісті. – 2023. – 24 листоп. - 1 груд. – С. 5 : фот.

* * *

743. Пам'ятаймо уроки нашої історії [Текст] : [26 квіт. 1986 р. сталася страшна трагедія ХХ ст. на Чорнобильській АЕС; 14 груд. – в Україні відзначають День вшанування ліквідаторів наслідків аварії на ЧАЕС] // Вперед. – 2023. – 15-21 груд. – С. 1. : фот. (До Дня вшанування учасників ліквідації наслідків аварії на Чорнобильській АЕС)

94(477) «1991/...» Одещина в роки незалежності, серпень 1991 року -...

744. Валиева Ю. Эхо Афганской войны [Текст] : [34-годовщина вывода войск с террит. респ. Афганистан. На террит. Бородин. громады проживает 34 воина интернационалиста. Торжеств. мероприятия прошли в Бород. ТГ] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 24 февр. – С. 3 : фот.

745. Честь і шана воїнам-інтернаціоналістам [Текст] : [15 лют. в Україні відзначається День Вшанування учасників бойових дій на території інших держав. Війна в Республіці Афганістан тривала 10 р. – з 25 груд. 1979 р. по 15 лют. 1989 р.] // Вперед – 2023 – 17-23 лют. - С. 1 : фот.

746. Котова М. «Хочу, чтобы люди улыбались»[Текст] : [Петр Глебов - 84-лет. мастер по дереву дарит радость одесситам] / Мария Котова ; фот. авт. // На Пенсии. – 2023. – 15 авг. - С. 6 : фот. (как переживают войну пенсионеры)
747. Сорокина И. 5 фактов о Государственном флаге Украины [Текст] : [ежегодно 23 авг. отмечаем День Государственного флага Украины] / Ирина Сорокина // На Пенсии. – 2023. – 15 авг. - С. 7 : фот. (символы независимости)
748. Трагедия 2 мая: где сейчас, спустя 9 лет, находятся главные фигуранты событий в Одессе [Текст] : [какую роль в трагедии сыграли Долженков, Мефедов, Боделан и Луцюк и какова их судьба] / Подгот. Вероника Полищук и Вера Корольченко // Одес. життя. – 2023. – 26 квіт. – С. 1, 4 : фот.

Російсько-українська війна

749. Суслов О. Украина в огне (26 декабря 2022 года – 1 января 2023) [Текст]: [306-312 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 5 янв. - С. 2 : фот.
750. Суслов О. Украина в огне (2-8 января 2023 года)[Текст]: [313-319 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 12 янв. - С. 5 : фот.
751. Суслов О. Украина в огне (9-15 января 2023 года)[Текст]: [320-326 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 19 янв. - С. 5 : фот.
752. Суслов О. Украина в огне (16-22 января 2023 года)[Текст]: [327-333 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 26 янв. - С. 3: фот.

- 753.Суслов О. Украина в огне (23-29 января 2023 года)[Текст]: [334-340 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 2 февр. - С. 5: фот.
- 754.Суслов О. Украина в огне (30 января - 5 февраля 2023 года)[Текст]: [341-347 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 9 февр. - С. 5: фот.
- 755.Суслов О. Украина в огне (6 - 12 февраля 2023 года)[Текст]: [348-354 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 16 февр. - С. 5: фот.
- 756.Суслов О. Украина в огне (13-19 февраля 2023 года) [Текст]: [355-361 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 23 февр. - С. 5 : фот.
- 757.Суслов О. Украина в огне (20-26 февраля 2023 года)[Текст]: [362-368 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 2 марта. - С. 7: фот.
- 758.Суслов О. Украина в огне (27 февраля–5 марта 2023 года)[Текст]: [369-375 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 9 марта. - С. 5: фот.
- 759.Суслов О. Украина в огне (6-12 марта 2023 года)[Текст]: [376-382 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 16 марта. - С. 5: фот.
- 760.Суслов О. Украина в огне (13-19 марта 2023 года)[Текст]: [383-389 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 23 марта. - С. 5: фот.
- 761.Суслов О. Украина в огне (20-26 марта 2023 года)[Текст]: [390-396 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 30 марта. - С. 3: фот.

- 762.Суслов О. Украина в огне (27 марта – 2 апреля 2023 года)[Текст]: [397-403 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 6 апр. - С. 5: фот.
- 763.Суслов О. Украина в огне (3-9 апреля 2023 года)[Текст]: [404 - 410 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 13 апр. - С. 3 : фот.
- 764.Суслов О. Украина в огне (10-16 апреля 2023 года)[Текст]: [411 - 417 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 20 апр. - С. 5 : фот.
- 765.Суслов О. Украина в огне (17-23 апреля 2023 года)[Текст]: [418 - 424 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 27 апр. - С. 5 : фот.
- 766.Суслов О. Украина в огне (24-30 апреля 2023 года)[Текст]: [425 - 431 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 4 мая. - С. 4 : фот.
- 767.Суслов О. Украина в огне (1-7 мая 2023 года)[Текст]: [432 - 438 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 11 мая. - С. 5 : фот.
- 768.Суслов О. Украина в огне (8-14 мая 2023 года)[Текст]: [439 - 445 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 18 мая. - С. 7 : фот.
- 769.Суслов О. Украина в огне (15-21 мая 2023 года)[Текст]: [446 - 452 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 25 мая. - С. 2 : фот.
- 770.Суслов О. Украина в огне (22-28 мая 2023 года)[Текст]: [453-459 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 1 июня. - С. 5 : фот.

- 771.Суслов О. Украина в огне (29 мая – 4 июня 2023 года)[Текст]: [460-466 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 8 июня. - С. 5 : фот.
- 772.Суслов О. Украина в огне (5-11 июня 2023 года)[Текст]: [467-473 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 15 июня. - С. 2 : фот.
- 773.Суслов О. Украина в огне (12-18 июня 2023 года)[Текст]: [474-480 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 22 июня. - С. 5 : фот.
- 774.Суслов О. Украина в огне (19-24 июня 2023 года)[Текст]: [481-487 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 29 июня. - С. 2 : фот.
- 775.Суслов О. Украина в огне (26 июня-2 июля 2023 года)[Текст]: [488-494 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 6 июля. - С. 3 : фот.
- 776.Суслов О. Украина в огне (3-9 июля 2023 года)[Текст]: [495-501 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 13 июля. - С. 5 : фот.
- 777.Суслов О. Украина в огне (10-16 июля 2023 года)[Текст]: [502-508 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 20 июля. - С. 5 : фот.
- 778.Суслов О. Украина в огне (17-23 июля 2023 года)[Текст]: [509-515 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 27 июля. - С. 3 : фот.
- 779.Суслов О. Украина в огне (24-30 июля 2023 года)[Текст]: [516-522 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 3 авг. - С. 5 : фот.

- 780.Суслов О. Украина в огне (31 июля – 6 авг. 2023 года)[Текст]: [523-529 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 10 авг. - С. 5 : фот.
- 781.Суслов О. Украина в огне (7-13 авг. 2023 года)[Текст]: [530-536 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 17 авг. - С. 5 : фот.
- 782.Суслов О. Украина в огне (14-20 авг. 2023 года)[Текст]: [537-543 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 24 авг. - С. 5 : фот.
- 783.Суслов О. Украина в огне (21-27 авг. 2023 года)[Текст]: [544-550 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 31 авг. - С. 3 : фот.
- 784.Суслов О. Украина в огне (28 авг. – 3 сент. 2023 года)[Текст]: [551-557 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 7 сент. - С. 5 : фот.
- 785.Суслов О. Украина в огне (4 -10 сент. 2023 года)[Текст]: [558-564 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 14 сент. - С. 5 : фот.
- 786.Суслов О. Украина в огне (11-17 сент. 2023 года)[Текст]: [565 - 571 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 21 сент. - С. 5 : фот.
- 787.Суслов О. Украина в огне (18-24 сент. 2023 года)[Текст]: [572 - 578 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 28 сент. - С. 3 : фот.
- 788.Суслов О. Украина в огне (25 сент. – 1 окт. 2023 года)[Текст]: [579 -585 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 05 окт. - С. 5 : фот.

- 789.Суслов О. Украина в огне (2-8 окт. 2023 года)[Текст]: [586 -592 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 12 окт. - С. 5 : фот.
- 790.Суслов О. Украина в огне (9-15 окт. 2023 года)[Текст]: [593 -599 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 19 окт. - С. 5 : фот
- 791.Суслов О. Украина в огне (16-22 окт. 2023 года)[Текст]: [600 - 606 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 26 окт. - С. 3 : фот
- 792.Суслов О. Украина в огне (23-29 окт. 2023 года)[Текст]: [607 - 613 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 2 нояб. - С. 5 : фот
- 793.Суслов О. Украина в огне (30 окт.- 5 нояб. 2023 года)[Текст]: [614 -620 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 9 нояб. - С. 5 : фот
- 794.Суслов О. Украина в огне (6- 12 нояб. 2023 года)[Текст]: [621 - 627 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 16 нояб. - С. 5 : фот
- 795.Суслов О. Украина в огне (13-19 нояб. 2023 года)[Текст]: [628 - 634 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 23 нояб. - С. 5 : фот.
- 796.Суслов О. Украина в огне (20-26 нояб. 2023 года)[Текст]: [635 - 641 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 30 нояб. - С. 3 : фот.
- 797.Суслов О. Украина в огне (27 нояб. – 3 дек 2023 года) [Текст]: [642 -648 день войны] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 7 дек. - С. 5 : фот.

- 798.Суслов О. Україна в огні (4 дек – 10 дек 2023 года) [Текст]: [649 -655 день війни] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 14 дек. - С. 3 : фот.
- 799.Суслов О. Україна в огні (11 – 17 дек. 2023 года) [Текст]: [656 - 662 день війни] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 21 дек. - С. 5 : фот.
- 800.Суслов О. Україна в огні (18-24 дек. 2023 года) [Текст]: [663 - 669 день війни] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2023. – 28 дек. - С. 4 : фот.
- 801.Суслов О. Україна в огні (25 – 31 дек. 2023 года) [Текст]: [670 - 676 день війни] / Олег Суслов // Веч. Одесса. - 2024. – 4 янв. - С. 2 : фот.

Війни, що загинули в російсько-українській війні

- 802.Приходько С. Вистояли – переможемо! [Текст] : [24 лют. виповнюється 365 днів від початку злочинного повномасштабного вторгнення рос. федерації в Україну] / Сергій Приходько // Вперед – 2023 – 24 лют. - 2 берез. - С. 1 : фот.
- 803.Савоскіна К. Наші повертаються зі щитом або на щиті. Як «Вантаж 200» перетворився на проєкт «На щиті» [Текст] : [іст. аспект. Укр. військові – не статистика] / Ксюша Савоскіна // Татарбунар. вісн. – 2023. – 28 верес. – С. 7 : фот.

Білгород-Дністровський район

- 804.Вони загинули на варті рідної землі [Текст] : [Білгород-Дністров. р-н : Дмитро Анатолійович Головаті (01.06.1985-07.07.2023) – уродженець м. Татарбунари Татарбунар. міськ. ТГ ; Микола Віталійович Ворошнін (30.11.1993-09.07.2023) – Дивізійська сіл. ТГ] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 13 лип. – С. 1. : фот. (Герої твої, Україно !)

805.Імена наших земляків назавжди викарбувані в Небеснім Пантеоні Героїв – захисників України [Текст] : [Дивізійська сіл. ТГ – Андрій Волков, (с. Дивізія), Богдан Каплун – с. Жовтий Яр; Лиман. сіл. ТГ – Віктор Головка (с. Новоселиця), Олег Плотний (с. Зарічне), Владлен Запорожан, Сергій Карпенко (с. Приморське), Татарбунар. міськ. ТГ – Юрій Кіусак, Дмитро Михайловський (с. Білолісся); Іван Савченко , Святослав Додон (с. Нерушай), Віктор Половенко, Олександр Коваленко, Микола Котович – (м. Татарбунари); Тузлів. сіл. ТГ – Ігор Бурдужа (с. Базар'янка), Денис Денисюк // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 лют. – С. 1 : фот.

Дивізійська сільська громада

806.Герої стають янголами та дивляться на нас з небес [Текст] : [на Донеччині загинув житель с. Маразліївка Дивіз. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-на **Пташенко Валерій Григорович** (21.07.1978 р.н.) // Татарбунар. вісн. – 2023. – 26 жовт. – С. 1 : фот.

807.Імена наших земляків назавжди викарбувані в Небеснім Пантеоні Героїв – захисників України [Текст] : [**Дивізійська сіл. ТГ – Андрій Волков**, (с. Дивізія), Богдан Каплун – с. Жовтий Яр] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 лют. – С. 1 : фот.

Кулевчанська сільська громада

808.Дорогою ціною... [Текст] : [героїчно загинув уродженець с. Сергіївка Кулевчан. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Тимохін Олександр Петрович, 25 трав.] // Час. Люди. Події. – 2023. – 3 черв. – С. 2 : фот.

809.Загинув молодий воїн із Сергіївки [Текст] : [21-річний мешканець с. Сергіївка Кулевчан. ТГ Білгород-Дністр. р-ну – Андрушко Юрій] // Час. Люди. Події. – 2023. – 14 січ. – С. 2 : фот.

810. Не звикнути, не змиритися [Текст] : [уродженець с. Костянтинівка Кулевчан. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Еудард Іванов загинув в бою під Бахмутом] // Алла Корінь // Час. Люди. Події. – 2023. – 17 черв. – С. 2 : фот.

Лиманська сільська громада

811. Вірою і правдою служив українському народові [Текст] : [загинув розвідник, житель Лиман. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-на **Ярослав Вахновський** 01.10.1994-11.11.2022 р.] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 06 лип. – С. 1. : фот. (Герої твої, Україно !)

812. Імена наших земляків назавжди викарбувані в Небеснім Пантеоні Героїв – захисників України [Текст] : [**Лиман. сіл. ТГ – Віктор Головка (с. Новоселиця), Олег Плотний (с. Зарічне), Владлен Запорожан, Сергій Карпенко (с. Приморське)**] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 лют. – С. 1 : фот.

813. **Загинув** в бою за незалежність і волю українського народу [Текст] : [**Андрій Сергійович Хаборський (13.08.1993 – 13.08.2023)** - уродженець с. Приморське Лиман. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-на] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 31 серп. – С. 1 : фот. (Герої твої, Україно !)

814. Загинув смертю хоробрих [Текст] : [загинув наш захисник, **Костянук Михайло Васильович**, 27.02.1976 р. народж. (Лиман. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-на)] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 27 лип. – С. 1. : фот.

Петропавлівська сільська громада

815. Він був професійним військовим... [Текст] : [проф. військ. Євген Бурдужа загинув боронячи укр. землю від загарбників. Він повернувся до рідного села Старосілля Петропавл. ТГ Білгород-Дністров. р-ну] // Час. Люди. Події. – 2023. – 26 серп. – С. 2 : фот.

816. Душею вболівав за Батьківщину... [Текст] : [загинув мешканець с. Петропавлівка Петропавл. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Сергій Латинський (1987 р.н.)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 9 груд. – С. 2 : фот.

817. Подвійний біль і сум... [Текст] : [відразу двоє молодих односельців Олександрівки Петропавл. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-ну загинули на цій нещадній війні... Ігор Аршер (1989 р.н.), Петро Смаль (1995 р.н.)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 15 лип. – С. 2 : фот.

Плахтіївська сільська громада

818. Він був хорошою скромною людиною [Текст] : [23 груд. мешканці с. Негрове Плахтіїв. ТГ Білгород-Дністров. р-ну проводили в останню путь Яровенко Анатолія Вадимовича (1.03.1989 р.н.)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 7 січ. – С. 2 : фот.

819. До війська пішов добровольцем [Текст] : [загинув мешканець с. Плахтіївка Плахтіїв. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Вербицький Дмитро (1997 р.н.)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 26 серп. – С. 2 : фот.

820. Загинув від ворожого дрона [Текст] : [загинув мешканець с. Негрове Плахтіїв. ТГ Білгород-Дністров р-ну Сергій Павлюк. 27 лип. Загиблий відсвяткував своє 34-річчя] // Час. Люди. Події. – 2023. – 16 верес. – С. 2 : фот.

821. Знову одразу дві горесні звістки затьмарили небо Саратщини... [Текст] : [загинув мешканець с. Плахтіївка Плахтіїв. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Крутецький Олександр (1982 р.-н.)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 29 лип. – С. 2 : фот.

822. Плахтіївська громада втратила двох синів – захисників Більківщини [Текст] : [Крамаренко Віталій Георгійович, 1984 р.н., уродженець м. Білгород-Дністровський; Васил'єв Олег,

1992 р.н., с. Негрове Плахтіїв. ТГ Білгород-Дністров. р-ну] // Час. Люди. Події. – 2023. – 1 квіт. – С. 2 : фот.

Саратська селищна громада

- 823.Важко стримати сльози [Текст] : [загинув мешканець с. Сарати Роман Кузьмін. Він загинув у середині трав. Під пекельним Бахмутом. Вічна пам'ять] // Час. Люди. Події. – 2023. – 27 трав. – С. 2 : фот.
- 824.Він мріяв про Перемогу [Текст] : [загинув мешканець с. Сарата Сарат. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Олександр Водолазкін (1983 р.н.)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 23 верес. – С. 2 : фот.
- 825.Він хотів жити... [Текст] : [загинув уродженець с. Михайлівка Сарат. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Смолянець Сергій Васильович (24. 08.1992 – 24.06.2023)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 1 лип. – С. 2 : фот.
- 826.Він щиро любив Україну та боровся за неї до останнього подиху [Текст] : [**Смолянець Сергій Васильович** (24.08.1992 – 24.06.2023 р. – уродженець с. Михайлівка Сарат. селищ. ТГ Білгород-Дністров. р-на] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 29 черв. – С. 1 : фот.
- 827.Вічна слава !... Вічна вдячність! [Текст] : [загинув 32-річний вчитель фізики с. Введенка Сарат. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Бончев Ігор Миколайович] // Час. Люди. Події. – 2023. – 18 лют. – С. 2 : фот.
- 828.Захищати Україну пішов добровільно... [Текст] : [загинув мешканець с. Світлодолинське Сарат. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Олег Кравченко (1986 р.н.)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 23 верес. – С. 2 : фот.
- 829.Згадаємо як добру та працювитулюдину [Текст] : [загинув мешканець сел. Сарата Сарат. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Кушнеренко Сергій Михайлович] // Час. Люди. Події. – 2023. – 15 квіт. – С. 2 : фот.

- 830.Згорів у полум'ї війни [Текст] : [Сарата та Плахтіївка провели у останню путь земляка-воїна Олега Сухарського. Він нар. і виріс в селищі Сарата] // Час. Люди. Події. – 2023. – 7 жовт. – С. 2 : фот.
- 831.Знову одразу дві горесні звістки затьмарили небо Саратщини... [Текст] : [загинув воїн, мешканець с. Введенка Сарат. ТГ Білгород-Дністров. р-ну Чеботаєв Олександр (1986 р.н.)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 29 лип. – С. 2 : фот.
- 832.Назавжди 24... [Текст] : [Марусик Олексій Віталійович, нар. 10 лип. 1989 р. у с. Долинка Сарат. ТГ Білгород-Дністров. р-ну. Загинув 23 берез. 2023 р.] // Час. Люди. Події. – 2023. – 8 квіт. – С. 2 : фот.
- 833.Присвоєно звання Почесного мешканця... [Текст] : [24 листоп. 2023 р. на сусії Сарат. селищ. ТГ Білгород-Дністров. р-ну було прийнято рішення про присвоєння звання Почесного мешканця п'ятьм полеглим воїнам неселеного пункту Сарат. селищ. ТГ. Присвоєно Олександру Водолазкіну (с. Сарата), підполковнику Збройних Сил України Сергію Дердугу, мешканцю с. Світлодолинське Олегу Кравченку, мешканцю Сарати Олегу Сухарському, Олександру Чеботаєву] // Час. Люди. Події. – 2023. – 9 груд. – С. 2 : фот.

Татарбунарська міська громада

- 834.Витовтова А. Вічна пам'ять і шана воїнам-захисникам [Текст] : [загинув в Донец. обл. **Славенко Вадим** (1986 р. н) - житель с. Білолісся Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-н; загинув під Курдюмівкою Донец. обл. **Шестаков Сергій** (1983 р. н) - мешканець м. Татарбунари Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-н] / Альбіна Витовтова // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 листоп. – С. 1 : фот.

- 835.Віддали життя за Батьківщину [Текст] : [Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на втратила військовослужбовців: **Павла Сандуленка** – жителя с. Білолісся ; **Івана Александрова** – мешканця м. Татарбунари] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 20 лип. – С. 1. : фот. (Герої не вмирають!)
- 836.Герої стають янголами та дивляться на нас з небес [Текст] : [загинув житель с. Дельжилер Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на **Желєв Ілля Ілліч** (12.07.1986 р. н.)] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 26 жовт. – С. 1 : фот.
- 837.Загинув наш Герой, воїн, патріот, захисник України **Олександр Горун** [Текст] : [нар. 06 листоп. 1992 р. в с. Глибоке Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 08 черв. – С. 1 : фот.
- 838.«І нарешті тато повернувся... у назві вулиці» [Текст] : [**Святослав Додон**, піротехнік з Одещини, уродженець с. Нерушай Татарбунар. міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на, загинув розмінуючи деокуповані території Миколаївщини] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 05 жовт. – С. 1 : фот.
- 839.Імена наших земляків назавжди викарбувані в Небеснім Пантеоні Героїв – захисників України [Текст] : [Татарбунар. міськ. ТГ – **Юрій Кіосак**, **Дмитро Михайловський** (с. Білолісся); **Іван Савченко** , **Святослав Додон** (с. Нерушай), **Віктор Половенко**, **Олександр Коваленко**, **Микола Котович** – (м. Татарбунари)] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 лют. – С. 1 : фот.
- 840.Назаренко В. Наші захисники – Герої України [Текст] : [в Татарбунарському БФ «Вітрила дитинства» Білгород-Дністров. р-на відбулася зустріч зі справжнім захисником - В'ячеславом Холодцевим] / **Вікторія Назаренко** // Татарбунар. вісн. – 2023. – 05 жовт. – С. 5 : фот. (Все буде Україна !)
- 841.Ульянкіна М. Повернувся до рідної хати вічною пам'яттю, висіченою на граніті [Текст] : [в Татарбунарах Татарбунар.

міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-на відбулося відкриття пам'ятної меморіальної дошки та перейменування вул. Тимошенка на вул. Олександра Коваленка, Героя, який загинув захищаючи суверенітет України] / Марина Ульяновіна ; фот. Леоніда Семененка // Татарбунар. вісн. – 2023. – 31 серп. – С. 1, 5 : фот. (Герої твої, Україно !)

Тузлівська сільська громада

842. Поклав своє життя за Велику Україну та заради її світлого майбутнього [Текст] : [війна забрала життя Героя Денисюка Дениса Євгеновича (04.07.1987 р.н.) Тузлів. сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-н] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 9 лют. – С. 1 : фот.

843. Імена наших земляків назавжди викарбувані в Небеснім Пантеоні Героїв – захисників України [Текст] : [Тузлів. сіл. ТГ – **Ігор Бурдужа (с. Базар'янка), Денис Денисюк**] // Татарбунар. вісн. – 2023. – 23 лют. – С. 1 : фот.

Успенівська сільська громада

844. Віддав найдорожче, що мав... [Текст] : [загинув мешканець с. Ройлянка Успен. ТГ Білгород-Дністров. р-ну, Станіслав Гаврилуци, йому було 32 р.] // Час. Люди. Події. – 2023. – 9 груд. – С. 2 : фот.

845. І знову біль, і знову втрата... [Текст] : [воїн Нац. гвардії Брязу Василь Васильовий мешканець с. Крива Балка Успен. ТГ Білгород-Дністров. р-ну, загинув у берез. 2022 р. тільки зараз, більше ніж через рік, він повернувся до рідного села, додому] // Час. Люди. Події. – 2023. – 20 трав. – С. 2 : фот.

846. Кожна жінка хотіла б мати такого чоловіка... [Текст] : [загинув уродженець с. Ройлянка Успен. ТГ Білгород-Дністров. р-ну, Церковний Олександр (1985 .р.н.)] // Час. Люди. Події. – 2023. – 19 серп. – С. 2 : фот.

Болградський район

Арцизька міська громада

847. Арцизька громада провела в останню путь Героя України Віталія Додона [Текст] : [Додон Віталій Іванович (24.03. 1976 – 04.01.2023). Був родом з м. Арциз. Поховали Героя на Алеї слави на Арциз. центр. кладовищі] // Арциз. вісті. – 2023. – 21-27 січ. – С.3 : фот.
848. Боролись за наше життя, віддавши своє [Текст] : [знову невимовний сум оповив Арциз. громаду... Її жителі прощалися з мужніми захистиками України. Список.] // Арциз. вісті. – 2023. – 16-22 верес. – С.1 : фот.
849. Тепер з братом у небесному війську [Текст] : [загинув уроженець с. Надєждівка Арцизької ТГ Болград. р-ну Євген Бончев. Молодшого брата, 32-річного Ігоря Бончева, поховали у лютому цього року] // Арциз. вісті. – 2023. – 16 верес. – С.2 : фот.
850. Тринадцятьом бійцям посмертно, присвоять звання «Почесний громадянин Арцизької міської територіальної громади» [Текст] : [список] // Арциз. вісті. – 2023. – 26-31 серп. – С.1 : фот.
851. У Арцизькій громаді родичам загиблих за Україну Героїв вручили посмертні відзнаки [Текст] : [29 серп. під час урочистостей з нагоди Дня пам'яті захисників України. Список загиблих] // Арциз. вісті. – 2023. – 09-15 верес. – С.1 : фот.

Бородинська (нині Буджацька) селищна громада

852. Валиєва Ю. Герои никогда не умирают, в нашей памяти живут [Текст] : [о гибели на фронте из Бородино – Дениса Яковлевича Царана] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 26 мая. – С. 2: фот.
853. Валиєва Ю. Герои никогда не умирают, в нашей памяти живут [Текст] : [о гибели на фронте из с. Новоселовка Бородин. ТГ Болград. р-на – Валерия Трифоновича Соломицкого] / Юлия

Валиева // Знамя труда. – 2023. – 26 мая. – С. 2: фот.

854.Валиева Ю. Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Александр Иванович Крочмарюк (19.07.1986 – 08.11.2023) уроженец с. Новое Тарутино Бород. ТГ Болград. р-н] / Юлия Валиева // Знамя труда. –2023. – 17 нояб. – С. 1: фот.

855.Валиева Ю. Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Виталий Васильевич Волков (15.01.1975 – 21.10.2023) уроженец с. Веселая Долина Бород. ТГ Болград. р-н] / Юлия Валиева // Знамя труда. –2023. – 27 окт. – С. 1: фот.

856.Валиева Ю. Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Николай Георгиевич Головей (01.06.1994 – 10.08.2023) уроженец с. Юрьевка Бород. ТГ Болград. р-н] / Юлия Валиева // Знамя труда. –2023. – 27 окт. – С. 1: фот.

857.Валиева Ю. Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Александр Александрович Похила (07.04.1995 – 08.07.2023) уроженец с. Высочанское Бород. ТГ Болград. р-н] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 14 июля. – С.1 : фот.; 21 июля. – С.2: фот.

858.Валиева Ю. Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Василий Иванович Стратулат(12.01.1996 – 30.09.2023) родился в п. Бородино Бород. ТГ Болград. р-н] / Юлия Валиева // Знамя труда. – 2023. – 6 окт. – С. 1: фот.

Тарутинська (нині Бессарабська) селищна громада

859.Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Сергей Иванович Берник (13.10.1992 – 24.09.2023) уроженец с. Красное Тарутин. ТГ Болград. р-н] // Знамя труда. –2023. – 13 окт. – С. 1: фот.

860.Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Артур Васильевич Грама (22.03.1991 – 11.07.2023) житель п. Тарутино.

Вечная память] // Знамя труда. –2023. – 21 июля. – С. 1: фот.

861.Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Александр Александрович Зеленых (16.01.1985 – 29.03.2022) 3 февр. П. Березино Тарут. громада прощалась с погибшим защитником Украины] // Знамя труда. – 2023. – 10 февр. – С. 1: фот.

862.Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Вячеслав Иванович Казаков (15.10.1991 – 19.07.2023) уроженец с. Подгорное Тарутин. ТГ Болград. р-н] // Знамя труда. –2023. – 28 июля. – С. 1: фот.

863.Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Владимир Васильевич Кондулов (24.06.1992 – 25.03.2023) уроженец с. Березино Тарутин. ТГ Болград. р-н] // Знамя труда. – 2023. – 7 апр. – С. 1: фот.

864.Защитник, пред тобой мы голову склоняем [Текст] : [Иван Петрович Петров (20.01.1992 – 20.03.2023) уроженец с. Березино Тарутин. ТГ Болград. р-н] // Знамя труда. –2023. – 31 авг. – С. 1: фот.

865.Пам'яті героїв - березинців [Текст] : [8 листоп. 2023 р. в с. Березине Тарутин. ТГ Болград. р-ну відкрили мемор. дошку, на честь полеглих воїнів, мегканців Березине] // Знамя труда. –2023. – 17 нояб. – С. 3: фот.

Теплицька сільська громада

866.Наш земляк – Герой України [Текст] : [Указом Президента України № 652/2023 від 29 верес. мешканцю с.Теплиця Теплицької ТГ Білгород-Дністров. р-ну Дмитру Гранчару присвоєно посмертно звання Герой України. Народився в 1982 р. // Час. Люди. Події. – 2023. – 14 жовт. – С. 2 : фот.

Одеський район

Авангардівська сільська громада

867. Авангардівська громада стратила ще одного Героя [Текст] : [Дудніченко Олександр Вікторович (12.02.1991 – 24.08.2023)] // Сучас. Авангард. – 2023. – 28 верес. – С. 1. : фот.
868. Віддали життя за Україну... [Текст] : [у книгу пам'яті загиблих воїнів Авангард. ТГ вписано ще три імені: Ісько Павло Валерійович, Безносюк Дмитро Анатолійович, Тюхтя Сергій Олександрович] // Сучас. Авангард. – 2023. – 23 берез. – С. 3. : фот.
869. Знову болюча втрата... [Текст] : [загинув житель Олег Фролович. Світла і вічна пам'ять] // Сучас. Авангард. – 2023. – 27 жовт. – С. 1. : фот.

Подільський район

Балтська міська громада

870. Про воїна з села Обжиле Леоніда Галайчука [Текст] : [Він загинув у березні 2017 р. при виконанні завдання. Похований 20 берез. 2017 р. у рідному с. Обжиле Балт. ТГ Поділ. р-ну] / Підгот. Любов Кузьменко // Одес. життя. – 2023. – 27 верес. – С. 10 : фот.

Роздільнянський район

871. Ордени «За мужність» - відважним воїнам [Текст] : [Указом Президента України від 24 серпня 2023 р. орденом «За мужність» III ступеня нагороджені в **Роздільнян. міськ. ТГ: Владислав Михайлович Неізнаних** (1992 р. н.), житель с. Парканці, загинув у р-ні пункту Дубове-Василівка Донец. обл.,; **Сергій Вікторович Хмелевський** - житель с. Кам'янка, загинув в м. Бахмут; **Сергій Володимирович Дмитрієв** (1983 р.н.), загинув 21 лют. у р-ні Берхівки Донец. обл.] // Вперед. – 2023. – 29 груд. - 4 січ. - С. 2 : фот. (Герої не вмирають !)

872. Сухий М. Лицарський хрест [Текст] : [жителю с. Єреміївка, Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну, мужньому захиснику України, який зараз перебуває в зоні бойових дій, Анатолію Кравченку нещодавно було вручено почесну нагороду за мужність та відвагу «Золотий хрест»] / Микола Сухий // Вперед. – 2023. – 16-22 черв. – С. 2 : фот. (Будьмо патріотами !)

«Герої не вмирають»

873. Герої не вмирають! **Огородніков Артем. Барланицький Іван** [Текст] : [Артем Леонідович - солдат, житель с. Бринівка (1991 р.н.) Роздільнян. міськ. ТГ; Іван Віталійович (1995 р.н.) – с. Кучурган Лиман. селищ. ТГ **Роздільнян. р-ну**] // Вперед. – 2023. – 31 берез. – 6 квіт. – С. 2 : фот.

874. Герої не вмирають! [Текст] : [загинули відважні воїни-земляки з Роздільнян. р-ну: Магаца Олександр Михайлович (1988 р.н.) с. Новоукраїнка; Фокша Михайло Іванович (1987 р. н. с. Буцинівка); Дмитрієв Сергій Володимирович (1983 р. н., м. Роздільна); Бегара Олександр Леонтійович (1983 р.н.)] // Вперед – 2023 – 3-9 берез. - С. 2 : фот.

875. Герої не вмирають! **Богусевич Віктор** [Текст] : [загинув 15 груд. у бою за Україну Віктор Вікторович (1971 р.н.) - житель с. Степове Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 29 груд. - 4 січ. - С. 2 : фот.

876. Герої не вмирають! [Текст] : [Неізнаних Владислав (житель с. Парканці Роздільнян. міськ. ТГ); Вибойченко Дмитро (житель с. Вакулівка Роздільнян. міськ. ТГ); Бойко Євген (житель с. Марківка Степанів сіл. ТГ) Роздільнян. р-ну] // Вперед – 2023 – 17-23 берез. - С. 2 : фот.

877. **Герої не вмирають !** [Текст] : [Бойко Євгеній (7.02.1993-06.03.2023. (Роздільнян. р-н). Навіки 30...Загинув під час виконання бойових завдань у м. Вугледар Донецької обл.] // Вперед. – 2023. – 8 груд. – С. 2. : фот. (спецвипуск Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на)
878. **Герої не вмирають! Бойко Юрій** [Текст] : [Виноградарський старостинський округ Роздільнян. міськ. ТГ провів в останю путь Бойка Юрія Вікторовича] // Вперед. - 2023. – 13-19 жовт. – С. 3. : фот.
879. **Герої не вмирають! Очереднов Роман. Гіжица Олександр** [Текст]:: [Роздільнян. р-н: Роман (17.07.1995-19.10.2022) – житель с. Яковлівка Степанів. сіл. ТГ; Олександр – житель м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ] // Вперед. – 2023. –5-11 трав. – С. 2 : фот.; 8 груд. – С. 2. : фот. (спецвипуск Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на)
880. **Герої не вмирають! Главчев Сергій** [Текст] : [загинув Сергій під час авіаудару по казармі у м. Миколаїв 18 берез. 2022 р. Сержант родом з Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед – 2023 – 6-12 січ. - С. 3 : фот.
881. **Герої не вмирають! Гриценя Олександр** [Текст] : [29 р. Герой загинув 6 лют. на Донец. напрямку. Молодший сержант мешканець с. Яковлівка Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед – 2023 – 17-23 лют. - С. 2 : фот.
882. **Навіки 29- кінець життя** [Текст] : [6 серп. минуло пів року, як пішов у Вічність, захищаючи нашу Батьківщину, Гриценя Олександр Анатолійович (28.09.1993 р. – 6.02.2023 р. Роздільнян. р-н] // Вперед. – 2023. – 4-10 серп. – С. 2 : фот.; 8 груд. – С. 2. : фот. (спецвипуск Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на)
883. **Герої не вмирають ! Детков Костянтин** [Текст] : [загинув захисник, житель смт Лиманське Лиман. селищ. ТГ Роздільнян.

р-ну – Костянтин Дмитрович (1996 р. н.)] // Вперед. – 2023 – 1-7 верес. – С. 2 : фот.

884.Герої не вмирають! **Дівізінюк Максим** [Текст]: [Роздільнян. міськ. ТГ **Роздільнян. р-ну** «на щиті» зустріла загиблого земляка-Героя Максима Олександровича (1990 р. н.)] // Вперед. – 2023. – 9-15 черв. – С. 3 : фот.

885.Герої не вмирають ! [Текст] :[**Роздільнян. р-н:** Роздільнян. міськ. ТГ **Дмитрієнко** Юрій Олександрович (1985 р.н.) м. Роздільна, **Федоров** Олексій Володимирович (1978 р.) – с. Новоукраїнка] // Вперед. – 2023. – 10-16 листоп. – С. 3 : фот.

886.Герої не вмирають! Єлегечев Сергій [Текст] : [з Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед – 2023 – 17-23 лют. - С. 2 : фот.

887.Герої не вмирають! **Єпішко Віталій** [Текст] : [17 січ., 2023 р. загинув наш земляк, житель м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ] // Вперед. – 2023. – 3-9 листоп. – С. 2 : фот.

888.Герої не вмирають ! **Калаус Олександр** [Текст] : [Олександр Володимирович (12.08.2001-10.11.2023) житель с. Новокрасне Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 17-23 листоп. – С. 3. : фот. ; 8 груд. – С. 2. : фот. (спецвипуск Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на)

889.Герої не вмирають ! **Книш Олександр. Показанов Руслан** [Текст] : [віддали своє життя за Батьківщину жителі с. **Щербанка** **Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну** Книш О. І. (1990 р.н.), Показанов Р. Г. (1978 р. н.)] // Вперед. – 2023. – 28 лип. - 3 серп. - С. 2 : фот.

890.Герої не вмирають ! [Текст] : [Краснобай Юрій (18.08.1985-28.02.2023) (Роздільнян. р-н). Навіки 37...Загинув під час виконання бойових завдань у районі населеного пункту Оріхово-

Василівка Донецької обл.] // Вперед. – 2023. - 8 груд. – С. 2. : фот. (спецвипуск Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на)

891. Герої не вмирають! [Текст] : [Краснобай Юрій – загинув земляк родом з с. Яковлівки Степанів сіл. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед – 2023 – 10-16 берез. С. 2 : фот.
892. Герої не вмирають ! **Куліш Дмитро** [Текст] : [Дмитро Валерійович (1988 р.н.) житель с. Нові-Чобручі Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 17-23 листоп. – С. 3. : фот.
893. Герої не вмирають ! **Кучеренко Денис** [Текст] : [загинув захисник, житель с. Степанівки Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-ну – Денис Денисович (12.03.1990 – 9.08.2023)] // Вперед. – 2023 - 18-24 серп. – С. 2 : фот. ; 8 груд. – С. 2. : фот. (спецвипуск Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-на)
894. Буковська Н. «Він би і без повістки пішов воювати ...» переконані мати і сестра загиблого **земляка-Героя Аміра Ліпчака** [Текст] : [історія ст. солдата резерву, навідника 3-го відня мор. піхоти 1-го взводу мор. піхоти 2-ї роти мор. піхоти в/ч А3821 Аміра Ліпчака (загинув 18 берез. 2022 р. в казармі мор. піхоти ВМС ЗСУ в м. Миколаїв)] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. – 1-7 груд. – С. 3. : фот. (Пам'яті Героїв Роздільнянщини)
895. Герої не вмирають ! **Олександр Лугових** [Текст] : [загинув Олександр Володимирович (1991 р.н.) воїн, мешканець смт Лиманське Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. - 15-21 груд. – С. 3. : фот.
896. Буковська Н. «Уві сні я побачила свій прапор» [Текст] : [розповідь про загиблого земляка-Героя, мешканця с. Белилове Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-на **Олександра Магаца**, який загинув 17 лют. 2023 р.] / Наталія Буковська // Вперед. – 2023. – 3-9 листоп. – С. 3 : фот. (Пам'яті Героїв Роздільнянщини)

- 897.Герої не вмирають ! **Медведь Станіслав** [Текст] : [загинув Станіслав Іванович (1969 р.) мешканець с. Петро-Євдокіївка Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 4-10 серп. – С. 2 : фот.
- 898.Герої не вмирають! Немна Павло [Текст] : [земляк – Герой загинув в м. Бахмут Донец. обл., житель м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ. Роздільнян. р-ну] // Вперед – 2023 – 24-30 берез. - С. 3 : фот.
- 899.Герої не вмирають ! **Осауленко Юрій** [Текст] : [загинув Юрій Володимирович під час виконання бойового завдання в Херсон. обл., родом з сел. Лиманське Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 4-10 серп. – С. 2 : фот.
- 900.Герої не вмирають! **Панченко Валентин** [Текст] : [Валентин (1996 р. н.) житель смт Лиманське Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. - 2023. – 13-19 жовт. – С. 3. : фот.
- 901.Герої не вмирають ! **Перепелиця Олександр** [Текст] : [загинув захисник, житель м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну – Олександр Олександрович (1997 р. н)] // Вперед. – 2023 – 8-14 верес. – С. 2 : фот.
- 902.Герої не вмирають! **Пітоня Володимир** [Текст]: [Володимир Олегович – ст. солдат, житель м. Роздільна (1999 р.н.) Роздільнян. міськ. ТГ; **Роздільнян. р-ну**] // Вперед. – 2023. –21-27 квіт. – С. 2 : фот.
- 903.Герої не вмирають! **Полевік Олександр** [Текст]:: [перестало битися серце військовослужбовця Олександра (1989 р.н.) - жителя м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ **Роздільнян. р-ну**] // Вперед. – 2023. – 26 трав. – 1 черв. – С. 2 : фот.
- 904.Герої не вмирають! Послушний Олександр [Текст] : [загинув солдат, житель с. Кучурган Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-на,

під час ракетного обстрілу 26 січ. с. Усатове Одес. обл.] // Вперед – 2023 - 3-9 лют. - С. 3 : фот.

905. Герої не вмирають ! **Ракович Сергій** [Текст] : [Сергій Олександрович (1981 р.н.) житель с. Щербанка Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну] // Вперед. – 2023. – 17-23 листоп. – С. 3. : фот.

906. Минулими вихідними Роздільнянська громада попрощалася з двома своїми Героями. Не можливо описати гіркоту втрати рідних і близьких, не можливо підібрати слова ненависті до клятого ворога, який забирає життя наших співвітчизників... [Текст] : [Хмелевський Сергій Вікторович (с. Кам'янка) і Романенко Денис Олександрович (с. Кошари)] // Вперед – 2023 – 20-26 січ. – С. 2 : фот.

907. Заблудняк Л. «Дитино, я тебе не знав, але низько вклоняюсь тобі до землі ...» [Текст] : [історія життя земляка-Героя, військового **Дмитра Ситнікова** (12 серп. 1992 – 15 серп. 2022) - жителя с. Виноградівка Лиман. селищ. ТГ, ст. матроса, водія розвідувального від-ня мор. піхоти] // Лариса Заблудняк // Вперед. – 2023. – 29 груд. - 4 січ. - С. 3 : фот. (Пам'яті Героїв Роздільнянщини)

908. Герої не вмирають! **Спільчак Руслан** [Текст]: [Роздільнян. р-н: військовослужбовець Руслан (1987 р.н.) - житель м. Роздільна Роздільнян. міськ. ТГ] // Вперед. – 2023. – 12-18 трав. – С. 2 : фот.

909. Герої не вмирають! **Тимошенко Євген** [Текст]: [Євген Володимирович (1973 р. н.) – житель с. Кучурган Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-на] // Вперед. – 2023. – 6-12 жовт. – С. 3. : фот

910. Заблудняк Л. Навіки 21... [Текст] : [бесіда про нашого земляка-Героя **Олега Умальнова** з його мамою Тетяною Юріївною] (с. Кучурган Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну] / Лариса Заблудняк // Вперед. - 2023. – 20-26 жовт. – С. 2. : фот.

911.Герої не вмирають ! Посмертна нагорода Михайлу Фокші за мужність та самовідданість [Текст] : [Героя **Михайла Івановича Фокшу** (1987-2023) згідно з Наказом від 21.02.2023 р. № 361, нагороджено почесним нагрудним знаком Головнокомандувача ЗСУ «Сталевий хрест» (посмертно) (Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-н] // Вперед. – 2023. – 4-10 серп. – С. 2 : фот.

912.Герої не вмирають ! **Шасєвський Сергій** [Текст] : [загинув захисник, житель с. Балкове Роздільнян. міськ.ТГ Роздільнян. р-ну – Сергій Валерійович (1980 р. н.)] // Вперед. – 2023 – 25-31 серп. – С. 2 : фот.

913.Герої не вмирають! Шокот Ігор [Текст] : [Ігор Васильович (1983 р.н.) – житель с. Щербанка Лиман. селищ. ТГ Роздільнян. р-ну // Вперед. – 2023. – 7-13 квіт. – С. 3 : фот. (79 років тому)

914.Герої не вмирають! **Юрку Сергій** [Текст]: [загинув внаслідок вибухової травми військовослужбовць Сергій Деомідович - житель с. Калантаївка Роздільнян. міськ. ТГ **Роздільнян. р-ну**] // Вперед. – 2023. – 2-8 черв. – С. 3 : фот.

* * *

915.Посмертна нагорода за мужність та героїзм **Володимиру Пітоні** [Текст] : [згідно з Указом Президента України Володимира Зеленського від 18.07.2023 року №433, нагороджено почесним нагрудним знаком Президента України «За мужність» 3-го ступеня (посмертно) (Роздільнян. міськ. ТГ)] // Вперед. – 2023. – 22-28 груд. – С. 2 : фот. (Герої не вмирають)

Затишанська селищна громада
«Загинули захищаючи кожного з нас»

916.Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [Віталій Миколайович Пуя, уродженець с. Торосова Затишан. ТГ

Роздільнян. р-н (5.07.1979 – 14.05.2023)] // Новинар. – 2023. – 20 трав. – С. 1 : фот.

917.Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [загинув Андрій Михайлович Табора з с. Торосове Затиш ТГ Роздільнян. р-ну] // Новинар. – 2023. – 30 груд. – С. 1 : фот.

918.Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [загинув Віталій Романович Палій з с. Затишшя Затиш. ТГ Роздільнян. р-н] // Новинар. – 2023. – 30 груд. – С. 1 : фот.

919.Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [Затиш. ТГ Роздільнян. р-н] житель с. Перехрестове від отриманих на війні поранень у шпиталі помер В'ячеслав Олександрович Губернатор] // Новинар. – 2023. – 9 груд. – С. 1 : фот.

920.Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [навіки 33-річним залишиться в нашій пам'яті житель с. Затишшя, Олександр Сергійович Чайковський Затишан ТГ Роздільнян. р-н] // Новинар. – 2023. – 6 трав. – С. 1 : фот.

921.Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [19 верес. 2023 р. загинув житель с. Перехрестове Затишан. селищна рада Роздільнян. р-ну – Олександр Вікторович Васильєв] // Новинар. – 2023. – 30 верес. – С. 1 : фот.

Захарівська селищна громада
«Загинули захищаючи кожного з нас»

922.Валентинова М. «Я не з тих, хто буде ховатися!» – з цими словами став на захист України мар'янівець Олексій Закревський [Текст] : [уродженець с. Мар'янівка Захар. ТГ Роздільнян. р-н. Він загинув на Миколаївщині внаслідок рос. авіаудару] / М. Валентинова // Новинар. – 2023. – 29 квіт. – С. 2 : фот.

923. Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [Андрій Антонович Баланеску із с. Захарівка Захарів. ТГ Роздільнян. р-н] // Новинар. – 2023. – 11 листоп. – С. 1 : фот.
924. Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [Захарів. ТГ втратила ще одного вірного сина України – Петра Степановича Джула] // Новинар. – 2023. – 9 груд. – С. 1 : фот.
925. Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [17 верес. 2023 р. загинув житель с. Йосипівка Захар. ТГ Роздільнян. р-н – Павло Станіславович Бекильмеєр] // Новинар. – 2023. – 30 верес. – С. 1 : фот.
926. Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [с. Йосипівка і вся Захар. громада прощалася з Дмитром Івановичем Кілієнком] // Новинар. – 2023. – 15 квіт. – С. 1 : фот.
927. Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [з с. Новопавлівка Захар ТГ Роздільнян. р-н – Ігор Михайлович Атаман] // Новинар. – 2023. – 3 черв. – С. 1 : фот.
928. Загинули захищаючи кожного з нас [Текст] : [Сергій Анатолійович Квасняк, житель селища Захарівка Захар. ТГ Роздільнян. р-н] // Новинар. – 2023. – 18 берез. – С. 1 : фот.
929. І знову біль і знову втрати ... [Текст] : [Гричук Дмитро Миколайович, житель с. Балашове Захар. ТГ Роздільнян. р-н] // Новинар. – 2023. – 25 лют. – С. 1 : фот.
930. У пам'ять про 19 героїв громади [Текст] : [у Захарівці продовжують відкривати меморіальну дошки землякам, полеглим на російсько-українській війні] / Підгот. Юрій Федорчук // Новинар. – 2023. – 1 листоп. – С. 11 : фот.

Показчик імен

Абрикосов А. 662
Авксентьєва Г. 615
Азуле О. 202
Акімова Ю. 699, 703
Алексеева Д. 10, 651
Александров І. 835
Алмазян А. 117, 607
Алмазян Р. 433
Амельченко Ю. 33
Амчиславський Е. 494
Андросова Т. 2 -4, 79
Андрушко Ю. 809
Анейчук Н. П. 5
Аршер І. 817
Асєєв С. 27
Атаман І. 927
Атлас Д. 572

Бабенко А. 214, 256
Бажан О. 647-649
Баланеску А. 923
Балінський В. 402
Барабаш С. 303
Бараненко Н. 262
Барланицький І. 873
Бачинська О. 647-650
Бегара О. 874
Безносюк Д. 868
Безредка А. 602
Бекильмеєр П. 925
Бельбенко Д. 590
Бербер Г. 641, 642
Бернардацци А. 606
Берник С. 859
Бірюкова І. 29
Білоусова Л.Г. 81
Бірзула В. 597

Бірюкова І. 5, 11, 12, 598
Богатський А. 604
Богусевич В. 875
Бойко Д. 360, 591
Бойко Є. 876, 877
Бойко Ю. 877
Бойченко О. 367
Большакова В. 73, 74, 601
Бондаєва А. 707
Бончев Є. 849
Бончев І. 827
Бородатенко О. 368
Боррель Ж. 210
Бот О. 684
Ботев Х.
Боянжу В. 41
Бричак Я. 55
Брухаль В. 94, 115, 116
Бряза В. 845
Бугор С. 291
Букач В. М. 1
Буковська Н. 172, 177, 217,
218, 250, 345, 435, 546,
559, 569, 721, 722, 736,
894, 896
Булгакова О. 2, 3, 8, 9, 79
Бур'ян Л. 6
Бурба М. 418
Бурд Б. 582
Бурдужа Є. 815
Бурдужа І. 453, 805, 843
Бушинський А. 697

Валентинова І. 616
Валентинова М. 303, 922
Валиєва Ю. 158, 159, 283-
289, 705, 744, 852-858

- Вансгорт Б. 328
 Васил'єв Олег 822
 Василенко В. 535
 Василишин О. 570
 Васильєв О. 921
 Вахновський Я. 811
 Велика А. 13
 Величко С. 265
 Вербицький Д. 819
 Вєлев Б. 534
 Вибойченко Д. 876
 Витко-Присяжнюк Я. 179
 Витовтова А. 834
 Вінцковський Т. 650
 Владимирский О. 19, 28,
 31, 37, 38, 101, 119,
 122, 145, 148, 150, 152,
 162, 164, 439, 459, 461,
 468, 476, 491, 495, 498,
 502-509, 513-518, 520,
 522, 523, 527, 573
 Вовк Г. 85
 Водолазкін О. 824, 833
 Войцеховський З. 344
 Волков А. 805, 807, 855
 Волошенков Б. 408
 Волошинська Н. 7,
 Ворошнін М. 804
 Вторенко І. 259
 В'ялов О. 175, 176

 Гаварняну Ф. 214
 Гавдзінський А. 612
 Гаврилуца С. 844
 Гайдаєнко В. 167
 Гайдаржи М. 478
 Гайдаржі В. 391
 Галайчук Л. 870
 Галяс О. 494
 Ганган В. 290, 292, 563-
 565,
 Ганган Ю. 321, 472, 535,
 723
 Ганзій А. 411
 Ганська О. 54, 55, 68
 Гафинец П. 107
 Геник В. 15-18, 598, 735
 Георге В. 214
 Гергінова Д. 403
 Гіжица О. 879
 Главчев С. 880.
 Глущенко А. 334, 673, 737,
 Гогоуленко О. 649
 Головаті Д. 804
 Головей Н. 856
 Головко В. 805, 812
 Головченко О. 674
 Голубовский Е. 161, 380,
 583-586, 626-630
 Гоманюк В. 118.
 Гончарук Г. 577
 Гончарук Т. 650
 Гордійчук М. 672
 Городецький Ю. 531, 725
 Горун О. 837
 Горшкова Л. 355
 Грабова Н. 327
 Градинар Ю. 361
 Грама А. 860
 Гранчар Д. 866
 Грибенюк О. 331
 Гриценя О. 881, 882
 Гричук Д. 929
 Грушецкий В. 183
 Губа М. 674
 Губарь О. 583-586
 Губернатор В. 919
 Гудима М. 19, 34, 84, 87,
 97, 98, 119-123, 424,
 434, 458, 459, 463, 466-

468, 473, 486, 495-498,
502-508, 512-518, 521-
523, 526, 527, 532, 574,
Гулько Г. 350
Гуткан І. 293
Гутцайт В. 206
Гуцул С. 579
Гуцулюк К. 484, 485

Даневич-Потафеева Т. 142
Дегтярьов І. 179
Делік Т. 294
Деменюк Е. 627
Денисенко О. 338
Денисюк Д. 453, 805, 842,
843
Дердуг С. 833
Дерев'янка Б. 38, 160, 440
Дерменжі І. 675
Детков К. 883
Джинглюк О. 649
Джула П. 924
Дівізінюк М. 884
Діденко Г. 337, 454, 568
Дідух С. 20, 69, 70, 244,
352, 354, 363
Дмитренко Ю. 447
Дмитрієв С. 260, 871, 874
Дмитрієнко Ю. 885
Добринін В. 350
Добриніна О. 347, 360
Доброжан А. 364
Добролюбський А. О. 81
Добрякова О. 124
Довженко О. 613
Додон В. 847
Додон С. 805, 838, 839
Драгульська С. 365
Дудніченко О. 867
Дукова Д. 21, 35-39, 88,

160, 162, 203, 204, 474,
575, 576
Думбрава А. 165
Думиника І. 590

Евтуховская Н. 717
Евчев Ф. 603
Еллеманн-Єнсен Я. 211
Ерошенко Н. 590 ,

Єлегечев С. 886
Єнаке Дж. 649
Єпішко В. 887
Єпур А. 47

Жакун О. 175, 176
Жданов Д. 576, 593, 643,
644, 729
Ждаха А. 610
Желєв І. 836
Женевская Ю. 628

Забіянов Є. В. 8
Заблудняк Л. 113, 181, 305,
323, 346, 479, 480, 607,
907, 910
Зайковская Т. 590
Зайцев С. 123
Закерничний А. 573
Закіпна Г. 588
Закревський О. 922
Запорожан В. 805, 812
Зарицкий Б. 141
Зеленський В. 211, 213
Зеленых А. 861
Зімін В. 550, 555
Зубак Т. 364
Зубарєв О. 324, 329, 330
Зубицький В. 470

- Инзов И. 652
 Ищук И. 53, 381
- Иванов Е. 810
 Иванова Т. 23, 422
 Иванченко А.В, 5
 Ісько П. 868
 Іщенко С. 451, 562, 727
 Іщук І. 125, 633
- Кабак О. 56, 361
 Казаков В. 862
 Калаус О. 888
 Калининский М. 538
 Калін І. 57, 367
 Каминский И. 380
 Канівець О. 435
 Карпенко С. 805, 812
 Катеринка С. 676
 Качковський С. 325
 Квасняк С. 928
 Килимник Н. 716
 Кириленко А. 649
 Кисловская Е. 143
 Кичук Л. 368
 Кілієнко Д. 926
 Кіосак Ю. 805, 839
 Кіпер О. 248, 253
 Кіріак С. 57
 Кірова О. 347
 Кірчиогло П. 297
 Клейн П. 447
 Клейнбурд В. 29
 Кликова Н. 163
 Клим Л. 369
 Книш О. 889
 Кобильніков О. Б. 418
 Кобилюк О. 597
 Кобылянская О. 495
 Коваленко А. 567
- Коваленко О. 805, 839
 Коваль Ю. 318
 Ковальчук В. 298
 Козирод І. 95
 Колебошин В. 347, 350
 Колесник А. 708
 Колобова Р. 587
 Колович І. 450
 Колопенюк М. 221
 Колот Г. 185
 Комисаренко С. 492
 Кондрацкий В. 590
 Кондулов В. 863
 Корень А. 339
 Корінь А. 58, 106, 126, 685, 810
 Коробчук А. С. 645
 Корольченко В. 748
 Косач-Квітка Л. 620
 Костянук М. 814
 Кот В. 555
 Котова М. 182, 455, 663, 746
 Котович М. 805, 839
 Кохрихт Ф. 583-586
 Кравцова А. 327
 Кравченко А. 872
 Кравченко О. 828, 833
 Кракалія Р. 25-26, 40, 127-129, 173, 423, 490, 499, 500, 608, 609
 Крамаренко В. 822
 Краснобай Ю. 890, 891,
 Красножон А. 34, 574
 Красовицкий А. 574
 Красовицький О. 58, 429
 Крецу Д. 533
 Крохмаль В. 580
 Крочмарюк А. 854
 Круглов А. 646

Крутецький О. 821
Ксєнин О. 132
Ксєнін О. 634
Кубраков О. 254
Кудлач В. 85, 89, 90, 95,
130, 131, 452, 470
Кузьменко Л. 71, 183, 184,
394, 624, 716-719, 870
Кузьмін Р. 823
Кулеба Д. 212
Куліш Д. 892
Кучеренко Д. 893
Кушнеренко С. 829
Кушнір В. 598

Лаврека-Кайкулина К 351
Ларс Локке Расмуссен 211
Ласкевич О. 4, 9, 79
Левкович С. 99, 133-136
Левчук В. 590
Лейфер О. 125
Лекарь Г. 718
Липа Ю. 616
Липтуга И. 583-586
Лисаченко Л. 177
Лисиця О. 114
Лисюк Н. 613
Ліндл І. 686
Ліптуга Т. 588
Ліпчак А. 894
Логвинюк В. 395
Лончак О. 370
Лугових О. 895
Луценко О. 310
Людвик О. 418

Магаца О. 874, 896
Мазур П. 485
Майнич В. 225, 3009, 419
Максименко Т. 682

Максимчук В. 538
Малакий Н. 272
Малюк В. 310, 356, 412,
Мамонтов В. 425
Мамчак М. 617
Марусик О. 832
Марченко М. 252
Марьина Г. 52, 82, 83, 86,
96, 100, 101, 137 – 152,
382, 460, 461, 475, 509,
519, 520

Маслинкова А. 700
Маурер М. 478
Медведь С. 897
Менсон К. 337
Мететелов. Д. 60
Милкис Ю. 469
Михайлик Ю. 629
Михайлов В. 566
Михайловський Д. 805,
839
Мовчан В. 539
Мрук М. 70
Мукієнко А. 59

Назаренко В. 840
Назарчук И. 103
Наквашина Д. 138
Наконечний О. 178
Недбай П. 184
Неізнєстних В. 260, 871,
876
Немна П. 898
Непомяща О. 76
Новаченко Г. 560
Ноздрін О. 246
Носаченко А. 326
Носуленко В. 348

Огородніков А. 873

Озерянська І. М. 81
Олейник С. 619
Ололенко С. 375
Онишко С. 94
Онищенко А. 360
Осауленко Ю. 899
Осійчук О. 319
Остапенко Л. 63, 349, 697
Очереднов Р. 879

Павліченко В. 577
Павлова С. 52, 82, 84, 87,
121, 138-143, 146, 149,
151, 382, 458, 467,
Павлюк Л. 581
Павлюк С. 820
Палій В. 918
Пантась С. 373
Панченко В. 900
Парпуланський С. 696
Пеликан Б. 732
Перепелиця О. 901
Перстньов І. 450, 664-671
Перфецький Л. 733
Петров І. 864
Петров О. 214
Петровский А. 436
Пітоня В. 902, 915
Плотний О. 812
Погрібна О. 153.
Показанов Р. 889
Полевік О. 903
Полищук В. 29, 748
Поліщук В. 525
Половенко В. 805, 839
Послушний О. 904
Похила А. 857.
Привалова Н. 379
Приходько А. 569
Приходько С. 311, 802

Прокопенко О. 84
Пташенко В. 806
Пуй М. 916
Работин Ю. 425
Работін Ю. 578
Райков А. 529
Райчева В. 341, 679
Ракович С. 905
Рибін П. 62, 124, 126
Різників О.С. 5
Різников О. 23
Різникова Я. 43-46, 471,
487
Романенко Д. 906
Романенко Т. 140
Романова О. 51.
Рубльова О. Ю. 81
Руденко Л. 540
Русев І. 399
Руснак В. 187
Рухомовський І. 659
Савоскіна К. 803
Савченко В. 647, 648, 730
Савченко І. 805, 839
Савченко С. 153
Сандуленко С. 835
Санін О. 488
Сапожников І. 590
Сапожников І. 686
Сергеев П. 109, 342
Серьогіна А. 568
Серый А. 404
Сєдих Т. 114
Семикіна С. 588
Сербінова А. 359
Сидоренко В. 348
Синельников А. 86, 96-98,
123, 133, 135, 136,

- 144, 147, 383, 486
 Сирбу Ю. 683
 Ситніков Д. 907
 Сіміцар В. 223, 397
 Скилова С. 52
 Скорохватава А. 7,.
 Славенко В. 834
 Славова Т. 63
 Сліпченко С. 317
 Смаль П. 817
 Смолянець С. 825, 826
 Собко В. 457
 Солодова В.В. 81
 Соломицкий В. 853
 Сорокина И. 48, 166, 187,
 400, 401, 430, 432, 442-
 449, 462, 501, 557-558,
 571, 572, 599, 600, 602,
 604- 606, 610, 614, 620-
 622, 654-661, 731, 732,
 734, 737
 Спанчак Т. 7
 Спільчак Р. 908
 Спориш Н. 105
 Станиславов О. 636
 Станіславів О. 31
 Станіславов О. 635, 637
 Стоянов В. 441
 Стоянова А. 240
 Стоянова І. 60
 Стратулат В. 858
 Стратулат Г. 479
 Страутман Л. 139
 Ступаченко Т. 2, 3
 Стягайло В. 30
 Суслов О. 91, 160, 164,
 170, 383, 384, 427, 439,
 476, 481, 491, 638, 749-
 801
 Сухаревська Т. 681
 Сухарський О. 830, 833
 Сухий М. 261, 872
 Сухина В. 214, 344
 Сушинський Б. 6, 589
 Табора А. 917
 Таганский В. 65, 299, 328,
 701
 Тарасенко А. 148
 Терзивец А. 107, 603, 709,
 652, 702
 Терлюга А. 568
 Тимохін О. 808
 Тимошенко Є. 909
 Тимчик В. 320
 Тихонова В. 111
 Тітова Г. 267
 Тодорова С. 376
 Трапідина К. 334
 Тригуб О. 647, 648
 Трубніков М. 474
 Тувіченко С. 347, 350
 Туренко Є. 92, 493
 Турченко І. 674
 Тяхтя 868
 Українка Л. 77, 618, 623
 Ульяновіна М. 67, 68, 80,
 124, 267, 334, 416, 441,
 478, 537, 541, 639, 678,
 841
 Умальнонов О. 910
 Умніков В. 561
 Уточкин С. 661
 Утьосов Л. 529
 Файтельберн-Бланк В. 730
 Фаріонова Н. 180
 Федоров А. 155, 156, 385,
 542

Федоров О. 885
Федоров Т. 677
Федорова Н. 123
Федорчук Ю. 112, 437,
624, 715, 720, 726, 930
Фетісова М. 49
Филиппова Е. 152
Філіппова О. 215, 428, 465,
483, 488, 510, 51, 528
Фокша М. 874, 911
Фредеріксен М. 211, 213
Фролович О. 869
Фучіджи Н. 300

Хабиняк Ю. 218
Хаборський А. 813
Хасин А. 427
Хлищенко О. 224
Хмелевський С. 260, 871,
906

Холодцев В. 840
Хомиженко М. 188
Хорошилова В. 489

Царан Д. 852
Церковний О. 846
Цолін Д. 175, 176

Чайковський О. 920
Чебан Д. 110
Чебан С. 398
Чеботаєв О. 831, 833
Черненко К. 2, 3, 4, 79
Черненко О. 174
Чернів С. 296
Чернишев Б. 680
Чорний П. 530

Шаєвський С. 912
Шалашна О. 388

Шарафаненко М. 249
Шевченко А. 687
Шевченко Е. 386
Шевченко О. 387
Шевченко Т. 622, 625
Шелестович І. С. 6
Шестаков С. 834
Шехтер Г. 447
Шкодовська Л. 186
Шовкалюк В. 315
Шокот І. 913
Шульце С. 343
Шупта Д. 615
Щипківський Г. 422, 423

Эрлих Д. 97

Юрку С. 914

Яблонська А. 490
Яворська О. 93
Яневський Д. 22
Янкевич В. 378
Яровенко А. 818
Ясіна Ю. 171

Показчик географічних назв

Авангард, смт. (Авангардівська селищ. ТГ, Одеський р-н)	206, 248, 352, 711
Алексеевка, с. (Поділ. р-н)	184
Ананьїв, м. (Ананьївська міськ. ТГ, Подільський р-н)	715, 720
Арциз, м. (Арцизька міськ. ТГ, Болградський р-н)	107, 108, 109, 421, 847
Афганістан	745
Базар'янка , с.(Тузлів. Сіл. ТГ., Білгород-Дністров. р-н)	843
Бакша, с. (Савран. ТГ Поділ р-н)	186
Балашове, с. (Захарів. ТГ, Роздільнян. ТГ)	929
Балкове, с. (Роздільнян. ТГ, Роздільнян. р-н)	912
Балта, м. (Балтська міськ. ТГ, Подільський р-н)	174
Баннівка, с. (Василів. Сільк. Г, Болград. р-н)	398
Бахмут, м.	810
Баштанівка, с. (Татарбунар. Міськ. ТГ Білгород-Дністров. р-н)	441
Белилове, с. (Роздільнян. ТГ Роздільнян. р-н)	896
Белград, м. (Сербія)	563
Березино, селищ. (нині Соборне Бессараб. Селищ. Г Болград. р-н)	699, 861, 863-865
Білгород-Дністровський р-н	338, 805, 812, 833, 834
Білгород-Дністровський, м. (Білгород-Дністровська міськ. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	236
Білолісся, с. (Татарбунар. Міськ. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	80, 835, 839

Болград, м. (Болградська міськ. ТГ, Болградський р-н)	542
Бородіно, с. (нині Буджак, Буджац. ТГ Болград. Р-н)	858
В'єтнам	475
Веселая Долина, с. (Бород. ТГ Болград. Р-н)	855
Введенка, с. (Саратська селищ. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	680, 827, 831,
Великомихайлівка, селищ. (Великомихайлівська селищ. ТГ, Роздільнянський р-н)	726
Виноградівка, с. (Арциз. міськ.ТГ, Болград. р-н)	689
Виноградівка, с. (Линанська ТГ Роздільнян. р-н))	907
Главані, с. (Арциз. міськ. ТГ, Болград. р-н)	690
Глибоке, с (Татарбунар. Міськ. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	837
Данія	211, 213, 216, 328
Делень, с. (Арциз. міськ ТГ Болград. р-н)	63
Дельжилер, с. (Татарбунар. міськ. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	478, 603, 836,
Дивізія, с.(Дивізійська сіл. ТГ, Білгород-Дністров. р-н)	674, 805, 807
Дніпро, м.	530
Долинка, с. (Сарат. селищ.Г, Білгород-Дністров. р-н)	832
Естонія	216
ЄС	210

Єреміївка, с (Роздільнян. міськ. ТГ Роздільнян. р-ну)	366, 872
Загрей, м. (Хорватія)	564
Задунайвка, с. (Арциз. міськ. ТГ, Болград. р-н)	692
Затишша, смт. (Затишанська селищ. ТГ, Роздільнянський р-н)	918, 920,
Захарівка, с. (Захарівська селищ. ТГ, Роздільнянський р-н)	214, 923, 928, 930
Зоря, с. (Саратська селищ. ТГ, Білгород- Дністровський р-н)	60
Ізмаїл, м. (Ізмаїл. Міськ. ТГ, Ізмаїльський р-н)	707
Ізраїль	83
Ілічанка, с. (Красносільська сіл. ТГ, Одеський р-н)	177
Ісландія	216
Йосипівка, с. (Захар. ТГ, Роздільнян. р.-н.)	925, 926
Калантаївка, с. (Роздільнян. міськ. ТГ, Розділян. р-н)	479, 914
Кам'янське, с. (Арциз. міськ. ТГ, Болград. р-н)	693
Кодима (Кодимська міськ. ТГ, Подільський р-н)	183, 394, 719
Костянтинівка, с. (Кулевчан. ТГ Білгород- Дністров. р-н)	810
Красне, с. (Бессараб. Селищ. ТГ, Болград. Р-н)	297, 859
Крива балка, с. (Успен.ТГ, Білгород- Дністров. р-н)	845
Кулевча, с. (Кулев. Сіл. ТГ, Білгород- Дністровський р- н)	369

Кучурган, с. (Лиманська селищ. ТГ, Роздільнян. р-ну)	323, 904, 909, 910
Латвія	216
Лиманське, селищ. (Лиман. Селищ. ТГ Роздільнян. р-н)	883, 895, 900
Литва	216
Ліверпуль	46
Люксембург, м.	155
Мале, с. (Дачнен. Сіл. ТГ Одес. р-н)	569
Мар'янівка, с.(Захарівська селищ. ТГ Роздільнян. Р-н)	922
Маразліївка, с. (Дивіз. Сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-н)	806
Марківка, с. (Степанів. ТГ Роздільнян. р-н)	472, 725
Миколаїв, м.	590
Михайлівка, с. (Саратськ селищ. ТГ Білгород-Дністров. р-н)	682, 826
Молдова	590
Надежда, с. (Плахтиев. ТГ Белгород-Днестр. р-н)	339
Надеждівка, с. (Арциз.ТГ, Болград. р-н)	849
Нерушай с., (Татарбунар. міськ. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	579, 838, 839,
Негрове, с. (Плахтіїв. ТГ Білгород-Дністров. р-н)	818, 820, 822
Нова Долина, с. (Авангард. селищ. Г., Одес. р-н)	711
Нова Іванівка (Арциз. міськ. ТГ, Болград. р-н)	694
Нове Тарутине, с. (нині . Новодолинське Буджац. селищ. Г. Болград. р-н)	705, 854
Новокрасне, с. (Степан. ТГ Роздільнян. р-н)	888

Новопавлівка, с. (Захарівська ТГ, Роздільнян. р-н)	927
Новоселівка, с. (Саратська селищ. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	683, 853
Новоселиця, с. (Лман. Сіл. ТГ Білгород-Дністр. р-н)	185
Нові-Чорбучі, с. (Роздільнян. ТГ Роздільнян. р-н)	892
Норвегія	216
Обжиле, с. (Балт. ТГ Поділ. р-н)	870
Одеса, м	78, 169, 202, 210, 255, 406, 528, 643, 653, 663-671,
Одесса, г	166, 170, 203, 204, 208, 209, 414, 427, 442, 486, 497, 558, 571, 572, 599, 602, 606, 621, 626, 627, 630, 636, 646, 651, 652, 655, 658, 660, 661, 662, 734,
Одеська область	2,3, 250, 408
Одеський р-н	409
Одещина	4, 16, 18, 20, 21, 26, 31, 45, 79, 202, 234, 235, 237-243, 251, 335, 337, 338, 403, 410, 595, 596,
Окна, селищ. (Окнянс. селищ. Г., Поділ. р-н)	717

Олександрівка, с. (Петропавл. Сіл. ТГ Білгород-Дністров. р-ну)	817
Павлівка, с. (Степан. Сіл. ТГ, Роздільнян. р-н)	601
Пасицели, с.(Балт. Міськ.Г., Поділ. р-н)	718
Перехрестове , с. (Затишанська селищ. ТГ Роздільнян. Р-н)	919, 921
Петро-Євдокіївка, с. (Роздільнян. ТГ Роздільнян. р-н)	897
Петропавлівка, с. (Петропавлів. Сіл. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	816
Плахтіївка, с. (Плахтіїв. ТГ Білгород-Дністров. р-н)	819, 821, 830
Плоцьк, с. (Арциз. міськ. ТГ, Болград. р-н)	695, 695,
Підгірне, с. ((Бессараб. Селищ. ТГ, Болград. Р-н)	862
Подільськ, м. (Подільська міськ. ТГ, Подільський р-н)	71, 220,
Покровка, с. (Любашів. Сел. ТГ, Поділ. р-н)	112
Прилиманське, с. (Авангард. селищ. Г, Одес. р-н)	710, 712, 714
Приморське, с. (Лиманська сіл. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	813,
Прямобалка, с. (Арциз. міськ. ТГ, Болград. р-н)	698
Роздільна, м. (Роздільянська міськ. ТГ, Роздільянський р-н)	325, 390, 393, 396, 435, 480, 547, 551, 552, 607, 887, 898, 901-903, 908
Роздільнянський р-н	871, 873, 876, 879, 906
Ройлянка, с. (Успен.ТГ, Білгород-Дністров. р-н)	844, 846

Румунія	214
Саврань, смт. (Савранська селищ. ТГ, Подільського р-ну)	85
Сарата, смт. (Сарат. Селищ. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	339, 823, 824, 829, 830
Світлодолинське, с.(Сарат. Селищ. ТГ, Білгород.-Дністров. р-н)	684, 828
Сергіївка, с. (Кулевчан. ТГ Білгород-Дністров. р-н)	808, 809,
Серпнєве, с. (Тарутин. ТГ Боград. Р-н)	565
Софія, м.	487
Старосілля, с. (Петропавлів. Сіл. ТГ, Білгород-Дністровський р-н)	815
Степове, с. (Лиман. Селищ. ТГ Роздільнян. р-н)	875
Степанівка, с. (Степанів. ТГ Роздільнян. р-н)	893
Табаки, с. (Ізмаїл. р-н)	391
Тарутине, селищ. (нині Бессарабське Бессараб. Селищ. ТГ, Болградського р-ну)	188, 702, 859
Татарбунари, м. (Татарбунар. Міськ. ТГ., Білгород-Дністровський р-н)	126, 333, 351, 404, 415, 417, 804, 835, 839, 841
Татарбунарська міськ. громада Білгород-Дністров. р-н	834
Торосове, с. (нині. Тарасове, Затишан. ТГ, Роздільнян. р-н)	916, 917
Тузли, с. (Бессараб. Селищ. Рада Болград. Р-ну)	360, 591, 672,
Тузлівські лимани	402, 405
Україна	19, 22
Фінляндія	216

Франція	212
Херсонщина	43, 44
Хлібодарське, смт. (Авангардівська селищ. ТГ, Одеський р-н)	711
Холодна Балка, с.	70
Чешмі, м. (Турреччина)	567
Чорноморськ, г. (Чорномор. Міськ. ТГ, Одеський р-н)	418
Швеція	216
Щербанка, с. (Лиман. ТГ Роздільнян. р-н)	889, 905, 913
Эстония	481, 482
Юрієвка, с. (Бород. ТГ Болград. р-н)	857
Яковлівка, с. (Степанів. сіл. ТГ Роздільнян. р-н)	535, 881, 891
Ярославка, с. (Плахтіїв. сіл.ТГ Білгород-Дністров.р-н)	378

**Перелік періодичних видань, матеріали з яких увійшли в
даний випуск**

Вечерняя Одесса
Вперед
Всемирные одесские новости
Дружба
Жизнь в Одессе
Знамя труда
На Пенсии
Новинар
Одесская жизнь
Одеське житт
Сучасний Авангард
Татарбунарский вестник
Урядовий кур'єр
Час. Люди. Події.
Чорноморські новини

ЗМІСТ

БІБЛЮГРАФІЯ ТА БІБЛЮГРАФІЧНІ ПОКАЖЧИКИ. КАТАЛОГИ	3
БІБЛІОТЕЧНА СПРАВА. БІБЛІОТЕКОЗНАВСТВО	4
Одеська національна наукова бібліотека	5
Одеська обласна універсальна наукова бібліотека ім. М. Грушевського	8
Центральна міська бібліотека ім. І. Франка	11
Районні бібліотеки	11
Білгород-Дністровський район	11
Болградський район	13
Одеський район	14
Подільський район	14
Роздільнянський район	15
Бібліотеки для дітей, підлітків, юнацтва. Бібліотечна робота з дітьми	15
СЕРІЙНІ ПУБЛІКАЦІЇ. ПЕРІОДИКА	16
ОРГАНІЗАЦІЇ ТА ІНШІ ТИПИ ОБ'ЄДНАННЯ	16
Недержавні організації та об'єднання	16
МУЗЕЇ. ВИСТАВКИ	16
Муніципальні музеї	16
Будинок-музей ім. М. Рериха	16
Музей особистих колекцій ім. О.В. Блещунова	17
Художні музеї. Художні галереї (арт-галереї)	17
Одеський літературний музей	17
Одеський музей західного та східного мистецтва	18
Одеський національний художній музей	19
Районні музеї	20
Білгород-Дністровський район	20
Болградський район	20
Подільський район	21
Роздільнянський район	21

Тимчасові виставки	22
ГАЗЕТИ. ПРЕСА. ЖУРНАЛІСТИКА	28
Вечірня Одеса	29
Редактори. Заступники редакторів	29
РЕЛІГІЯ. ТЕОЛОГІЯ (БОГОСЛОВ'Я)	30
Об'єкти для здійснення богослужіння	30
Католицька церква	30
Протестантські церкви	31
ДЕМОГРАФІЯ. ВИВЧЕННЯ НАРОДОНАСЕЛЕННЯ	31
Демографія. Вивчення народонаселення. Довгожителі	31
<i>Роздільнянська багатопрофільна лікарня</i>	33
МІЖНАРОДНІ ЗВ'ЯЗКИ. СВІТОВА ПОЛІТИКА. МІЖНАРОДНІ СПРАВИ. ЗОВНІШНЯ ПОЛІТИКА	35
ЕКОНОМІКА. ЕКОНОМІЧНІ НАУКИ	37
Інші органи церкви. Благодійні організації	37
ФІНАНСИ	39
Державний бюджет. Національний бюджет	39
ЕКОНОМІЧНЕ СТАНОВИЩЕ. ЕКОНОМІЧНА ПОЛІТИКА. УПРАВЛІННЯ ТА ПЛАНУВАННЯ В ЕКОНОМІЦІ. ВИРОБНИЦТВО. ПОСЛУГИ. ЦІНИ	40
СОЦІАЛЬНО-ЕКОНОМІЧНЕ СТАНОВИЩЕ ОДЕСЬКОЇ ОБЛАСТІ	40
Економіка сільського господарства. Економіка продовольчого виробництва	40
Аграрна політика загалом. Фермерське господарство	40
ТОРГІВЛЯ. МІЖНАРОДНІ ЕКОНОМІЧНІ ВІДНОСИНИ. СВІТОВА ЕКОНОМІКА	41
Загальні питання торгівлі. Ринок	41

КРИМІНАЛЬНЕ ПРАВО. КАРНІ ПОРУШЕННЯ	42
Державна прокуратура та її посадові особи	42
ДЕРЖАВНЕ АДМІНІСТРАТИВНЕ УПРАВЛІННЯ. УРЯД. ВІЙСЬКОВА СПРАВА	42
НАПРЯМИ ДІЯЛЬНОСТІ ОРГАНІВ ДЕРЖАВНОГО АДМІНІСТРАТИВНОГО УПРАВЛІННЯ	43
«Зе Жінки»	43
Одеська обласна рада	44
Нагороди. Медалі. Відзнаки	44
НИЖЧИЙ РІВЕНЬ ОРГАНІВ УПРАВЛІННЯ. ОРГАНИ МІСЦЕВОГО УПРАВЛІННЯ. МУНІЦИПАЛЬНА АДМІНІСТРАЦІЯ	45
Районні ради. Селищні ради	45
<i>Білгород-Дністровський район</i>	46
<i>Саратська селищна громада</i>	47
<i>Болградський район</i>	47
<i>Арцизька міська громада</i>	47
<i>Буджацька селищна громада</i>	48
<i>Бессарабська селищна громада</i>	50
<i>Роздільнянський район</i>	51
ВІЙСЬКОВА СПРАВА. ВОЄННЕ МИСТЕЦТВО. ВОЄННІ НАУКИ. ОБОРОНА. ЗБРОЙНІ СИЛИ	53
Добровольці. Волонтери. Професійні солдати.	53
СОЦІАЛЬНА ДОПОМОГА. СОЦІАЛЬНЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ. СОЦІАЛЬНИЙ ЗАХИСТ	55
Добровільні органи	56
Фізичне жорстоке поводження. Фізичне насильство	57
ОСВІТА. ВИХОВАННЯ. НАВЧАННЯ. ДОЗВІЛЛЯ	58
Системи екзаменів. Кваліфікаційні системи. Конкурси	58
ВИДИ ЗАГАЛЬНООСВІТНІХ ШКІЛ	59

Дошкільна освіта та виховання	59
Початкова школа	59
Середня школа	60
Університети	63
ДОЗВІЛЛЯ	63
Всесвітні клуб одеситів	63
КУЛЬТУРНА АНТРОПОЛОГІЯ. ЕТНОГРАФІЯ. ЗВИЧАЇ. ТРАДИЦІЇ. СПОСІБ ЖИТТЯ. ФОЛЬКЛОР	65
ПРИРОДА. НАВКОЛИШНЄ ТА ЙОГО ЗАХИСТ	66
Пожежі	66
Стихійні лиха, спричинені опадами, або засухами	67
ЗАГАЛЬНА ЕКОЛОГІЯ ТА БІОРІЗНОМАНІТНІСТЬ	67
Гідробіологія. Водні біоценози та екосистеми	67
ПРИКЛАДНІ НАУКИ. МЕДИЦИНА. ТЕХНІКА	67
Організація охорони здоров'я	67
Пожежна охорона. Небезпека, спричинена вогнем.	
Пожежі. Захист від вогню	69
Добровільна допомога	69
Патологія. Клінічна медицина	70
Водопостачання. Очищення води. Водоспоживання	70
ПОЛІГРАФІЧНА ПРОМИСЛОВІСТЬ. ПОЛІГРАФІЧНІ ПІДПРИЄМСТВА. ВИДАВНИЦТВА. КНИЖКОВА ТОРГІВЛЯ	70
Видавнича справа (поліграфія)	70
ХІМІЧНА ТЕХНОЛОГІЯ. ХІМІЧНА ПРОМИСЛОВІСТЬ І СПОРІДНЕНІ ГАЛУЗІ	71
Вибухові речовини. Паливо	71
ПРОМИСЛОВА МІКРОБІОЛОГІЯ. ПРОМИСЛОВА МІКОЛОГІЯ. БРОДИЛЬНЕ ВИРОБНИЦТВО,	

ПРОМИСЛОВІСТЬ ФЕРМЕНТІВ. ВИРОБНИЦТВО НАПОЇВ. ВИРОБНИЦТВО СПИРТНИХ НАПОЇВ	72
Виноробство. Енологія. Вино	72
Збереження та переробка зерна. Борошномельне і круп'яне виробництво. Виробництво харчових продуктів із зерна	72
МИСТЕЦТВО. ДЕКОРАТИВНО-ПРИКЛАДНЕ МИСТЕЦТВО. ІГРИ. СПОРТ	72
Малюнки (мистецтво)	72
Історія мистецтва. Періоди та фази мистецтва. Школи, напрями, стилі та впливи.	72
Конкретна поезія. Мистецтво поштової марки (пошт-арт, мейл-арт). Книжкове мистецтво.	73
Мистецькі премії	73
Мистецькі фестивалі	73
Конкурси. Змагання. Рекорди. Чемпіонати	74
АРХІТЕКТУРА	74
Культові споруди та будівлі. Священні та поховальні будівлі	75
Архітектура кладовищ. Цвинтарі. Надмогильні пам'ятники, монументи тощо	75
СКУЛЬПТУРА ЗАГАЛОМ	76
ФОТОГРАФІЯ, ТЕХНІКА КІНЕМАТОГРАФІЇ ТА ПОДІБНІ ПРОЦЕСИ	76
Фотовиставки	77
Студії	77
МУЗИКА	78
Одеська національна музична академія ім. А.В. Нежданової	78
Одеська обласна філармонія ім. Д. Ойстраха	78
Інструментальна музика. Симфонічна музика. Музика для оркестрів. Музика для ансамблів	80

Музичні фестивалі	80
ВИДОВИЩНІ МИСТЕЦТВА. РОЗВАГИ. ІГРИ. СПОРТ	81
Кінематографія. Кіномистецтво. Кінофільми	81
Одеська кіностудія	82
Зоопарки. Цирки. Вистави з участю дресированих бійцівських тварин	82
ТЕАТР. СЦЕНІЧНЕ МИСТЕЦТВО. ДРАМАТИЧНІ ВИСТАВИ	83
Драматичні театри	83
Український академічний музично-драматичний театр ім. В. Василька	83
Одеський обласний академічний драматичний театр	84
Музичні театри	85
Одеський національний академічний театр опери та балету	85
Одеський академічний театр музичної комедії ім. М. Водяного	86
Особливі види театру	86
Одеський театр юного глядача ім. Ю. Олеши	86
Інші театри	87
Театр ляльок та маріонеток	87
Естрада. Вар'єте. Мюзик-хол. Кабаре	89
ГРОМАДСЬКИЙ ВІДПОЧИНОК І РОЗВАГИ. ХОРЕОГРАФІЯ. ТАНЦІ.	89
Танці під популярну музику та клубна культура	89
НАСТІЛЬНІ ІГРИ (НА КМІТЛИВІСТЬ, СПРИТНІСТЬ ТА ВДАЧУ)	90
Шахи	90
СПОРТ. СПОРТИВНІ ІГРИ. ФІЗИЧНА КУЛЬТУРА	91
Гандбол	92
Волейбол	92
Футбол	93

Теніс. Лаун-теніс	93
Єдиноборства. Види спортивного самозахисту. Важка атлетика. Вільна боротьба	94
Вільна боротьба	94
Бокс	95
Карате	95
 СПОРТИВНА РИБОЛОВЛЯ (РИБАЛЬСТВО). СПОРТИВНЕ ПОЛЮВАННЯ. СПОРТИВНА СТРІЛЬБА В МІШЕНЬ	 95
 ХУДОЖНЯ ЛІТЕРАТУРА. ЛІТЕРАТУРОЗНАВСТВО	 96
 ТЕОРІЯ ЛІТЕРАТУРИ. ВИВЧЕННЯ ЛІТЕРАТУРИ. ЛІТЕРАТУРНА ТЕХНІКА. ЛІТЕРАТУРОЗНАВСТВО	 96
Літературні презентації	96
Поезія. Поєми. Вірші	97
Українська література російською мовою	98
Українська література	98
 АРХЕОЛОГІЯ. ПЕРЕДІСТОРІЯ. ДОІСТОРИЧНІ ЗАЛИШКИ. КРАЄЗНАВСТВО	 99
Краєзнавство	99
 Біографічні дослідження	100
Наука	100
Приватна генеалогія. Істоія сімей	101
Медицина	101
Хімічна промисловість	101
Архітектори	102
Художники	102
Кінематографія. Кіномистецтво. Кінофільми	103
Театр. Сценічне мистецтво. Драматичні вистав	103
Літературознавство	103
Почесні громадяни	105
Конкурси	105
 ІСТОРІЯ	 107

ІСТОРІЯ УКРАЇНИ	109
Одеса	109
Історія Одеси у назвах вулиць	110
Білгород-Дністровський район	112
Саратська селищна громада	113
Болградський район	114
Арцизька міська громада	115
Бессарабська селищна громада	116
Буджацька селищна громада	116
Ізмаїльський район	117
Катлабузька селищна громада	117
Одеський район	117
Авангардівська селищна громада	117
Подільський район	118
Роздільнянський район	119
 Одещина в роки кінця ХУІІІ ст. – 1917 р.	120
Одещина в роки національно-демократичної революції та боротьби за возз'єднання, 1917-1920 рр.	121
Одещина в умовах нової економічної політики та радянської модернізації, 1921 – вересень 1939 рр.	121
Голодомор	121
Одещина в роки Другої світової війни, вересень 1939 – серпень 1945 рр.	122
Одещина в післявоєнні роки, період часткової лібералізації суспільства та кризи радянської системи, серпень 1945 – серпень 1991 рр.	122
Голодомор	122
Одещина в роки незалежності, серпень 1991 року -...	123
 Російсько-українська війна	124
Воїни, що загинули в російсько-українській війні	130
Білгород-Дністровський район	130
Дивізійська сільська громада	131
Кулевчанська сільська громада	131
Лиманська сільська громада	132

<i>Петропавлівська сільська громада</i>	132
<i>Плахтійівська сільська громада</i>	133
<i>Саратська селищна громада</i>	133
<i>Татарбунарська міська громада</i>	135
<i>Тузлівська сільська громада</i>	137
<i>Успенівська сільська громада</i>	137
<i>Болградський район</i>	138
<i>Арцизька міська громада</i>	138
<i>Буджацька селищна громада</i>	138
<i>Бессарабська селищна громада</i>	139
<i>Теплицька сільська громада</i>	140
<i>Одеський район</i>	141
<i>Авангардівська сільська громада</i>	141
<i>Подільський район</i>	141
<i>Балтська міська громада</i>	141
<i>Роздільнянський район</i>	141
<i>«Герої не вмирають»</i>	142
<i>Затишанська селищна громада</i>	
<i>«Загинули захищаючи кожного з нас»</i>	148
<i>Захарівська селищна громада.</i>	
<i>«Загинули захищаючи кожного з нас»</i>	149
 Показчик імен	 151
 Показчик географічних назв	 159
 Перелік періодичних видань, матеріали з яких увійшли в даний випуск	 167
 ЗМІСТ	 168